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Vragen van PS over de begroting 2023 
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1 EFB Liberaal 
Noord-
Holland 

Grethe 
van 
Geffen 

 Adden
dum 
p. 10 

 

 

p. 10 spreekt over betrokkenheid van de 
provincie bij de programma’s Interreg. Bij 
welke programma’s Interreg was de provincie 
Noord-Holland betrokken in 2021 en 2022 en 
bij welke verwacht de provincie ook in 2023 
betrokken te zijn? Wat leveren deze Noord-
Holland op? 

Coby 
Riensema 

Ilse Zaal De provincie was in 2021 en 2022 
betrokken bij de Interreg programma’s 2 
Zeeën, North Sea Region, North West 
Europe en Interreg Europe en adviseert over 
waar deze subsidies aan worden besteed. In 
2023 verwacht de provincie bij dezelfde 
programma’s betrokken te zijn. Interreg 
financiert onderzoek en innovatie en 
stimuleert daarbij samenwerking tussen 
Europese regio’s. De huidige doelen van de 
Interreg programma’s dragen bij aan de 
uitvoering het coalitieakkoord van 
Provincie Noord-Holland, o.a. door middel 
van internationale kennisdeling, opschalen 
van innovaties en financieren van pilots. 
Deze doelen zijn vastgesteld in de 
Regionale Smart Specialisation Strategie 
voor Innovatie in West Nederland (RIS3) 
waarover u op 11 maart 2020 bent 
geïnformeerd. In de verantwoording 
provinciale cofinanciering Europese EFRO-
projecten 2014-2020, die op 16 maart 2022 
aan u is verzonden, is te lezen dat Interreg 
in de periode 2014-2020 35 projecten in 
Noord-Holland heeft gefinancierd. 

2 M&B 

 

Liberaal 
Noord-
Holland 

Grethe 
van 
Geffen 

 Adden
dum 

p. 18 

 

p. 18 De nieuwe werkwijze voor de stelpost 
PMO gaat in vanaf 2025. Het huidige NIKG 
loopt tot en met 2023. Is het dan niet 
logischer de werkwijze per 2024 in te laten 
gaan? 

Han Roebers  Jeroen 
Olthof 

Na vaststelling van de NIKG (naar 
verwachting eind 2023/begin 2024) is het 
nieuwe kader van de stelpost PMO 
opgesteld. Daarna kan dan een eventuele 
aanpassing van deze stelpost via de P&C 
cyclus in gang gezet worden. Het 
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 eerstvolgende moment daarvoor is dan via 
de Kaderbrief en de Begroting 2025. 

3 EFB 

 

Liberaal 
Noord-
Holland 

Grethe 
van 
Geffen 

 Adden
dum 
p. 22 

 

p. 22 Huis van Hilde: op zich eens met de 
lovende woorden, maar waarom moet dit 
‘een modern museum met een rol in het 
maatschappelijk debat’ zijn? En wat is die 
rol? in welk maatschappelijk debat? Hoe 
verhoudt zich de rol in het maatschappelijk 
debat tot de archeologisch-wetenschappelijke 
rol? 

Michiel de 
Graef 

Rosan 
Kocken 

Huis van Hilde staat sinds 2020 
geregistreerd als museum. Dit betekent dat 
er specifiek aandacht is voor museale 
beleidsaspecten zoals presentatie en 
collectiebeheer naar hedendaagse 
maatstaven.    

De tentoonstellingen belichten de 
geschiedenis van Noord-Holland. Deze 
geschiedenis is niet los te zien van de 
huidige maatschappelijke ontwikkelingen.   

De wettelijke taak voor de instandhouding 
van een provinciaal archeologisch depot 
betekent dat dit depot ontsloten en 
toegankelijk moet zijn. De provincie heeft 
ervoor gekozen deze taak breed in te 
vullen: via onderzoek van de collecties en 
de uitgave van verschillende (digitale) 
publicaties worden archeologische 
vondsten en collecties voor een breder 
publiek beleefbaar gemaakt.   

 

4 RKW / 
NLG 

(er 
stond 
eerst ?) 

 

Liberaal 
Noord-
Holland 

Grethe 
van 
Geffen 

 Begrot
ing p. 
34 

 

Begroting 

p. 34 warmteregisseur: wat is dat? Wat doet 
deze functionaris? 

 

Paul Lensink Edward 
Stigter 

Een warmteregisseur wordt ingezet bij 
gemeenten die moeten samenwerken 
omdat zij gebruik maken van een 
gezamenlijke bron of een gezamenlijk 
warmtenet. Deze warmteregisseur draagt 
bij aan de versnelling van de aanleg van een 
warmtenet of bron door er voor te zorgen 
dat het beleid van gemeenten en 
corporaties op elkaar worden afgestemd en 
knelpunten worden gesignaleert en 
aangepakt. 
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5 EFB Liberaal 
Noord-
Holland 

Grethe 
van 
Geffen 

 Begrot
ing p. 
35 

 

 

p. 35 nr 2.1 laatste zin: maakt het aanzetten 
tot vermindering van consumptie door 
consumenten deel uit van het beleid voor 
circulaire economie? 

S.T. van den 
Noort 

Rosan 
Kocken 

Voor de transitie naar een circulaire 
economie is ook een gedragsverandering 
nodig. We laten aan inwoners waar mogelijk 
zien op welke manier zij kunnen bijdragen 
aan de circulaire transitie maar op beperkte 
schaal, omdat deze rol volgens ons primair 
bij het Rijk ligt met landelijke campagnes 
(bijv. Sire) en lokaal via gemeenten. 

 

6 RWK Liberaal 
Noord-
Holland 

Grethe 
van 
Geffen 

 Begrot
ing p. 
56 

 

 

p. 56 ‘om de woningen te realiseren maken 
we gebruik van onorthodoxe maatregelen 
zoals het instrument actief grondbeleid’. In 
welke projecten is dit gebeurd en in welke 
projecten gebeurt het momenteel of zit het 
in de planning? 

 

Silvia van der 
Meij 

Cees 
Loggen 

Dit is in voorbereiding, eerst worden er 
gebiedsontwikkelaars ingehuurd om samen 
met de gemeenten bij grotere 
gebiedsontwikkelingen in beeld te brengen 
welke maatregel uit de ‘instrumentenkoffer’ 
nodig is om het project te versnellen. Het 
definitieve gebruik van de 
instrumentenkoffer wordt nog besproken 
bij de behandeling van het Masterplan 
Wonen 2.0 

 

7 M&B Liberaal 
Noord-
Holland 

Grethe 
van 
Geffen 

 Begrot
ing p. 
64 

 

 

p. 64 Wat is het promotieonderzoek ‘TOD in 
het landelijk gebied’? 

 

Corine Meijer Cees 
Loggen 

Sinds een half jaar is een promovendus 
vanuit de Universiteit van Amsterdam 
gestart met een internationaal 
promotieonderzoek naar TOD in het 
landelijk gebied. Provincie Noord-Holland 
is een van de casussen waarop het 
onderzoek zich richt. Daarom zijn wij ook 
als kennispartner betrokken bij het 
onderzoek. De focus van het onderzoek 
zal komen te liggen hoe transit-oriented 
development (TOD) oftewel OV-gerichte 
verstedelijking er in minder-verstedelijkte 
gebieden uit ziet.  In onze provincie zal 
het onderzoek zich richten op Noord-
Holland Noord.  
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8 M&B Liberaal 
Noord-
Holland 

Grethe 
van 
Geffen 

 Begrot
ing p. 
229 

p. 229 Solaroad: Solaroad heeft in 2020 en 
2021 meer verlies geleden dan er aan eigen 
vermogen was. U hebt recent aangegeven dat 
deze verliezen ten laste van eigen vermogen 
komen. Betekent dit dat Solaroad in 2022 
draait op vreemd vermogen? Is er perspectief 
voor 2022 en 2023 dat Solaroad in de zwarte 
cijfers komt? 

Mirjam 
Luimstra  

Edward 
Stigter 

Door de aandeelhouders is gezamenlijk 
€900.000 aan agio gestort. Daarnaast is een 
lening verstrekt van €100.000, waardoor 
Solaroad genoeg vermogen heeft. Dit blijkt 
echter niet uit de publicatie jaarrekening. 
We hebben goede hoop dat Solaroad in de 
toekomst in de zwarte cijfers komt door 
eigen activiteiten. 

9 EFB JA21 G.J.W. 
Hartog 

1.2.1 Adden
dum 
blz. 9 

Uitvoeringsregeling “Versterken 
bestuurskracht Noord-Holland” vervalt op 1 
januari 2023. Het voorstel is om de huidige 
regeling aan te passen aan de actuele 
ontwikkelingen en te verlengen tot en met 
2025 (kosten €150.00 p.jr.) en daarnaast 
aanvullend budget beschikbaar te stellen 
voor opdrachtverlening (kosten €245.000 
p.jr.). 

1. Wat is de betekenis van “de huidige 
regeling aan te passen aan actuele 
ontwikkelingen”? 

2. Is er een overzicht van de activiteiten die 
onder de huidige regeling zijn uitgevoerd en 
waar is dit terug te vinden? 

3. Heeft er een effectmeeting plaatsgevonden 
naar de activiteiten die onder de huidige 
regeling zijn uitgevoerd en wat is daarvan 
dan het resultaat? 

4. Is de achtergrond voor dit nieuwe beleid 
waar aanvullend budget voor gevraagd wordt 
eerder aan PS ter kennisgeving/discussie 
voorgelegd en zo ja, waar is dat terug te 
vinden? 

5. Zijn er ervaringsgegevens van andere 
provincies of overheden bekend waaruit 

Coby 
Riensema 

Ilse Zaal 1. De huidige uitvoeringsregeling 
aanpassen aan actuele ontwikkelingen 
betekent, dat de regeling aangepast wordt 
op basis van de evaluatie van de 
uitvoeringsregeling en op basis van de 
Verkenning naar Sterke gemeenten en 
sterke regio's. Het idee is dat de regeling 
aangepast wordt, om nog beter aan te 
sluiten bij de behoeften van gemeenten ter 
versterking van gemeenten en regio's.  

2. Wij publiceren elk jaar in januari en juli 
een overzicht van alle subsidieverleningen 
in ons subsidieregister. Deze is te vinden 
op onze website, onder loket/ subsidies. 
Hierin staan ook de verstrekte subsidies 
voor versterking bestuurskracht.  

3. Momenteel wordt de huidige 
uitvoeringsregeling Versterken 
bestuurskracht Noord-Holland geëvalueerd. 
Naar verwachting wordt de evaluatie in het 
voorjaar van 2023 opgeleverd. De 
uitkomsten van de evaluatie worden 
meegenomen bij het opstellen van een 
nieuwe uitvoeringsregeling door 
Gedeputeerde Staten. Provinciale Staten 
zullen over de nieuwe regeling worden 
geïnformeerd.  
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blijkt dat het effectief is om de nieuwe 
activiteiten te ontplooien? Zo ja waar is 
informatie daarover terug te vinden? 

5. Welke kostenraming ligt er ten grondslag 
aan het bedrag waarvoor de komende jaren 
aanvullend budget wordt gevraagd en welke 
kosten staan tegenover welke activiteiten? 

6. Zijn er gemeenten die aandringen op dit 
aanvullend nieuw beleid. Zo ja welke 
gemeenten zijn dat en kunt u aangeven wat 
daar de achterliggende gedachten bij zijn?  

7. Wordt dit aanvullend beleid ook (al) in 
andere provincies toegepast of voorgesteld 
voor zover u bekend? 

°Door te investeren in de lokale en regionale 
bestuurskracht draagt de provincie in 
belangrijke mate bij aan de (regionale) 
uitvoeringskracht.° 

8. Kunt u deze stelling onderbouwen op 
grond van eigen ervaringen? Zo ja welke? Als 
dit niet geval is waar baseert u de juistheid 
van deze stelling dan op? 9. Zijn 
ervaringsgegevens bekend van andere 
provincies die de stelling onderschrijven? 

4. Wij doen dit voorstel om onze 
gemeenten en regio's te kunnen blijven 
ondersteunen in hun kwaliteit van het 
openbaar bestuur. De uitvoering van de 
kwaliteit van het openbaar bestuur is 
enerzijds een kerntaak van de provincie en 
anderzijds hebben wij gemeenten en regio's 
nodig voor de uitvoering van onze ambities. 
In 2022 verkennen wij hoe wij gemeenten 
en regio's beter kunnen ondersteunen. In 
de technische briefing commissie EFB van 
12 september jl. zijn uw Staten over deze 
verkenning geïnformeerd.  

5.a. Een onderdeel van onze verkenning is 
te bezien hoe andere provincies vorm geven 
aan dit onderwerp. Wij constateren dat de 
kwaliteit van het openbaar bestuur bij allen 
centraal staat en dat er accentverschillen 
zijn in rolaanname. Ook varieert de wijze 
van aanpak (sectoraal of programmatisch). 
Voorbeelden van nieuwe instrumenten zijn 
de Gelderland academy en de Zuid-Holland 
academy. Het is ons niet bekend of deze 
voorbeelden geëvalueerd zijn.  

Daarnaast merken wij op dat 
bestuurskracht lastig is te kwantificeren. 
Gelet op onze eigen ervaring met de 
uitvoeringsregeling zien wij dat in een 
aantal gevallen de subsidie voor 
bestuurskracht onderzoek geleid heeft tot 
een herindeling of doorontwikkeling van 
regionale samenwerking.   

5.b.  In het voorstel wordt een bedrag van 
in totaal €395.000 gevraagd. Het deel voor 
de uitvoeringsregeling (€150.000) is 
afgeleid van het bedrag van het 
subsidieplafond wat de laatste jaren 
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daartoe gehanteerd is. Het deel voor de 
eigen opdrachten (€245.000) is een 
inschatting op grond van de focuspunten 
zoals genoemd in het voorstel (bijvoorbeeld 
experimenten nieuwe vormen van 
democratische besluitvorming en pilots 
data en kennisdelen).   

6. Wij bemerken een grote belangstelling 
van gemeenten bij het onderwerp sterke 
gemeenten, sterke regio's. Juist om de 
behoefte van gemeenten ten aanzien van 
onze inzet te valideren zijn zij een 
belangrijke partner in onze verkenning. 
Zodoende hebben wij een enquête daarover 
uitgezet bij de gemeenten (zowel bestuur, 
raadsleden als ambtelijk). Wij verwachten 
de resultaten van de verkenning eind dit 
jaar met u te kunnen delen.  

Verder kunnen wij u meegeven, op grond 
van de huidige subsidieaanvragen, dat wij 
zien dat er een verschuiving is in de 
behoefte naar middelen voor bijvoorbeeld 
versterking van de regionale samenwerking. 

7. zie onze beantwoording van vraag 5a.  

8. Ja. Wij zien dat door ons handelen, hetzij 
via de uitvoeringsregeling, hetzij via de 
inhoudelijke portefeuilles de regionale 
uitvoeringskracht versterkt wordt. Een 
voorbeeld daarvan is de regionale 
raadsledenbijeenkomsten. In de regio's De 
Kop, West-Friesland en sinds kort ook Zuid-
Kennemerland ondersteunen wij die 
bijeenkomsten. Raadsleden komen zo 
makkelijker met elkaar in contact, er 
ontstaat begrip en een algemene deler 
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waarmee de regionale uitvoeringskracht 
wordt versterkt.  

9. zie onze beantwoording van vraag 5a.  

10 NLG 

(er 
stond 
eerst 
EFB) 

JA21 G.J.W. 
Hartog 

Prog
ram
ma 2 

Adden
dum 
blz. 
12 

Bij de Kaderbrief 2023 zijn extra middelen 
ter beschikking gesteld voor onder andere de 
transitie naar Groen Staal en 
gezondheidonderzoek en -monitoring. In het 
addendum staat: “De benodigde financiële 
middelen voor het dossier Tata Steel en de 
route naar Groen Staal zijn op dit moment 
niet goed te ramen daarom niet volledig in de 
begroting opgenomen. Zodra hier meer 
duidelijkheid over is, wordt dit aan u 
voorgelegd.” 

1. Wat is de gedachte achter het plaatsen van 
deze opmerking?  

2. Voorziet u naast de eerder beschikbaar 
gestelde middelen nog een aanvullende 
opgave waarvan de hoogte nu nog niet in te 
schatten is? Als het antwoord bevestigend 
luidt wat is hier dan de aanleiding voor zo 
kort na de Kaderbrief 2023? 

3. Heeft de provincie het vooruitzicht dat een 
deel van de kosten waar we hier over spreken 
zal leiden tot (nog niet geraamde) leges?   

Tom Smeelen Jeroen 
Olthof 

In de kaderbrief 2023 is dit reeds benoemd 
en  toegelicht bij het inhoudelijke 
beleidsvoorstel 14. Het wordt nu op een 
zelfde wijze opgemerkt in de begroting 
2023.  

1. De innovatieve aard van de transitie 
naar groen staal en de onduidelijkheid 
van de snelheid waarmee dit kan 
worden gerealiseerd brengt 
onzekerheid met zich mee voor de 
geraamde kosten. Ook zijn we van 
mening dat de extra kosten voor VTH-
activiteiten voor de transitie naar groen 
staal moet worden gedekt met een 
bijdrage vanuit het Rijk. Hiervoor is het 
college in gesprek met het Rijk, 
waardoor ook de hoogte van deze 
bijdrage op dit moment onduidelijk is.  

2. De in het addendum opgenomen tekst 
is als zodanig niet anders dan de 
toelichting bij het voorstel van de 
kaderbrief gedaan. De ontwikkelingen 
op dit dossier volgen elkaar in hoog 
tempo op. In overleg met de OD NZKG, 
het Rijk en Tata Steel wordt de fasering 
van de VTH-werkzaamheden en de 
financiering naar groen staal stap voor 
stap verder ingevuld 
(herijkingsmomenten). 

3. Een deel van de kosten kunnen 
inderdaad worden gedekt door het 
heffen van leges voor de aanvragen van 
Tata Steel voor omgevingsvergunningen 
bouw en na inwerkingtreding van de 
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Omgevingswet ook voor 
omgevingsvergunningen milieu. De 
hoogte van deze leges is afhankelijk 
van de tarieventabel die PS nog moet 
vaststellen en de totale bouwsom. 

 

11 EFB/R
WK 

(er 
stond 
eerst 
EFB) 

 G.J.W. 
Hartog 

3.2.1 Adden
dum 
blz. 
14 

“De geplande grootschalige woningbouw 
rond de stations Alkmaar en Alkmaar Noord 
kan een belangrijke bijdrage leveren aan de 
urgente woningbouwvraag uit de MRA.” 

1. Rekent u Alkmaar tot de MRA?  

2. Is het college bekend met het feit dat er in 
Alkmaar maar ook in de aanpalende 
gemeenten een grote behoefte is aan nieuwe 
woningen onder de inwoners zelf.   

3. Kunt u toelichten wat u met de geciteerde 
opmerking bedoelt?  

4. Hoe ziet het college de bijdrage aan de 
urgente woningbouwvraag uit de MRA 
concreet voor zich ten aanzien van 
woningbouw rond stations in Alkmaar? 

 

Corine Meijer Cees 
Loggen 

1. Nee, Alkmaar maakt geen onderdeel uit 
van de MRA, maar maakt wel onderdeel van 
het daily urban system van de MRA. Een 
aanzienlijk deel van de beroepsbevolking in 
Alkmaar is werkzaam in de Metropoolregio 
Amsterdam. Daarnaast maakt Alkmaar, 
naast Hoorn, onderdeel uit van het traject 
Bereikbare Steden. 

2. Ja. 

3. Behalve bouwen voor de eigen behoefte 
kan Alkmaar en de omliggende gemeente 
ook een rol spelen in het opvangen van een 
deel van de woningbehoefte vanuit de MRA. 

4. De potentie voor woningbouw rondom 
beide OV-knooppunten (Kanaalzone) ligt 
hoger dan de lokale behoefte, waardoor ook 
kan worden bijgedragen aan de behoefte 
van de MRA (zie Kennisportaal OV-
knooppunten) 

12 EFB/R
WK? 

Is RWK 

JA21 G.J.W. 
Hartog 

Prog
ram
ma 3 

Adden
dum 
blz. 
15 

Masterplan Wonen (PM) 

…”en dit addendum kunnen PS aan GS de 
opdracht geven om op zoek te gaan naar 
dekking voor de uitvoering van het 
Masterplan Wonen.” 

1. Kunt u toelichten wat u met de geciteerde 
opmerking bedoelt?  

 

Silvia van der 
Meij 

Cees 
Loggen 

Op 29 maart 2022 is versie 1.5 in GS 
vastgesteld en deze is op 11 april 2022 met 
de commissie RWK besproken. Het was op 
dat moment nog niet mogelijk om een 
(onderbouwd) bedrag te noemen voor het 
Masterplan Wonen, aangezien de kosten en 
de risico's nog niet voldoende konden 
worden bepaald. In het najaar wordt de 2.0 
versie van het Masterplan aan GS en PS 
voorgelegd. In de 2.0 versie worden aan de 
hand van de instrumentenkoffer en inzet in 
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grote projecten concrete voorstellen 
uitgewerkt, met financiële onderbouwing. 
Er zijn naar verwachting forse bedragen 
nodig om deze grote projecten te kunnen 
versnellen. Aan de hand van de 
onderbouwing kunnen PS besluiten om GS 
opdracht te geven om hier dekking voor te 
zoeken.  

 

13 M&B JA21 G.J.W. 
Hartog 

4.4.2 Adden
dum 
blz. 
17 

“Voor de verbeter- en 
uitbreidingsinvesteringen hebben we, 
conform het financieel uitgangspunt dat 
alleen budgetten geïndexeerd worden waarbij 
contractuele verplichtingen dit vereisen, geen 
mechanisme om het beschikbare budget voor 
de dekking van kapitaallasten te corrigeren 
voor inflatie. Daardoor gaan de 
kredietverhogingen van realisatieprojecten 
als gevolg van de kostprijsstijgingen ten 
koste van de beschikbare budgetruimte 
voor verbeter- en uitbreidingsprojecten in 
het integraal Meerjarenprogramma 
Infrastructuur (iMPI).” 

Ik heb de tekst gedeeltelijk gearceerd omdat 
mijn vraag ziet op dit deel van het citaat.   

1. In het algemeen is duidelijk dat hogere 
kosten tot gevolg hebben dat de uitvoering 
van andere projecten worden afgeschaald, 
vertraagd of wellicht niet worden uitgevoerd. 
Hoe worden die keuzes gemaakt, door wie, 
op welk moment en op basis waarvan? 

2. Op welke wijze worden PS hierin gekend 
dan wel betrokken?  

Frans van der 
Linden 

Jeroen 
Olthof 

Binnen de projecten in de studiefase is in 
het iMPI geen prioritering opgenomen om 
aan te geven welke studieprojecten meer- 
of minder belangrijk zijn. Aan het einde 
van de studiefase stellen GS aan PS voor 
projecten te promoveren naar de planfase. 
Het principe ‘wie het eerst komt, die het 
eerst maalt’ wordt tot nu toe gehanteerd bij 
de promoties naar de planfase.  

Op het moment dat de studiefase van een 
project is afgerond, is aan PS de keuze om 
het project wel of niet te promoveren naar 
de planfase en daarmee te besluiten of het 
project nog steeds prioriteit heeft voor PS 
om verder voor te bereiden en te realiseren. 
Wij gaan er daarom vanuit dat alle 
projecten in de plan- en realisatiefase voor 
PS belangrijk genoeg zijn om te realiseren. 
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14 M&B JA21 G.J.W. 
Hartog 

4.4.2 Adden
dum 
blz. 
18 

°De budgetruimte voor 
vervangingsinvesteringen worden wel 
jaarlijks geïndexeerd. Door nu ook de 
verbeter- en uitbreidingsinvesteringen 
jaarlijks te indexeren, wordt in het kader van 
het vereenvoudigen van de financiële 
systematiek ‘onder de motorkap’ van het 
iMPI, ook de werkwijze van indexeren 
geharmoniseerd.° 

1. In welke regeling(en) is het provinciaal 
beleid ten aanzien van indexatie vastgelegd? 

2. Kan de harmonisatie als hier aangehaald 
zonder aanpassing van bestaande 
regelgeving te aanzien van indexeern? 

 

Frans van der 
Linden 

Jeroen 
Olthof 

1. Op dit moment wordt het indexatiebeleid 
jaarlijks beschreven in het hoofdstuk 
‘Begrotingsbeleid’ van de Kaderbrief.  

 

2. Ja, want het betreft interne 
uitgangspunten vastgesteld door PS.  

15 NLG 

(Er 
stond 
EFB) 

JA21 G.J.W. 
Hartog 

6.1.4 Adden
dum 
blz. 
20 

“De erfcoach probeert agrariërs te helpen 
met de juiste keuze.” 

1. Kunt u aangeven wanneer iets de juiste 
keuze is? 

“Erfcoaches leveren een bijdrage aan het 
toekomstbestendig maken van het landelijk 
gebied in Noord-Holland.° 

2. Wat is in uw ogen ‘toekomstbestendig” en 
op welke wijze dragen (of kunnen) 
erfcoaches bijdragen aan dat (vermeende) 
doel? 

“Het voorstel is om een pilot te starten -– om 
in Noord-Holland een provincie breed 
‘coachings-aanbod’ te realiseren, dat 
gebaseerd is op de meest voorkomende 
zorgen bij agrarische ondernemers.” 

Michiel de 
Graef 

Ilse Zaal 1. Nee, dit is niet concreet af te bakenen. 

2. Toekomstbestendig is een bedrijf 

passend binnen omgevingsfactoren en met 

een goed verdienmodel. Erfcoaches kunnen 

helpen bij het inzichtelijk maken van de 

mogelijkheden en een afweging maken 

welke mogelijkheid toekomstbestendig is.  

3. De zorgen zijn zeer verschillend, 

bijvoorbeeld (financiële) zorgen over de 

landbouwtransitie tot persoonlijke 

moeilijkheden zoals stress en burn-out.  

4. Aanbod dat toegankelijk is voor alle 

agrariërs in de Provincie Noord-Holland 

5. Dit is nog niet concreet, en is onderdeel 

van de uitwerking van de motie over 

erfcoaches (motie juli 2022)  
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3. Heeft u inzicht in wat de meest 
voorkomende zorgen zijn bij agrarische 
ondernemers? Kunt u ons daarin meenemen? 

4. Wat verstaat u onder een ‘provincie breed 
coachings-aanbod’ en waaruit bestaat dat of 
waar zou dat in uw visie uit moeten bestaan?  

5. Aan welke kaders zou de pilot moeten 
voldoen en is er een beschrijving van de pilot 
beschikbaar?  

6. Kunt u een nadere onderbouwing geven 
van de geraamde kosten van €200.000 p. 
jaar? 

7. Wie worden ingezet als erfcoach? Wat zijn 
de competenties waarover een erfcoach dient 
te beschikken en op welke basis vindt inhuur 
of aanstelling plaats?  

“De ervaringen van de andere provincies met 
erfcoaches, die samenwerken met andere 
partijen, zoals ITO Noord’, zijn tot op heden 
succesvol.” 

8. Kunt u PS meenemen in de ervaringen van 
andere provincies die al met erfcoaches 
werken? 

6. Dit is nog niet concreet, en is onderdeel 

van de uitwerking van de motie over 

erfcoaches (motie juli 2022)  

7. De coaches die ingezet zullen worden 

zijn nog niet bekend, maar de agrarische 

sector wordt geraadpleegd om een 

gevarieerd aanbod van geschikte coaches 

samen te stellen. 

8. In de Provincie Utrecht worden de 

erfcoaches met een 8.5 gemiddeld 

beoordeeld door 52 deelnemers; waarvan 

93% zo’n traject zou aanbevelen aan 

collega’s. 

 

Zie ook het antwoord over vraag 117 over 
erfcoaches. 

16 EFB JA21 G.J.W. 
Hartog 

 Adden
dum 
6.3.1 
en 
6.4.1 

°Voorstel is om de uitgaven voor erfgoed in 
2023 eenmalig te corrigeren voor de 
prijsstijgingen sinds 2012 en deze indexatie 
daarna jaarlijks in de begroting mee te 
nemen.° 

1. Welke methodiek van indexeren wordt 
hierbij voorzien zowel ten aanzien van de 
eenmalige als ook ten aanzien van de 
voorgenomen structurele indexatie? 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

Bij de eenmalige indexering is gerekend 
met een percentage van 1,54% per jaar. Dit 
is bepaald aan de hand van de gemiddelde 
indexering die het Rijk rekent over 2012-
2023 (volgens IPO BAC Cultuur).  

Voor de structurele indexatie volgen we de 
consumentprijsindex van het CPB.  
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17  EFB JA21 G.J.W. 
Hartog 

8.1.8 Adden
dum 
blz. 
24 

“In het coalitieakkoord 2019-2023 is in het 
kader van burgerparticipatie en actieve 
communicatie t/m 2023 incidenteel geld 
beschikbaar voor 1 fte adviseur 
burgerparticipatie en 1 fte projectleider 
scholierenproject Baas in Noord-Holland. De 
benodigde middelen voor deze 2 fte worden 
nu structureel geraamd in de 
meerjarenbegroting.° 

1. Kunt u een overzicht verstrekken van de 
activiteiten die de adviseur burgerparticipatie 

heeft uitgevoerd in de afgelopen 
collegeperiode en kunt u  aangeven wat 
daarvan de kosten waren? 

2. Kunt u een overzicht verstrekken van de 
activiteiten die de projectleider 
scholierenproject Baas in Noord-Holland 
heeft uitgevoerd in de afgelopen 
collegeperiode en kunt u  aangeven wat 
daarvan de kosten waren? 

3. Heeft er een effectmeeting plaatsgevonden 
naar de activiteiten die door de 
functionarissen als bedoeld onder 1 en 2 in 
de afgelopen collegeperiode zijn uitgevoerd 
en wat is daarvan dan de uitkomst? 

4. Wat is de reden dat u de werkzaamheden 
van de functionarissen als bedoeld onder 1 
en 2 wilt voortzetten?  

4. Is de achtergrond voor dit nieuwe beleid 
waar aanvullend budget voor gevraagd wordt 
eerder aan PS ter kennisgeving/discussie 
voorgelegd en zo ja, waar is dat terug te 
vinden? 

5. Zijn er ervaringsgegevens van andere 
provincies of overheden bekend waaruit 

Otte Beeksma Arthur 
van Dijk 

1. De adviseur burgerparticipatie heeft zich 
tot nu toe vooral gericht op het opstellen 
van de Uitgangspunten Burgerparticipatie, 
die op 19 september unaniem zijn 
aangenomen door Provinciale Staten. 
Daarnaast adviseert de adviseur 
burgerparticipatie de statenwerkgroep 
inwonersparticipatie van Provinciale Staten. 
Samen met de ambtelijke werkgroep 
inwonersparticipatie heeft hij een 
werkwijze en stappenplan 
inwonersparticipatie ontwikkeld.en 
adviseert hij de organisatie over de inzet 
van participatie. Komende tijd gaat hij aan 
de slag met het verankeren van de 
werkwijze in de organisatie, het 
ontwikkelen van een digitaal 
participatieplatform en het verkennen van 
mogelijkheden voor nieuwe 
participatievormen. De kosten zijn beperkt 
tot de inzet van 1 fte (94.200 euro per jaar). 

2. Het scholierenprogramma Baas van 
Noord-Holland bestaat uit drie onderdelen: 
de gastles belastingbazen op scholen, het 
provinciespel op het provinciehuis in 
samenwerking met Provinciale Staten, de 
break-inbox voor mbo-studenten, de 
provinciebattles en de 
kinderpersconferenties. Meer informatie is 
te vinden op Scholierenprogramma Baas 
van Noord-Holland - Provincie Noord-
Holland. De kosten zijn beperkt tot de inzet 
van 1 fte (81.400 euro). 

3. Bij burgerparticipatie niet, want de 
uitgangspunten zijn onlangs aangenomen 
door Provinciale Staten. Voor het 
scholierenprogramma wordt bijgehouden 

https://www.noord-holland.nl/Over_de_provincie/Scholierenprogramma_Baas_van_Noord_Holland
https://www.noord-holland.nl/Over_de_provincie/Scholierenprogramma_Baas_van_Noord_Holland
https://www.noord-holland.nl/Over_de_provincie/Scholierenprogramma_Baas_van_Noord_Holland
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blijkt dat het effectief is om de nieuwe 
activiteiten te ontplooien? Zo ja waar is 
informatie daarover terug te vinden? 

 

hoeveel scholieren met de activiteiten zijn 
bereikt. In 2021 (tijdens corona) waren dat 
1442 scholieren en in 2022 zijn dat er tot 
nu toe 2455.  

4. Om de ambities uit de door Provinciale 
Staten aangenomen uitgangspunten voor 
burgerparticipatie waar te maken en 
structureel aandacht te blijven houden voor 
de kansen van participatie en waarborgen 
van de kwaliteit van participatietrajecten, is 
de structurele inzet van één adviseur 
inwonersparticipatie noodzakelijk. 
Provinciale Staten hebben in hun 
werkprogramma aangegeven dat het 
betrekken van jongeren blijvend een 
prioriteit blijft. Ook daarvoor is daarom de 
structurele inzet van één projectleider 
noodzakelijk. 

De manier waarop dit wordt georganiseerd 
bij verschillende provincies is verschillend, 
maar in grote lijnen vergelijkbaar met wat 
de provincie Noord-Holland doet. Met enige 
regelmaat worden ervaringen uitgewisseld. 
Maar de provincie Noord-Holland beschikt 
niet over gegevens over de effectiviteit in 
andere provincies.  

18  EFB JA21 G.J.W. 
Hartog 

 blz. 5 °Om de provinciebegroting toegankelijk te 
maken is er naast dit boekwerk een animatie 
van deze begroting gemaakt. Ook is een 
gebruiksvriendelijke webversie van de 
begroting ontwikkeld. Alle financiële stukken 
van de provincie, waaronder de animatie en 
de webversie van deze begroting zijn te 
vinden via de financiële portal op de website 
van de provincie Noord-Holland.° 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

De digitale versie van de begroting 2023 
was te benaderen via de website. De 
begroting en de bijhorende stukken zijn 
inmiddels te benaderen via de financiele 
protal en via de vergaderstukken voor de 
commissies en PS plenair. 
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De begroting, noch de animatie en de andere 
stukken zoals het addendum zijn terug te 
vinden via het financiële ‘portal’. Naar de 
mening van JA21 is het feit dat de begroting 
niet is vastgesteld (zoals recent in de 
rekeningen commissie als reden werd 
aangevoerd vanuit de organisatie hiervoor 
geen valide argument. Transparantie is 
belangrijk en de praktijk leert dat 
aanpassingen van de tekst en financiële 
opgaven beperkt zijn. 

1. Wat is het probleem om op zijn minst de 
begroting en bijbehorende stukken op het 
financiële portal te plaatsen ook al zijn de 
stukken nog niet formeel vastgesteld? 

2. Wilt u in aanvulling op antwoord op vraag 
1 toelichten wat er nodig is of aan gedaan 
kan worden om publicatie in ‘conceptvorm’ 
wel handen en voeten te geven?    

19 NLG 

Er 
stond 
EFB  

JA21 G.J.W. 
Hartog  

 blz. 9 “Het verwachte dividend van PWN wordt 

verlaagd.” 

 

1. Wat is de reden dat voor de komende 4 
jaren de verwachte dividenopbrengst 
jaarlijks met €630.000 neerwaarts wordt 
bijgesteld? 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

Om in de toekomst te kunnen blijven 
voldoen aan artikel 7 en artikel 32 lid 2 van 
de Drinkwaterwet heeft PWN een 
terugkerende investeringsopgave, welke 
jaarlijks wordt herijkt.  

Om deze investeringsopgave te kunnen 
realiseren is het van belang om voldoende 
winst te reserveren, zodat PWN aan de uit 
de Drinkwaterwet voorvloeiende taken kan 
blijven voldoen. De verwachting is dat 
hierdoor geen dividend kan worden 
uitgekeerd de komende jaren. 

20 EFB JA21 G.J.W. 
Hartog 

 blz . 9 Bij de Kaderbrief 2023 is de stelpost 

opgehoogd voor prijsstijgingen als gevolg 

van de inflatie. Op basis van recentere 

gegevens blijkt dat de inflatie hoger uitvalt 

dan eerder werd verwacht. In de begroting 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

Ad 1) Op dit moment wordt het 
indexatiebeleid jaarlijks beschreven in het 
hoofdstuk ‘Begrotingsbeleid’ van de 
Kaderbrief.  
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wordt daarnaast voor de komende 4 jaren 

ruim €9M per jaar extra begroot. Ook in het 

addendum komt dit onderwerp terug en 

worden op verschillende plaatsen (blz. 17, 

blz. 18, blz. 21, blz. 22) voorstellen gedaan 

om op meerdere beleidsterreinen een extra 

bedrag te voorzien.  

 

Bij onze fractie bestaat de indruk dat het 

beleid ten aanzien van indexering geen 

samenhangend geheel is en wellicht beter 

verankerd kan worden in bijvoorbeeld de 

financiële verordening. 

 

1. Zijn er beleidsmatig of anderszins 

belemmeringen om het beleid ten aanzien 

van indexatie op 1 centrale plek onder te 

brengen en vast te leggen? 

 

2. Kan in aanvulling op vraag 1 de financiële 

verordening een goede plek zijn om dit te 

doen. Als uw antwoord ontkennend luidt wat 

zou dan een aanvaardbare manier of een 

betere methode zijn om het beleid op 1 plek 

vast te leggen ? 

 

 

Zoals wij hebben toegezegd bij de 
behandeling van de Kaderbrief wordt 
momenteel gewerkt aan een notitie waarin 
het beleid wordt vastgelegd. 

 

2) Op dit moment denken wij aan een op 
zichzelf staande notitie waarin het beleid is 
opgeschreven. 

 

21 EFB JA21 G.J.W. 
Hartog 

1.1.1 blz. 
16 

“Provinciale Staten hebben in 2019 de 
Ribbius Peletier penning ingesteld vanwege 
100 jaar vrouwenkiesrecht. In 2023 vindt een 
evaluatie van de uitreiking van de penning 
plaats.” 

1. Op welke wijze zal de evaluatie in 2023 
plaatsvinden?  

2. Kunt u inzicht verschaffen in de kosten die 
over afgelopen jaren gemaakt zijn aan het 
uitreiken van de penning? 

Katja Bolt Arthur 
van Dijk 

1. Na de zomer van 2023 zal een evaluatie 
naar PS komen. Deze evaluatie richt 
zich op de uitgangspunten zoals deze 
zijn verwoord in het reglement van 
orde voor de Penning (PS 8 okt 2018), 
de inzet van de griffie ter 
ondersteuning van de jury is daar 
onderdeel van. 

2.  
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3. Welke bedragen zijn er in de meerjaren 
begroting opgenomen of meegenomen als 
het gaat om jaarlijkse kosten verbonden aan 
het uitreiken van de penning? 

3. Voor de start van de uitreiking op 8 maart 

2019 is een begin begroting opgenomen van € 

25.000, van dit bedrag is een tentoonstelling 

georganiseerd en zijn 5 penningen ontworpen.  

Voor de jaarlijkse kosten van de uitreiking is een 

bedrag van € 7.500 per jaar begroot voor de 

jaren 2019 tot en met 2023. 

Jaar uitreiking  Bedrag in 
euro 

Uitreiking penning 2019  € 16.385 

Uitreiking penning 2020 € 5.931 

Uitreiking penning 2021  € 3.943 

Uitreiking penning 2022  € 9.727 

22 EFB JA21 G.J.W. 
Hartog 

3.1 192 
ev. 

Het risico van inflatie wordt tot op heden 
met een stelpost in de begroting afgedaan. 
Voor zover ons bekend wordt in de 
risicobeheersing met dit onderdeel geen 
rekening gehouden. Alhoewel het 
weerstandsvermogen dient om de financiële 
gevolgen van ongedekte risico’s op te vangen, 
wordt met het ongedekte risico van inflatie 
geen rekening gehouden.  

Waar JA21 bij de Kaderbrief al waarschuwde 
voor een ietwat te laconieke houding (het zou 
van tijdelijke aard zijn) is nu de algemen 
concensus dat gedurende langere tijd 
rekening gehouden dient te worden met 
schaarste en krapte op de arbeidsmarkt en 
de markt voor goederen en grondstoffen. Op 
een begroting van pak em beet €800 miljoen 
is het grillige verloop van kostenstijgingen 
geen factor van verwaarloosbare betekenis. 

1. Op welke manier kan het risico van loon/ 
en prijsstijgingen meegenomen worden in 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

Het risico van de gevolgen van inflatie 
wordt, conform het systeem van 
risicomanagement, periodiek beoordeeld en 
indien nodig van extra maatregelen 
voorzien. Bij elke begrotingswijziging 
wordt bekeken of bijstellingen in de 
begroting noodzakelijk zijn, ook als deze 
het gevolg zijn van inflatie. Dit jaar is dat 
ook gebeurd in de periode tussen de 
kaderbrief en de begroting. Het bijstellen 
van de stelpost indexeringen is in dit licht 
de beheersmaatregel bij het inflatierisico. 

Voor risico’s met een structureel effect 
brengen we ook de structurele 
weerstandscapaciteit in kaart. Deze staat 
weergegeven in de tabel onderaan bladzijde 
200 van de begroting.  

Indien een risico optreedt met een 
structureel karakter, dat niet -beleidsmatig 
of financieel- opgelost kan worden binnen 
de bestaande begroting, is er ook de 



Nr Commi
ssie 

Fractie Naam 
vragens
teller 

OD Pagina 
begrot
ing 

Vraag Beantwoordin
g door 

Portfeuill
ehouder 
GS 

Antwoord 

het proces van riscobeheersing zodat het 
daarmee afgedekt kan worden in de omvang 
het weerstandsvermogen?  

mogelijkheid om de structurele 
weerstandscapaciteit aan te spreken. 

23 NLG Ja21 Gerard 
Kohler 

Behe
ren 
groe
nstr
uctu
ur 

143-
144 

De begroting uitkering faunaschade is lager 
dan de realisatie in 2021. Dit terwijl de 
uitkering in 2021 met 15% is verlaagd. De 
ganzenschade neemt dus toe en uit 
gesprekken met veehouders blijkt ook dat 
het aantal indieners toeneemt. Is er een 
overzicht van het aantal indieners over de 
afgelopen 5 jaar en wordt genoemde trend 
door cijfers bevestigd? Is de prognose van de 
uitkeringen niet veel te laag mede gezien het 
volledig falende ganzenbeheerbeleid van de 
provincie? 

John Arkes Esther 
Rommel 

De aanvragen komen binnen bij BIJ12. De 
prognose was lager dan de daadwerkelijk 
uitbetaalde tegemoetkomingen. De totale 
omvang van deze tegemoetkomingen is 
zeer variabel en deels niet beinvloedbaar en 
dus lastig te voorspellen, omdat 
weersomstandigheden en prijsontwikkeling 
van agrarische producten (zoals gras) hier 
een belangrijke rol in spelen. In Noord-
Holland is het aantal aanvragen ten 
opzichte van 2020 met 17% toegenomen 
(landelijk is dit 12%).  De stijging van 
uitbetaalde schade in 2021 ten op zichte 
van 2020 in Noord-Holland (7%) is lager dan 
de landelijke stijging (15% uitbetaald). 

24 NLG Ja21 Gerard 
Kohler 

Behe
ren 
groe
nstr
uctu
ur 

142 Genoemd wordt de rosse stekelstaart naast 3 
andere zeer bekende schadelijke invasieve 
exoten. Nu hadden wij nog nooit van deze 
eend gehoord en dat blijkt te kloppen, het 
aantal waarnemingen van dit dier in pnh is 
nihil. Weliswaar is er een trendmatige 
stijginkje, maar nauwelijks zorgenbarend. 
Wat is de reden om dit eendje specifiek te 
noemen ipv  bijvoorbeeld muskusrat of  
amerikaanse rivierkreeft waar de schade 
groot van is en die geregeld de pers halen 
omdat we in pnh niet in staat zijn deze 
invasie te weerstaan? Richten we ons op 
onbeduidende eendjes in de hoop enig 
succes te kunnen melden? 

John Arkes Esther 
Rommel 

De verantwoordelijkheid voor de aanpak 
van invasieve exoten is verdeeld over 
verschillende overheden. De aanpak van de 
Amerikaanse rivierkreeft is het domein van 
het Ministerie van LNV. De aanpak van de 
Rosse Stekelstaart is de 
verantwoordelijkheid van de provincies. Als 
uitvoering van Europees en landelijk beleid 
is de doelstelling om deze invasieve exoot 
te elimineren. Daaraan geven wij uitvoering. 

25 EFB VVD  Erik van 
der 
Maas 

Risic
obeh

195 Wat is de basis voor het hanteren van 20% in 
de berekening van het risicobedrag voor 
PDENH? Hoe wordt dit gemonitord? 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

Het is vooraf lastig te voorspellen hoe de 
investeringsportefeuille zich ontwikkelt, 
daarom stellen wij een percentage vast op 
basis van resultaten van PDENH tot nu toe, 
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eersi
ng 

waarbij we een ruime marge aanhouden. 
Gecombineerd met ervaringen van 
vergelijkbare fondsen en de expert opinion 
van het fondsmanagement komen we uit op 
een percentage van 20%. 

Risico’s worden in algemene zin beperkt 
door het uitvoerige PDENH 
beoordelingsproces, waarbij de provincie 
als aandeelhouder besluit over de 
investeringen door PDENH. Daarnaast 
wordt de volledige portefeuille van het 
fonds twee keer per jaar geherwaardeerd 
door het interne ‘valuation committee’ van 
PDENH. Indien nodig wordt deze 
herwaardering door PDENH in de 
jaarrekening doorgevoerd, waarna de 
provincie eventueel een aanvullende 
voorziening treft. 

26 EFB  VVD Erik van 
der 
Maas 

Risic
obeh
eersi
ng 

196 Hoe wordt in deze begroting de volatiliteit 
van de inflatie meegenomen? Zijn er 
scenario’s doorgerekend en, zo ja, welke zijn 
dat? 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

In de budgetten in de begroting waar wij 
een indexering op toepassen, is rekening 
gehouden met de inflatie door zo recent 
mogelijke indices te gebruiken. Bij elke 
begrotingswijziging beoordelen wij of een 
bijstelling hiervan noodzakelijk is. Dit doen 
wij echter niet aan de hand van scenario’s. 

27 EFB  VVD Erik van 
der 
Maas  

Risic
obeh
eersi
ng  

197 Hoe wordt indeze deze begroting het 
renterisico meegenomen? Welke maatregelen 
zijn of worden overwogen om dit risico te 
beheersen? 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

De normen met betrekking tot het 
renterisico zijn verankerd in de wet FIDO 
zoals ook staat toegelicht in de paragraaf 
3.3 Financiering op bladzijde 211 e.v.  

In de tweede alinea op bladzijde 213 is te 
lezen dat we binnen deze normen blijven. 

In deze begroting zijn overigens voor het 
eerst  sinds een aantal jaren rentelasten 
opgenomen omdat we op basis van de 
liquiditeitsprognoses rekening houden met 
mogelijkheid dat we in 2023 leningen 
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zullen moeten aangaan om onze 
activiteiten te financieren. 

28 NLG VVD Bas de 
Wit 

5.1.1
. 

128 “Doel voor het NNN is om deze 
collegeperiode 1.750 hectare NNN af te 
ronden en alle voorbereidingen te treffen 
voor afronding van het NNN in de volgende 
coalitieperiode.” 

Hoe verhoudt dit statement zich tot de 
eerder aangenomen uitvoeringsstrategie 
NNN, waarin is genoemd dat na de 
planvorming uitloop van werkzaamheden 
(mits met duidelijk doel) tot na maart 2027 
kan doorgaan? 

John Arkes Esther 
Rommel 

Met de realisatiestrategie wordt zowel de 
aankoop van gronden alsook de 
zelfrealisatie aantrekkelijker, omdat 
hiermee de mogelijkheid ontstaat om voor 
alle NNN-gronden in en nabij Natura 2000-
gebieden een volledige schadeloosstelling 
te betalen. Om het natuurnetwerk compleet 
te krijgen dient er nog 4407 ha NNN 
gerealiseerd te worden. Hiervan is circa 
3.129 ha in eigendom van particulieren en 
voor het overgrote deel in agrarisch 
gebruik. Om het natuurnetwerk te kunnen 
afronden, zullen deze gronden eerst 
beschikbaar moeten komen. De 
realisatiestrategie gaat er vanuit dat alle 
gronden uiterlijk in 2027 beschikbaar zijn. 
Daarmee is de belangrijkste stap in de 
realisatie van het NNN gezet. De inrichting 
van (een deel van) de beschikbare NNN 
gronden zal nog doorlopen tot na 2027. 

29 NLG VVD Bas de 
Wit 

5.1.1
. 

131 Er wordt een grafiek getoond over de 
beheerde NNN met of zonder subsidie. Welke 
informatie en mogelijke risico’s haalt u uit 
deze grafiek? Wordt er door de provincie 
gestuurd op het beheer van NNN met of 
zonder subsidie?  

John Arkes Esther 
Rommel 

De grafiek geeft aan dat meer dan de helft 
van het natuurbeheer ondersteund wordt 
door de provincie door middel van 
subsidie. Beheerders die geen subsidie 
aanvragen dienen wel te voldoen aan de 
beheerdoelen van het Natuurbeheerplan. 
Beheerders als Recreatieschappen, PWN en 
gemeenten komen niet in aanmerking voor 
subsidie. Het beschikbaar stellen van 
natuurbeheersubsidie is één van de 
financiele middelen in de gebiedsprocessen 
om natuur te realiseren. Hierover wordt 
daarom actief door de provincie 
gecommuniceerd.   
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30 NLG VVD Bas de 
Wit 

5.1.1
. 

132 Effecten van natuurbeleid zijn vaak pas jaren 
later zichtbaar in het veld. Wanneer kunnen 
wij in de Living Planet Index effecten zien 
van het beleid uit de periode 2019-2023?  

John Arkes Esther 
Rommel 

Afhankelijk van de soort en van de ingreep 
kan  gemiddeld genomen binnen een tot 
twaalf jaar een effect zichtbaar worden. De 
living planet index is een optelsom van 
circa 200 soorten. Het is dan ook moeilijk 
om een hard jaartal op te hangen aan het 
verwachte moment van verandering van de 
living planet index. Als op veel gebieden 
maatregelen doorgevoerd zijn, verwachten 
we wel een verandering in de 
trendberekening na enkele jaren. Voor de 
effecten in een gebied kijken we lokaal en 
zijn er meestal na de eerste drie jaar 
uitspraken te doen. Deze worden onder 
andere meegenomen in de evaluaties van 
de beheerplannen van de Natura 2000 
gebieden. 

31 NLG VVD Bas de 
Wit 

5.1.1
. 

133 Welke inzichten en conclusies levert de 
grafiek met hecatares natuur per 1.000 
inwoners u voor Noord-Holland op? Welke 
beleidsdoelen van de provincie zijn afgeleid 
aan deze KPI?  

John Arkes Esther 
Rommel 

De grafiek is een trendindicator en geeft 
inzicht in hoe de ontwikkeling van het 
oppervlakte natuur zich verhoudt tot de 
ontwikkeling van het aantal inwoners. Deze 
indicator is onderdeel van de Regionale 
Monitor Brede Welvaart van het CBS en is 
opgenomen in de brede Basismonitor.  Alle  
indicatoren uit de Brede Basismonitor die 
raken aan de programma’s in de begroting 
zijn opgenomen in de begroting. Deze 
specifieke trendindicator is niet direct 
gekoppeld aan een beleidsdoel. 

32 NLG VVD Bas de 
Wit 

5.1.1
. 

133 Wat zijn de verklaringen voor de 
omvangrijke daling in NH3 in de periode 
2005-2010? Geven deze verklaringen 
inzichten voor de huidige stikstofaanpak en, 
zo ja, welke? 

John Arkes Esther 
Rommel 

In de periode 1990-2018 zijn de emissies 
van ammoniak met 66% afgenomen; in de 
periode 1990-2000 was de afname het 
sterkst. Deze afname is het gevolg van 
krimp van de veestapel, eiwitarm voer, 
afdekken van mestopslagen, emissiearm 
bemesten en emissiearme stallen. 
Emissiearme bemesting leverde in die 
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periode de grootste reductiebijdrage.  De 
stijging die zich tussen 2013 en 2017 
voordeed kan grotendeels worden 
toegeschreven aan de groei van de 
melkveestapel. Het aantal koeien in 
Nederland steeg als gevolg van de 
afschaffing van het melkquotum per 1 april 
2015.  
De prominente aandacht in de 
stikstofaanpak voor de landbouwsector 
heeft te maken met het feit dat deze sector 
de meeste uitstoot genereert, waarbij 
ammoniak ook de eigenschap heeft dat het 
vlak bij de bron neerslaat. 

33 NLG VVD Bas de 
Wit 

5.1.4
. 

136 Er worden beheerchecks in diverse gebieden 
uitgevoerd. Welke factoren worden 
meegenomen in de beheerchecks, en waarop 
worden bedrijven beoordeeld in hun bijdrage 
aan natuurbeheer? Wanneer kunt u met PS de 
eerste uitkomsten van deze beheerchecks 
delen?  

Peter 
Hoogervorst 

Esther 
Rommel 

In de beheerchecks wordt gekeken naar de 
inpassingswaarde van natuurdoeltypen in 
het agrarisch bedrijf uitgedrukt in 
draagkracht (Grootvee-eenheden GVE) en 
voedingswaarde (VEM). Er wordt gekeken 
naar de hoeveelheid GVE in een gebied naar 
ratio verdeeld over de hectares. De 
beheercheck brengt daarmee in beeld welke 
extensivering vd landbouw er in een 
bepaald gebied mogelijk is zonder dat 
daarmee het beheer van de natuur in gevaar 
komt.  Individuele bedrijven zullen niet 
beoordeeld worden. Dat is onderdeel van 
de gebiedsprocessen. De methodiek van de 
beheercheck is nog in ontwikkeling. De 
eerste resultaten worden in de loop van 
2023 verwacht. 

34 NLG VVD Bas de 
Wit 

5.2.1
. 

144 Hoe kan het dat de begrote lasten voor 
beheer van NNN en agrarische natuur relatief 
stabiel blijven, terwijl in de komende jaren 
nog enkele duizenden hectares NNN 
gerealiseerd worden (en dus beheerd moeten 
worden)? En wat verklaart het verschil tussen 

John Arkes Esther 
Rommel 

De tabel op pagina 144 betreft alle kosten 
die worden toegeschreven aan (in dit geval) 
Beleidsdoel 5.1. Hieronder vallen 
bijvoorbeeld ook de apparaatskosten. Uit 
deze tabel zijn de kosten voor het aantal 
hectares natuurbeheer dan ook niet 1-op-1 
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de lasten in 2021 en de begrote lasten vanaf 
2022 (daling van EUR 12 mln)? Hoe worden 
de effecten van minder beschikbaar budget 
opgevangen met behoud van het 
noodzakelijk natuurbeheer?  

af te lezen. Hiervoor verwijzen wij naar het 
Natuurbeheerplan (NBP) 2023, dat op 14 
november in uw Staten zal worden 
behandeld. In het NBP zijn de begrote 
lasten voor natuurbeheer, afgestemd op 
bestaande en nog te realiseren hectares 
(gebaseerd op het Programma 
Natuurnetwerk) opgenomen. 

De kosten voor Natuur- en 
Landschapsbeheer worden gedekt uit een 
structurele begrotingspost. Op basis van de 
te verwachten kosten zal indien nodig via 
de daartoe geeigende begrotingsmomenten 
aan uw Staten worden voorgesteld de 
meerjarenraming aan te passen aan de te 
verwachten lasten. 

Het verschil in lasten tussen 2021 en 2022 
wordt overigens veroorzaakt door een 
eenmalig lastneming in 2021 ten gevolge 
van de uittreding uit het Goois 
Natuurreservaat in dat jaar. 

35 NLG VVD Bas de 
Wit 

3.5.3
. 

93 In maart 2023 loopt de 
bestuursovereenkomst tussen provincies en 
gemeenten in het zuidelijk IJsselmeergebied 
af. Doel van deze bestuursovereenkomst is 
het regelen van het beheer van waterplanten 
inclusief financiering daarvan. Hoe wordt 
omgegaan met het waterplantenbeheer na 
afloop van deze bestuursovereenkomst? Is 
verlenging daarvan een optie, en wat is 
ervoor nodig om tot verlenging over te 
kunnen gaan? Hoe verlopen de contacten met 
het ministerie van I&W over de 
waterplantenoverlast in het zuidelijk 
Ijsselmeergebied? 

John Arkes Cees 
Loggen 

Opdracht is gegeven aan een bureau om 
een slotdocument op te stellen met de 
behaalde resultaten van de samenwerking 
in de afgelopen jaren voor de 
bevaarbaarheid en veiligheid op het water 
en de bruikbare structurele 
oplossingsrichtingen (en kosten daarvan) 
voor de toekomst. Daarnaast is een 
terugblik op het samenwerkingsproces, en 
een vooruitblik hoe verder te gaan en wat 
daar voor nodig is onderdeel van de 
opdracht. Het ministerie van I&W zit in de 
begeleidingsgroep van deze opdracht en zal 
mede op basis van dit document 
financiering zoeken. In bestuurlijk overleg 
in januari zullen het rapport, nieuwe 
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afspraken voor de bevaarbaarheid en 
veiligheid op het water in het zuidelijk 
IJsselmeergebied en een eventueel vervolg 
van de samenwerking besproken worden. 

Het contact met het ministerie I&W is 
moeizaam, het uitgangspunt uit de 
samenwerkingsovereenkomst is uiteindelijk 
herbevestigd door minister Harbers.  Er is 
sprake van een benoemde gezamenlijke 
verantwoordelijkheid, maar geen beweging 
in het standpunt van het ministerie I&W dat 
waterrecreatie geen beleidsitem van het 
ministerie is en dus geen taak voor 
Rijkswaterstaat.  

 

36 NLG VVD Bas de 
Wit 

3.4.3
. 

89 26% van het oppervlakte in Noord-Holland 
heeft te maken met bodemdaling van ten 
minste 2 mm per jaar. Over welke gebieden 
gaat dit, anders dan het veenweidegebied in 
met name Laag Holland? Voert de provincie 
beleid op de bodemdaling in die gebieden 
(anders dan het programma Laag Holland)? 

John Arkes Esther 
Rommel 

Onderstaand kaartje geeft een beeld van de 
gemeentes waar dit in meer of mindere 
mate speelt. Ook in de gemeenten Diemen 
(100%), Ouder-Amstel (71%) en Medemblik 
(44%) heeft meer dan 40% van de 
gemeentelijke oppervlakte te maken met 
een significante bodemdaling van ten 
minste 2 mm per jaar.  
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37 M&B VVD  K.J. 
Terwal  

4.1.1 99 In 2023 wordt er voor het 
samenwerkingsprogramma SBaB gewerkt aan 
de verdere voorbereiding van de formele 
startbeslissing voor het doortrekken van de 
Noord/Zuidlijn naar Schiphol en Hoofddorp. 
In hoeverre is de (co)financiering van dit 
project rond? Kan er een staartje worden 
gegeven van de bijdragen van alle bij dit 
project betrokken partijen? 

Frans van der 
Linden 

Jeroen 
Olthof 

Tussen Rijk (ministerie IenW) en regio 
lopen gesprekken over financiering van 
Schaalsprongprojecten zoals Zuidasdok, 
doortrekken NZ Lijn naar Schiphol en 
Hoofddorp en het Sluiten van de Kleine 
Metroring Amsterdam. (co) Financiering van 
die projecten is dus nog niet rond. 

Vanuit de regio worden die gesprekken 
gecoördineerd vanuit de Naionale Alliantie, 
waarin deelnemen: de gemeente 
Amsterdam, de Vervoerregio Amsterdam, 
de provincie Noord-Holland, de gemeente 
Haarlemmermeer, NS, KLM, Prorail en 
Schiphol. Indien daarover meer 
duidelijkheid is, dan informeren we uw 
Staten. 

38 M&B VVD K.J. 
Terwal  

4.1.2 104 In het grafiekje met het aantal verkeersdoden 
in de provincie Noord-Holland is te zien dat 
na een jarenlange daling het aantal 
verkeersdoden vanaf 2013 weer een 
stijgende lijn vertoont. Wat is de reden 
hiervoor (wellicht gedrag)? En wat kunnen de 

Frans van der 
Linden 

Jeroen 
Olthof 

Het jaarlijks aantal verkeersdoden in 
Noord-Holland is in de voorbije jaren 
inderdaad gestegen. Dat is overigens in lijn 
met de landelijke trend. Dat komt onder 
andere doordat het drukker wordt op de 
weg en weggebruikers meer dan vroeger 
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provincie en andere partijen doen om deze 
trend om te buigen en zo toe te werken naar 
de gezamenlijke ambitie van nul 
verkeersslachtoffers in 2050? 

worden afgeleid door de mobiele telefoon. 
Daarnaast wordt de diversiteit aan 
(elektrische) verkeerstypen (ook op het 
fietspad) steeds groter, en zijn er meer 
(kwetsbare) ouderen die tot op hogere 
leeftijd doorfietsen. Om de stijging in het 
aantal verkeerslachtoffers een halt toe te 
roepen is door overheden en 
maatschappelijke partijen gezamenlijk het 
Strategisch Plan Verkeersveiligheid 
(SPV2030) opgesteld en ondertekend. Hierin 
staat de zogenaamde ‘risicogestuurde 
aanpak’ centraal, waarmee we de stijgende 
trend beogen te keren. De provincie 
verzamelt in dit kader actief steeds meer 
gegevens over risicofactoren in het verkeer. 
Het gaat dan bijvoorbeeld om informatie 
over de inrichting van wegen en fietspaden, 
verkeersdrukte, en gedragskenmerken 
zoals snelheidsoverschrijdingen en de 
aanwezigheid van kwetsbare 
leeftijdsgroepen (jeugd/ouderen) en 
verkeerstypen (fietsers/bromfietsers). Door 
al deze gegevens slim te combineren 
kunnen we de risico’s in het 
verkeerssysteem gerichter en effectiever 
aanpakken. Deze werkwijze passen we 
steeds meer toe op de gehele 
verkeersveiligheidsaanpak: bij 
investeringen in veilige infrastructuur, 
verkeerseducatie, campagnes en het maken 
van afspraken over verkeershandhaving 
met politie en OM. Ook testen we 
innovaties op het gebied van 
verkeersveiligheid, zoals het afgelopen jaar 
de spaarpaal. Met deze proactieve aanpak, 
die we gezamenlijk met gemeenten, 
maatschappelijke partijen, politie en OM 
opbouwen en uitvoeren, beogen we de 
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stijging in het aantal verkeersongevallen 
om te buigen in een significante daling.  

  

Het afgelopen jaar zijn in alle regio’s de 
Contourendocumenten 
Uitvoeringsprogramma SPV2030 
vastgesteld. Deze zijn hier te vinden: 
Provincie Noord-Holland - 
Verkeersveiligheid 

Momenteel worden deze 
contourendocumenten middels de 
hierboven beschreven werkwijze 
doorontwikkeld tot meer concrete 
uitvoeringsprogramma’s. 

39 M&B VVD  K.J. 
Terwal  

4.4.4 118 De provincie werkt samen met de gemeenten 
Velsen en Beverwijk aan twee nieuwe 
busbanen tussen Beverwijk en Velsen en aan 
een voet-fietsonderdoorgang onder de 
Velsertraverse. Door scheurvorming in het 
beton van de Velsertraverse is sinds januari 
2022 een rijstrook minder beschikbaar voor 
verkeer richting de Velsertunnel en moet het 
viaduct extra ondersteund worden. Wat is nu 
de stand van zaken? In hoeverre levert deze 
situatie vertraging en bijkomende kosten op 
voor de realisatie van de twee nieuwe 
busbanen en de voet-fietsonderdoorgang? 

Han Roebers Jeroen 
Olthof 

Rijkswaterstaat realiseert de ondersteuning 
van het viaduct binnen een jaar zodat het 
mogelijk wordt de busbaan aan te laten 
sluiten op de huidige vluchtstrook. Deze 
situatie heeft geleid tot vertraging van het 
project HOV Station Beverwijk (HOVSB). Het 
beschikbare budget is toereikend om de 
extra kosten die hierdoor gemaakt zijn te 
dekken. Het project bevindt zich daarnaast 
in een complex gebied met vele 
ontwikkelingen, projecten en stakeholders. 
Behalve Rijkswaterstaat kent het project 
ook een afhankelijkheid van ProRail, welke 
een risico vormt voor onze planning. Wij 
zijn in gesprek met ProRail om te bepalen 
welke invloed en consequenties de 
werkzaamheden van ProRail hebben op ons 
project. 

40 M&B VVD K.J. 
Terwal  

4.4.5 119 Bij de herinrichting van de N243 werkt de 
provincie samen met BAM Infra aan vier 
fietsbruggen die gemaakt zijn met behulp 
van 3D-betonprinttechniek. Enkele maanden 

Han Roebers Jeroen 
Olthof 

Voorlopig is 1 van de 4 bruggen buiten de 
pilot gehouden. Die kan later worden 
gerealiseerd.  

https://www.noord-holland.nl/Onderwerpen/Verkeer_vervoer/Verkeersveiligheid/Samenwerking
https://www.noord-holland.nl/Onderwerpen/Verkeer_vervoer/Verkeersveiligheid/Samenwerking
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geleden bleken er haarscheurtjes in deze 
fietsbruggen te zitten en zou worden 
gekeken of de bruggen nog bruikbaar zouden 
zijn. Wat is nu de stand van zaken? Als de 
bruggen niet meer bruikbaar blijken te zijn 
hoe groot is dan de schade en hoe wordt 
deze tussen de partijen verdeeld? 

De haarscheurtjes zaten in een aantal 
segmenten van de drie bruggen. De kortste 
brug is inmiddels samengesteld, 
afgespannen en voorzien van een betonnen 
druklaag / afwerklaag. TU Eindhoven 
begeleidt het proces. De verwachting is dat 
de brug en de gelijkvormige tweeling 
voldoen aan de testen en in het voorjaar 
kunnen worden opengesteld voor gebruik. 
De derde brug volgt met enige achterstand.  

De reeds aangebrachte funderingen van de 
bruggen zijn geschikt voor alle keuzes voor 
zowel de printbrug als een traditionele 
brug. Zonder fietsbruggen is de 
verkeersveiligheid niet te garanderen. Om 
de pilot met de printbruggen zorgvuldig te 
doorlopen en de verkeersveiligheid te 
borgen zijn tijdelijk lichtgewicht 
brugdekken gehuurd.  

De meerkosten door de haarscheurtjes zijn 
afhankelijk van de testresultaten. Met de 
nog onzekere uitgangspunten dat de twee 
korte bruggen slagen voor de testen, maar 
de complexere derde brug opnieuw moet 
worden ontworpen, is de schade voor de 
Provincie circa € 190.000. Binnen die 
schade vallen tevens de tijdelijke 
brugdekken en de extra onderzoekskosten 
voor TU Eindhoven. De aannemer neemt de 
kosten van het opnieuw printen van een 
onvoldoende betrouwbaar betonsegment, 
de druklaag op de eerste brug en het 
proefbelasten voor eigen rekening. 

 

41 M&B PVV M. Deen 4.4.7 121 “Energieopwekking en -besparing: Han Roebers Jeroen 
Olthof 

-Voor het project zonnefietspad N232 is 
totaal € 1,6 mln. budget beschikbaar. Voor 
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de provincie zet haar infrastructuur in voor 
innovaties ten behoeve van duurzame 
energieopwekking, zoals bijvoorbeeld: - een 
deel van het fietspad N232 wordt uitgerust 
met een zonnewegdek, afronding project LED 
verlichting fase 2 etc.” 
 
VRAAG 
 
Kunt u aangeven voor de jaren 2020 t/m 
2023 hoeveel provinciaal geld in totaal is en 
wordt gestoken in zonnewegdekken? Graag 
een concreet antwoord.  
 

de realisatiefase (periode t/m 2023) is  € 
1,23 mln. gereserveerd en voor de 
instandhoudingsfase (periode van de 5 jaar) 
€  370.000. Het zonnefietspad N232 maakt 
onderdeel uit van een interprovinciale 
aanbesteding, waarbij de provincies Noord-
Holland, Brabant en Zuid-Holland allemaal 
een perceel hebben aanbesteed.  

-Voor de pilot SolaRoad voor lichtverkeer is  
€ 1.37 mln. beschikbaar en verplicht via een 
samenwerkingsovereenkomst. Dit bedrag 
zal in de komende jaren (ook nog na 2023) 
worden uitgegeven. Tussen 2020 en 2022 is 
circa € 1 ton uitgegeven aan met name 
onderzoekskosten. 

42 M&B PVV M. Deen 4.4.7 121 VRAAG 
 
Kunt u (bij benadering) aangeven hoeveel 
procent van de provinciale wegen nog niet is 
uitgerust met LED-verlichting en wat het 
ongeveer zou kosten om dat te 
bewerkstelligen? 
(gezien de vele onzekerheden is een groffe 
schatting meer dan voldoende) 
Graag een gemotiveerd antwoord.  

Han Roebers Jeroen 
Olthof 

 

Momenteel is 65% van de OVL voorzien van 
ledverlichting en dat gaat naar 100%. Er kan 
enige vertraging opgetreden door de 
levering van componenten, maar de 
verwachting is nog steeds dat we medio Q1 
2023 gereed kunnen zijn met het project. 

- Gebiedscontract 1 is uitgerust met led-
verlichting 

- Gebiedscontract 6 is uitgerust met led-
verlichting 

- Gebiedscontract 2/3/4/5/7 is gedeeltelijk 
uitgerust met led-verlichting 

Naar verwachting kan de resterende 35% 
nog niet met led uitgeruste verlichting 
binnen het reeds beschikbare budget 
worden gerealiseerd. 

43 EFB PVV I. 
Bezaan 

1.2.2 21 “Met het systematische toezicht op de 
risicodomeinen: Financiën, Omgevingsrecht, 
Archief- en Informatiebeheer en Huisvesting 
verblijfsgerechtigde asielzoekers, bevordert 

A.A. 
Dalenoort 

Ilse Zaal Op basis van de halfjaarlijkse 
taakstellingen en het aantal 
verblijfsgerechtigden dat in die periode 
wordt gehuisvest plus een eventuele 
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de provincie het streven naar een gezonde en 
veilige leefomgeving voor mens en natuur.” 
 
VRAAG 
 
Kunt u aangeven voor de jaren 2020 t/m 
2022 hoeveel Noord-Hollandse gemeenten 
door de provincie zijn aangesproken op het 
niet behalen van taakstellingen inzake het 
huisvesten van verblijfsgerechtigde 
asielzoekers, alsmede hoeveel van hen in 
deze collegeperiode in totaal zijn gehuisvest 
in alle gemeenten van Noord-Holland? Graag 
een gemotiveerd antwoord. 
 
 
 
 
 

achterstand uit een vorige periode wordt 
een gemeente aangesproken. 43 van de 44 
huidige Noord-Hollandse gemeenten zijn 
tussen 1-1-2020 en 1-7-2022 minstens 
éénmaal aangesproken op hun achterstand 
(fusiegemeenten die vóór 1-7-2022 
zelfstandig waren zijn hierin niet 
meegenomen). In het afgelopen half jaar 
(1/1 - 1/7) hebben 25 van de 44 gemeenten 
hun taakstelling gehaald.   

 

Hieronder een overzicht met de 
taakstellingen en de plaatsingen in Noord-
Holland tussen 1-1-2020 en 1-7-2022.  

 

*Ieder half jaar worden kleine correcties 
doorgevoerd na publicatie van de formele 
cijfers van het COA waardoor kleine 
verschillen met de meest actuele cijfers van 
het COA mogelijk zijn. 

 

44 EFB PVV I. 
Bezaan 

3.4 214 “De provincie staat voor goed 
werkgeverschap. Wij willen met ons 
personeelsbestand een afspiegeling zijn van 
de maatschappij en een inclusieve organisatie 
vormen, waarbij al onze medewerkers zich bij 
de provincie thuis voelen. De integratie van 
diversiteit en inclusie in het strategische HRM- 
beleid wordt voortgezet en voeren we actief 

Conny Hems Rosan 
Kocken 

Op 1 oktober 2020 is in de brief aan PS 
“Duurzaam doorpakken en onze rol als 
werkgever, diversiteit op de werkvloer” 
(kenmerk  1443929/1443933) het 
strategisch HRM-beleid en in het bijzonder 
diversiteit toegelicht, inclusief de aanpak. 
Deze aanpak is in 2021 en 2022 voortgezet 
en verder ontwikkeld. Het D&I-beleid is 

Taakstelling Geplaatst Saldo Stand

Op 1-1-2020 -202

2020 1ste helft 1026 797 -229 -431

2020 2de helft 1070 1285 215 -216

2021 1ste helft 2228 1562 -666 -882

2021 2de helft 1818 2005 187 -695

2022 1ste helft 1638 1911 273 -422

Totaal 7780 7560
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uit.” 
 
VRAAG 
 
Kunt u aangeven welke activiteiten u in de 
jaren 2020 t/m 2023 heeft ontplooid en nog 
gaat ontplooien om te komen tot “integratie 
van diversiteit en inclusie”, alsmede wat deze 
activiteiten in totaal hebben gekost en gaan 
kosten? Graag een gemotiveerd antwoord. 
 

geintegreerd in het personeelbeleid van de 
provincie, o.a. in personeelsinstrumenten, 
werving & selectie en  leeraanbod. In 2023 
zal het beleid verder ontwikkeld worden. Er 
is jaarlijks D&I-budget bij HRM beschikbaar 
van € 25.000,-. 

45 NLG PVV R. van 
Tiggele
n 

5.1.1 128 “Doel voor het NNN is om deze collegeperiode 
1.750 hectare NNN af te ronden en alle 
voorbereidingen te treffen voor afronding van 
het NNN in de volgende coalitieperiode.” 
 
VRAAG 
 
Gaat het om voorbereidingen die volledig of 
deels kunnen worden teruggedraaid door een 
nieuw College in 2023? Graag een 
gemotiveerd antwoord. 

John Arkes Esther 
Rommel 

Voorbereidingen kunnen worden 
teruggedraaid zolang ze nog niet tot 
bestuurs-of andere overeenkomsten hebben 
geleid, of in wet- en regelgeving zijn 
vastgelegd. 

46 NLG PVV R. van 
Tiggele
n 

5.1.1 128 VRAAG 
 
Kunt u aangeven voor zowel het totaal aantal 
hectares NNN dat in deze collegeperiode al is 
afgerond, als voor het aantal hectares NNN 
dat in 2023 afgerond zou moeten worden, 
wat de totale kosten zijn? Graag een 
gemotiveerd antwoord, waarin ook 
informatie staat over de totale 
aankoopkosten van gronden t.b.v. NNN. 

John Arkes Esther 
Rommel 

Deze college periode is t/m januari 2022 
1.193 ha gerealiseerd. Hoeveel budget er is 
uitgegeven aan het Natuurnetwerk valt 
terug te lezen in het Programma 
Natuurnetwerk (PNN) 2023 dat in november 
in uw Staten zal worden besproken, waarin 
de voortgang van het NNN wordt 
bijgehouden, inclusief de daarmee 
gemoeide kosten. N.B. het uitgegeven 
budget aan NNN is niet één op één te 
koppelen aan de 1.193 ha omdat een deel 
van de kosten betrekking heeft op 
voorbereidingswerk voor NNN die de 
komende jaren wordt gerealiseerd. 
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47 RWK 

Er 
stond 
NLG 

PVV R. van 
Tiggele
n 

3.2.3 69 “Om in te spelen op de bouw van de nieuwe 
windparken voor de Noord-Hollandse kust 
wordt het baggerdepot in de Averijhaven in 
IJmuiden getransformeerd in een 
Energiehaven voor de offshore wind.” 
 
VRAAG 
 
Kunt u aangeven wat het College in deze 
collegeperiode heeft ondernomen (indien van 
toepassing) en eventueel nog gaat 
ondernemen om het Rijk te bewegen (zoveel 
mogelijk) af te zien van windparken voor de 
Noord-Hollandse kust? Graag een 
gemotiveerd antwoord. 
 
 
 
 
 
 

Marco 
Berkhout 

Edward 
Stigter 

Het college heeft geen acties ondernomen 
om het Rijk te bewegen zoveel mogelijk af 
te zien van windparken voor de Noord-
Hollandse kust. Het college is van mening 
dat windparken op zee een belangrijke 
bijdrage kunnen leveren aan de 
energietransitie 

48 NLG PVV R. van 
Tiggele
n 

5.1.1 129 “In de Wet stikstofreductie en natuurherstel is 
vastgesteld dat provincies een gebiedsplan 
moeten vaststellen per 1 juli 2023. In het 
gebiedsplan wordt de aanpak beschreven die 
nodig is om de doelen voor N2000, 
Kaderrichtlijn Water en klimaat te halen. 
Belangrijk is het behalen van een gunstige 
staat van instandhouding van onze 
natuurdoelen door onder andere reductie van 
stikstofdepositie op Natura 2000-gebieden.” 
 
VRAAG 
 
Wordt er door de provincie ook uitgebreid 
onderzocht wat de negatieve sociaal-
economische gevolgen zijn van het nastreven 
van de doelen voor N2000, Kaderrichtlijn 

John Arkes Esther 
Rommel 

Ja, een sociaal-economische impactanalyse 
wordt een onderdeel van het Provinciaal 
Programma Landelijk Gebied (in Noord-
Holland hanteren we deze term voor het 
‘gebiedsprogramma’). Op welke wijze deze 
impactanalyse vorm krijgt, zal in de 
komende maanden moeten worden 
uitgewerkt, in overleg met het ministerie 
van LNV en de relevante kennisinstellingen. 
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Water en klimaat in betreffende Noord-
Hollandse gebieden? Graag een gemotiveerd 
antwoord. 

49 NLG PVV R. van 
Tiggele
n 

5.1.1 129 VRAAG 
 
Waar is het meetbare natuurherstel dat het 
gevolg zou moeten zijn van de enorme 
stikstofreductie die reeds heeft 
plaatsgevonden sinds 1990? Graag een 
gemotiveerd antwoord met zoveel mogelijk 
details. 

John Arkes Esther 
Rommel 

In de Natura 2000 beheerplannen en de 
evaluaties ervan is na te lezen welk 
natuurherstel heeft plaatsgevonden en wat 
nog hersteld moet worden. 

50 NLG PVV R. van 
Tiggele
n 

3.6 238 “In 2020 hebben Provinciale Staten besloten 
om voor de NNN-realisatie in en nabij Natura-
2000 zo nodig het onteigeningsinstrument in 
te zetten. Dit instrument zal enkel worden 
ingezet nadat in een gebiedsproces eerst een 
gezamenlijke gebiedsvisie is vastgesteld en 
aan alle grondeigenaren de mogelijkheid is 
geboden om op basis van volledige 
schadeloosstelling de gronden minnelijk te 
verkopen.” 
 
VRAAG 
 
Kunt u aangeven hoe vaak in deze 
collegeperiode het instrument van 
onteigening is toegepast t.b.v. natuurbeleid? 
Graag een gemotiveerd antwoord met zoveel 
mogelijk details over betreffende casussen. 

Kelvin 
Broersen 

Esther 
Rommel 

Ten behoeve van het natuurbeleid is het 
instrument onteigening in deze 
collegeperiode de facto niet toegepast: Er 
zijn geen gronden daadwerkelijk onteigend. 
Wel is ten behoeve van het project ‘Schil 
Naardermeer’ in augustus 2022 het 
Koninklijk Besluit tot onteigening geslagen 
(zie Staatscourant 2022, 18314 | 
Overheid.nl > Officiële bekendmakingen 
(officielebekendmakingen.nl)). Het betekent 
dat de provincie een gerechtelijke 
procedure kan opstarten ter verkrijging van 
de betreffende percelen van de drie 
resterende grondeigenaren in de Schil. 
Omdat de minnelijke verwerving nog loopt 
en we voorzichtig optimistisch zijn over 
een goede afloop, is de gerechtelijke 
procedure nog niet opgestart. 

Ten behoeve van het natuurbeleid zijn 
momenteel verder geen 
onteigeningsprocedures in voorbereiding.  

51 NLG PVV R. van 
Tiggele
n 

 304 “Bijdragen aan meekoppelkansen gekoppeld 
aan dijkversterkingsprojecten. 
Dijkversterkingen worden uitgevoerd door de 
waterbeheerders. Het zijn omvangrijke 

Tom Smeelen Cees 
Loggen 

De meekoppelkansen zijn vaak fysiek 
onderdeel van de dijk, maar mogen geen 
negatieve invloed hebben op de 
dijkveiligheid en de planning daarvan. 

https://zoek.officielebekendmakingen.nl/stcrt-2022-18314.html
https://zoek.officielebekendmakingen.nl/stcrt-2022-18314.html
https://zoek.officielebekendmakingen.nl/stcrt-2022-18314.html
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projecten waarbij voor de provincie en 
andere regionale partijen en ondernemers de 
mogelijkheid bestaat om recreatieve- en 
watersportvoorzieningen, extra natuur, 
landschapsvoorzieningen, etc. mee te 
koppelen met de dijkversterking of een aan de 
dijkversterking gerelateerd ruimtelijk 
kwaliteitsprogramma op te stellen.” 
 
VRAAG 
 
Welke invloed heeft het streven naar en 
eventuele complicaties bij meekoppelkansen 
bij dijkversterkingsprojecten op de realisatie 
van de benodigde dijkversterkingen? Wordt 
(of is) dit geëvalueerd? En wat wordt gedaan 
om te voorkomen dat benodigde 
dijkversterkingen vertragingen oplopen door 
het streven naar en eventuele complicaties 
bij meekoppelkansen? Graag een 
gemotiveerd antwoord met zoveel mogelijk 
details.  
 

Daarbij geldt dat de meekoppelkansen 
vroegtijdig worden geïnventariseerd en 
meegenomen worden in het projectplan van 
de dijkversterking en in de vergunningen. 
Daarmee lopen de projecten mee in de 
ontwerpen, de veiligheidsberekeningen, de 
(MER) procedures, de planning, 
communicatie en participatie met de 
betrokkenen.  

De provincie geeft subsidies aan projecten 
rondom de dijk. Deze hebben geen fysieke 
impact op de dijk en vormen dus geen 
risico voor de planning of de kosten van de 
dijkversterking zelf. 

De afspraken over de kostenverdeling en de 
verantwoordelijkheden worden vooraf 
vastgelegd in een overeenkomst of worden 
als subsidievoorwaarden meegegeven. 

Daar waar er in de uitvoering er knelpunten 
ontstaan, worden die via de ambtelijke en 
bestuurlijke samenwerking besproken en 
opgelost. Waar nodig leggen de partijen de 
nieuwe afspraken vast.  

Voorbeelden van de samenwerking en 
meekoppelkansen zijn: 

• Natuurontwikkeling en fietspad bij 

Prins Hendrikzanddijk op Texel  

• Fietsverbinding, wandelverbinding 

en natuurontwikkeling bij project 

Hondsbosche Duinen bij Petten 

• De Vismigratierivier door de 

Afsluitdijk,  

• De Fiets- en wandelverbinding, de 

dijkplaatsen en de 
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ringslangverblijven voor de 

Markermeerdijken 

De meekoppelkansen zijn nog niet allemaal 
gereed en daarom nog niet geëvalueerd. Het 
bij Prins Hendrikzanddijk gerealiseerde 
project met meekoppelkansen is wel 
geëvalueerd qua samenwerking tussen 
provincie en HHNK (Bij de Prins 
Hendrikzanddijk heeft dat geleid tot 
winnen van de landelijke WOW prijs). 
https://youtu.be/T0qrkIjg3h4 

 

52 EFB 

 

Er 
stond 
M&B 

PVV M. Deen 2.1.4 41 In de Budgettabel staan de budgetten voor 
operationeel doel 2.1.4 “Bijdragen aan de 
transitie naar een circulaire economie”. 
 
VRAAG 
 
Hoeveel kosten heeft het College in totaal 
deze collegeperiode uitgegeven aan het 
stimuleren van een circulaire economie & en 
kunt u kwantitatief aantonen wat deze 
investeringen de Noord-Hollandse economie 
precies hebben gebracht? Graag een 
gemotiveerd antwoord. 

Suzanne van 
den Noort 

Rosan 
Kocken 

De kosten in 2019, 2020 en 2021 waren in 
totaal €2,8 miljoen. In 2020 is een 
voortgangsrapportage vastgesteld over het 
jaar 2019. Conform de Actieagenda 2021-
2025 volgt een evaluatie van de lopende 
Actieagenda Circulaire Economie 2021-
2025 eind 2023. 

53 EFB  

 

Er staat 
M&B 

PVV M. Deen 4.1.2 102 en 
107 

Blz. 102: 
 
“- Werkgeversaanpak uitbreiden naar heel 
Noord-Holland; 

- Plannen voor Zero Emissie (ZE), laadinfra 
MRA-E, waterstof, agenda slimme en schone 
logistiek verder uitwerken.” 
 
Blz. 107: in de Budgettabel staan de 
opgenomen budgetten voor o.a. operationeel 

Frans van der 
Linden 

Jeroen 
Olthof 

Werkgeversaanpak 

Voor de werkgeversaanpak regio Noord-
Holland Noord is € 250.000 budget 
beschikbaar. Hiervan is Stichting Breikers 
en een mobiliteitsmakelaar ingehuurd voor 
een periode van twee jaar (tot halverwege 
2024). Daarnaast hebben wij eind 2021 een 
analyse laten uitvoeren om de kansen in de 
regio Noord-Holland Noord in kaart te 
brengen. Deze analyse heeft €30.000 

https://youtu.be/T0qrkIjg3h4
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doel 4.1.2. 
 
VRAAG 
 
Kunt u (indien mogelijk) aangeven voor 
specifiek de Werkgeversaanpak, ZE, Laadinfra 
MRA-E, waterstof, alsmede slimme en schone 
logistiek wat de budgetten zijn & wat tot nu 
toe in de collegeperiode in totaal is 
uitgegeven? Graag een gemotiveerd 
antwoord. 
 
 

gekost. Op basis daarvan zijn wij in mei jl. 
gestart met de werkgeversaanpak. 

ZE-zones 

De ondersteuning van ZE-zones bestaat uit 
verschillende onderzoeken naar 
stadslogistieke stromen en logistieke hubs, 
als ook het opzetten van coördinatie van de 
invoering van de ZE-zones. Gezamenlijk 
bedragen die kosten in deze collegeperiode 
voor de provincie Noord-Holland €65.000. 

Laadinfra MRA-E 

De jaarlijkse bijdrage van de PNH bedraagt 
€100.000 – €200.000. In de collegeperiode 
wordt ongeveer €500.000 uitgegeven ten 
behoeve van het plaatsen van laadinfra. 
PNH draagt slechts een klein deel bij aan de 
kosten. Het restant komt van partners 
en/of gemeenten en inkomsten uit 
geplaatste laadpalen. De totale uitgaven van 
PNH en de partners gezamenlijk in de 
periode 2019 -2022 is €6,9 mln.  

Waterstof 

In het begrotingsprogramma 
Bereikbaarheid is een budget voor 
waterstof in mobiliteit opgenomen van €1 
mln. De afgelopen collegeperiode zijn 
hierop geen kosten gemaakt. De additionele 
budgetten voor waterstof liggen verspreidt 
in de andere begrotingsprogramma's. Dit 
wordt gecoördineerd vanuit de Noord-
Hollandse waterstofstrategie. 

Agenda Slimme en Schone logistiek 

GS heeft in 2021 besloten €2,9 mln 
beschikbaar te stellen voor het 



Nr Commi
ssie 

Fractie Naam 
vragens
teller 

OD Pagina 
begrot
ing 

Vraag Beantwoordin
g door 

Portfeuill
ehouder 
GS 

Antwoord 

investeringsplan Mainport Logistics 
(subsidies). 

Voor de Agenda Slimme en Schone 
Logistiek zijn de kosten deze 
collegeperiode beperkt geweest aangezien 
de Agenda pas in 2022 is aangenomen. In 
2022 zijn de kosten €165.000 euro. De 
uitgaven in 2023 zijn geraamd op 
€200.000. 

54  RWK PVV J. van 
Hooff 

2.1 34 “Prioriteiten 

- In gezamenlijkheid uitvoeren van de 
Regionale Energiestrategie (RES) 1.0. Waarbij 
de provincie de gemeenten ondersteunt bij het 
concretiseren van de zoekgebieden en 
vergunningverlening voor concrete projecten 
zon of wind.” 
 
VRAAG 
 
Kunt u aangeven hoeveel vergunningen in 
deze collegeperiode zijn verstrekt voor de 
realisatie van zon- en windprojecten, 
alsmede hoeveel kosten de provincie in totaal 
tot nu toe heeft gemaakt voor haar 
activiteiten t.b.v. het bijdragen aan de 
energietransitie? Graag een gemotiveerd 
antwoord. 

Paul Lensink Edward 
Stigter 

Voor windprojecten is in deze 
collegeperiode één vergunning verleend. 
Voor zonneparken zijn gemeenten het 
bevoegd gezag voor vergunningverlening, 
waardoor wij niet exact weten hoeveel 
vergunning er zijn verleend. Deze 
collegeperiode zijn er 43 zonneparken in 
Noord-Holland in gebruik genomen. 
 

Het programma energietransitie heeft in 
deze coalitieperiode tot nu toe in 2019: 8 
mln, in 2020: 9,8 mln en in 2021: 10,4 mln 
aan kosten gemaakt. De basis van deze 
cijfers zijn de jaarrekeningen van 
genoemde jaren. 

55 RWK PVV J. van 
Hooff 

6.1 153 “Het zijn onzekere economische tijden: de 
effecten van de coronamaatregelen in 2020-
2022 ijlen na, de oorlog in Oekraïne leidt tot 
sancties, onzekerheid over levering van 
brandstof en voedsel en dwingt de 
energietransitie in een versnelling.” 
 
VRAAG 
 

Michiel de 
Graef 

Zaal en 
Stigter 

De oorlog in Oekraïne leidt tot 
onzekerheden over levering van fossiele 
brandstoffen waardoor de prijzen van deze 
brandstoffen zijn gestegen. Zowel de 
onzekerheid rond de levering van fossiele 
brandstoffen als de hogere energieprijzen 
leiden tot een versnelling in het aanwenden 
van duurzame energiebronnen én een 
betere businesscase voor duurzame 
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Kunt u aangeven waarom de oorlog in de 
Oekraïne de energietransitie in een 
versnelling dwingt, alsmede wat het huidige 
stikstofbeleid precies bijdraagt aan het 
waarborgen van zoveel mogelijk 
voedselproductie door boeren in Noord-
Holland? Graag een gemotiveerd antwoord 
met zoveel mogelijk details.   
 
 
 

energie. Daarnaast leidt het tot een grotere 
bereidheid om in Nederland zelf in te 
zetten op duurzame energieproductie om 
zodoende minder afhankelijk te zijn van 
onzekere buitenlandse leveringen van 
energie, hetgeen ook leidt tot een 
versnelling in de energietransitie. Het 
stikstofbeleid heeft niet voedselproduktie 
als doel. Er is overleg met de agrariërs over 
de aanpak.  

56 EFB GroenLi
nks 

Robert 
Zaal 

Prog
ram
ma 6 

149 Gezien de minimale samenhang die tussen 
de onderdelen wordt aangebracht: is het een 
beleidskeuze of een formele verplichting om 
de onderdelen economie, cultuur en welzijn 
in één programma onder te brengen? 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

Het is aan de provincies zelf om de 
programma-indeling te bepalen en het is 
dus ook een eigen keuze om deze 
onderdelen in 1 programma onder te 
brengen. Het is uiteindelijk aan uw Staten 
hoe de programma-indeling eruit ziet. De 
huidige programma-indeling is bij de 
begroting 2021 voor het laatste herijkt en 
uw Staten hebben ingestemd met het 
vormen van een programma economie, 
cultuur en welzijn als onderdeel van de 
kaderbrief 2021. 

57 EFB GroenLi
nks 

Robert 
Zaal 

1.2.2 21/22 Is duidelijk welke kosten er gemoeid zijn met 
het toezicht op gemeenten inzake de 
huisvesting van statushouders? Zo ja, 
hoeveel bedragen deze kosten en waar in de 
begroting zijn deze ondergebracht? 

A.A. Dalenoort Ilse Zaal Het Interbestuurlijk Toezicht op het 
domein “Huisvesting verblijfsgerechtigden” 
(HVG) is georganiseerd binnen het generiek 
toezicht en de lasten zijn niet 
gespecificeerd in de begroting opgenomen. 

58 RWK GroenLi
nks 

Anouk 
Gielen 

2.1.2 41 Welke taken zijn in 2022 afgerond die het 
verschil van 13031 naar 826 mogelijk maken 
in de bijdrage aan de warmtetransitie? 

Paul Lensink Edward 
Stigter 

De begroting voor 2023 is in mei 2021 
opgesteld. De 13 mln van 2022 bestaat uit 
SEB 2021 van 8 mln, uvr warmte in geb 
omgeving van 1,1 mln, geothermie van 1,8 
mln, uvr daarzaamheidsinitatieven  van 0,5 
mln, 0,75 kosten servicepunt duurzam 
energie, capaciteiskosten, proceskosten en 
bedragen aan nog een aantal kleinere 
initatieven. De 823 begroot in 2023 is 



Nr Commi
ssie 

Fractie Naam 
vragens
teller 

OD Pagina 
begrot
ing 

Vraag Beantwoordin
g door 

Portfeuill
ehouder 
GS 

Antwoord 

gebaseerd op capaciteitskosten en 0,750 
kosten tbv servicepunt duurzame energie. 
Inmiddels zijn een aantal nieuwe 
initiatieven in de maak die begin volgend 
jaar tbv van de warmte transite zullen 
worden opgenomen in e begroting. 

59 RWK GroenLi
nks 

Tessa 
van 
Wijnen 

3.1.2 60 Welke kosten maken we voor onderzoek om 
te kijken hoe ruimtelijke maatregelen 
ingrijpen op landschap? Zijn dat alleen 
kosten ARO en PARK? Dat zijn ongeveer 30 
adviezen per jaar, maar hoe verhoudt zich 
dat dan tot totaal aantal aanvragen vanuit 
gemeentes? 

Marco 
Berkhout 

Cees 
Loggen 

Dit zijn inderdaad alleen de kosten voor de 
PARK en ARO. Naast deze adviesorganen  
hebben wij interne adviseurs ruimtelijke 
kwaliteit. Zij krijgen gemiddeld 150 
adviesaanvragen per jaar, waarvan 100 
nieuwe plannen en 50 eerder voorgelegde 
plannen. Ook nemen deze adviseurs 
regelmatig deel aan kwaliteitsteams, zoals 
die voor de dijkversterking van Marken, de 
Bloemendalerpolder/Weespersluis en het 
landschapsplan A7A8. 

60 RWK GroenLi
nks 

Tessa 
van 
Wijnen 

3.1.1 59 / 
60 

Hoe organiseren we binnen de 
Omgevingsverordening koppeling met 
Digitaal Stelsel Omgevingswet? En hoe zie ik 
dat terug in begroting? 

Tom Smeelen Edward 
Stigter 

We bouwen onze omgevingsverordening op 
met plansoftware. PNH gebruikt hiervoor 
Tercera Go. Vanuit Tercera Go kunnen wij 
met behulp van een digikoppeling onze 
verordening publiceren richting het DSO. 

We betalen voor Tercera GO incl. 
digikoppeling  €11.000,- per jaar. Dit valt 
onder bedrijfsvoeringskosten die in de 
begorting zijn verwerkt in programma 8, 
Overzicht Financiën en bedrijfsvoering. 

 

61 NLG GroenLi
nks 

Rien 
Cardol 

5.1.1 
/ 
6.1.4 

128 
(163) 

Wat is tot nu toe gedaan aan het verminderen 
van gebruik van bestrijdingsmiddelen en met 
welke resultaten? En wat is de stand van 
zaken m.b.t. de kwartiermaker biologische 
bollenteelt (motie Blakende Bollen bij 
begroting 2022)? 

Michiel de 
Graef 

Ilse Zaal De sector werkt aan realisatie van het 
landelijke  uitvoeringsprogramma van de 
toekomstvisie gewasbescherming 2030 
(UPGWB) en jaarlijks worden acties 
benoemd en uitgeivoerd. Periodiek wordt 
de Tweede Kamer door de minster 
geïnformeerd. Doelstellingen zijn: planten 
en teelt zijn weerbaar; natuur en landbouw 
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zijn meer verbonden, er zijn nagenoeg geen 
emissies en zonder residu.  

M.b.t. de uitvoering van de motie Blakende 
Bollen: het veldlab is van start en er is een 
projectleider aangetrokken. Op 23 
september 2022 heeft een open dag 
plaatsgevonden over verduurzaming 
bollenteelt en de voortgang van het veldlab. 
Statenleden zijn daarvoor uitgenodigd. 

62 NLG GroenLi
nks 

Rien 
Cardol  

5.1.1 128 Hoeveel van de taakstelling van 1750 hectare 
NNN voor deze collegeperiode is tot nu toe 
gerealiseerd en hoeveel hectares zijn er dit 
jaar bij gekomen of zitten nog in de pijplijn? 

John Arkes Esther 
Rommel 

Van de taakstelling van 1.750 ha is deze 
college periode tot en met januari 2022 
1.193 ha gerealiseerd. N.B. de 
daadwerkelijke realisatie van NNN ligt iets 
hoger (namelijk op 1.271 ha) omdat er door 
het uitvoeren van verschillende 
compensatieafspraken (oa met RWS) circa 
78 ha extra NNN is ingericht. Omdat dit een 
uitbreiding van het NNN betreft, is deze 78 
ha niet van de restanttaakstelling af te 
trekken. 

63 NLG GroenLi
nks 

Rien 
Cardol 

5.1.1 129 Hoeveel van de extra middelen in Reserve 
Groen zijn tot nu toe benut en is aan te 
geven wat dit heeft bijgedragen aan 
afronding NNN? 

John Arkes Esther 
Rommel 

De extra middelen zijn als volgt toebedeeld: 
Bodemdaling € 4 miljoen. Kaderrichtlijn 
Water (KRW) € 7 miljoen en NNN € 10 
miljoen. De middelen voor NNN en 
Bodemdaling worden ingezet t.b.v. diverse 
projecten binnen het Programma 
Natuurnetwerk (PNN). In dit PNN, dat 
gelijktijdig met de begroting aan uw Staten 
wordt aangeboden, kunt u ook informatie 
vinden over de besteding van de middelen 
en de voortgang van de NNN-realisatie. De 
KRW-middelen worden ingezet t.b.v. 
diverse projecten op het gebied van o.a. 
natuur, landbouw, vaarwegen, bodem en 
baggeren. 
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64 NLG GroenLi
nks 

Rien 
Cardol 

5.1.1 130 Op 1 januari 2022 moest PNH nog 3.129 
hectare aan gronden verwerven voor NNN. 
Het gaat hier […] ook om gronden die door 
afspraken ter beschikking kunnen komen. 
Om wat voor (soort) afspraken gaat dit? 

John Arkes Esther 
Rommel 

Ook door afspraken over zelfrealisatie 
komen gronden beschikbaar voor het 
Natuurnetwerk. De eigenaar ontvangt dan 
subsidie om zelf de gronden in te richten 
als natuur. 

65 NLG GroenLi
nks 

Rien 
Cardol 

5.1.1 132 Wat doen we aan het stimuleren van nieuwe 
landschapselementen en tegengaan van 
schaalvergroting in het landgebruik? Welke 
middelen worden ingezet? 

Michiel de 
Graef 

Ilse Zaal Tegengaan van schaalvergroting in het 
landgebruik is geen onderdeel van 
provinciaal beleid. De inzet is gericht op 
vergroten van biodiversiteit ongeacht de 
omvang van een bedrijf. Een landelijke 
regeling over landschapselementen is in 
voorbereiding. De Europese ambitie is om 
in het landelijk gebied 10% groen blauwe 
dooradering voor 2030 te realiseren. De 10 
% staat als doel in het Nationaal Programma 
Landelijk gebied. Wat al gebeurt is het 
stimuleren van landschapselementen via 
het GLB en het agrarisch natuurbeheer en 
financiering van het beheer van tuunwallen. 

 

66 NLG GroenLi
nks 

Rien 
Cardol 

5.2.1 139 Is al bekend hoe we de NSP-gelden in NH 
gaan inzetten en hoe we agrariërs gaan 
ondersteunen? Aan welke integrale 
gebiedsprogramma’s wordt gedacht en hoe 
worden die gelden ingezet? 

John Arkes Esther 
Rommel 

In het Natuurbeheerplan 2023, dat op 14 
november in uw Staten zal worden 
behandeld, staat naar welke leefgebieden 
de NSP-gelden gaan. Deze verdeling is op 
interprovinciaal  niveau vastgelegd. Het 
gaat om de leefgebieden open grasland, 
open akker, water en klimaat, met het 
zwaartepunt op open grasland door middel 
van het Aanvalplsan Grutto. In overleg met 
de agrarische collectieven zijn zogenaamde 
Aanvalsplan Grutto gebieden aangewezen 
waarin ingezet wordt op extra (zwaar) 
weidevogelbeheer. Het voorstel is om Laag 
Holland, Amstelland, West-Friesland en 
Spaarnwoude hiervoor aan te wijzen. 
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67 NLG GroenLi
nks 

Rien 
Cardol 

3.6 238/2
39 

Vragen over grondbeleid:  

1. Welke rol kan/gaat het huidige 
grondbeleid spelen in de gebiedsprocessen?  

2. Gaan we onze strategische grondposities – 
huidige en/of nog te verwerven – ook 
inzetten voor de landbouwtransitie?  

3. Hoe informeren we partners in 
gebiedsprocessen hierover (grondbeleid 
gebruiken als grondbank)?  
 

Kelvin 
Broersen 

Esther 
Rommel 

1. Het huidige grondbeleid (5e Nota 
Grondbeleid) stelt de kaders en 
randvoorwaarden waar binnen 
maatwerkoplossingen gevonden kunnen 
worden voor ook de gebiedsprocessen. 
Voor de uitwerking van het grondbeleid 
op gebiedsniveau kan het in de 5e Nota 
Grondbeleid genoemde instrument 
grondstrategieplan worden gebruikt. 
Hierin kan concreet uitgewerkt worden 
hoe grondinstrumenatrium ingezet 
wordt. Denk hierbij aan (strategisch) 
aankopen, (kavel)ruilingen, beheer 
provinciale grondeigendommen en 
verkoop. 

2. Hierover is nog geen besluit genomen 

Hoe provinciaal grondbeleid wordt ingezet 
is altijd één van de (gespreks)onderwerpen 
die in de gebiedsprocessen met de partners 
wordt besproken.       

68 NLG GroenLi
nks 

Nicole 
van der 
Waart 

4.3.1 97 4.3.1 Beheersregeling Amstel Beheer van de 
Amstel is overgedragen' hoe ziet zo'n 
beheersoverdracht er uit, welke beheer en 
onderhoudskosten zijn meegefinancierd 
door de provincie?  

van de provincie aan het 
Hoogheemraadschap Amstel Gooi en  
Vechtstreek. 
 

Han Roebers Jeroen 
Olthof 

Het nautisch beheer van een deel van de 
Amstel is bij de wijziging van de 
omgevingsverordening overgedragen aan 
de gemeente Amsterdam. Nautisch beheer 
betreft regulering en toezicht van het 
scheepsvaartverkeer. Deze overdracht heeft 
op verzoek van de gemeente Amsterdam 
plaatsgevonden. Hierover zijn geen 
financiële afspraken gemaakt. Onderhoud 
van de vaarweg (het vaarwegbeheer) van dit 
deel van de Amstel is bij PNH gebleven. 

69 NLG GroenLi
nks 

Ayse Er 2.2.2 44 Geldt het scherp vergunnen binnen de vier 
pilots voor alle soorten vergunningen zoals 
het geval is bij Tata Steel? 

Tom Smeelen Jeroen 
Olthof 

In de opzet van de pilot scherper 
vergunnen is naar verschillende type 
vergunningen en naar vier actuele casussen 
gekeken. Bedoeld wordt dat aan de hand 
van een feitelijke vergunningsaanvraag of 
wijziging van een bestaande vergunning, 
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onderzocht wordt of scherper vergunnen 
binnen het bestaande wettelijke kader en 
mede op basis van de VTH nota haalbaar is 
en welke mogelijke implicaties er zijn voor 
de uitvoeringspraktijk. Zo verkent de OD 
NZKG in de pilot het scherper vergunnen 
bij de vergunningsaanvraag voor een 
nieuwe fabriek en bij een ambtshalve 
wijziging van een vergunning. De 
uitkomsten van de pilot krijgen betekenis 
voor alle bedrijven die vallen onder 
provinciaal toezicht. Er is overigens nog 
niets te melden over de conclusies en 
aanbevelingen die de pilot gaat opleveren 
en daarmee kan niet gesteld worden dat de 
pilot helderheid zal geven over scherper 
vergunnen bij alle soorten vergunningen 
van Tata Steel.  

 

70 M&B GroenLi
nks 

Nicole 
van der 
Waart 

4.4 95 Er wordt genoemd: '. Werken aan 
infrastructuur doet de provincie duurzaam, 
indien redelijkerwijs haalbaar'. Kunt u dit 
toelichten, graag met een voorbeelden 
wanneer duurzaam werken niet mogelijk zou 
zijn 

Han Roebers Jeroen 
Olthof 

 

 

Duurzame materialen zijn niet in alle 
omstandigheden geschikt om te gebruiken, 
soms zijn ze ook erg duur of niet in 
voldoende mate beschikbaar. Datzelfde 
geldt voor duurzaam materieel, dat ook 
nog niet in alle gevallen de juiste 
functionaliteit heeft of beperkt beschikbaar 
is. Voorbeelden zijn duurzame 
asfaltmengsels, de toepassing waarvan is 
door kwaliteitsverlies met name in de 
winterperiode beperkt mogelijk. Ook 
worden nieuwe stalen damwanden 
toegepast indien er geen alternatief 
voorhanden is (wel zijn recent tweedehands 
damwanden aangeschaft, maar deze zijn 
niet geschikt voor alle type 
oeverconstructies). Toepassing van met 
name zwaarder elektrisch materieel  (zoals 
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kranen, vrachtwagens) is ook nog zeer 
beperkt mogelijk. Daarnaast wordt altijd bij 
de duurzame maatregelen gekeken hoe 
effectief deze zijn over de gehele 
levenscyclus.  

71 EFB D66 Kapitein 1.3.3 25 Stoppen wij met Quick scans vanaf 2023 of is 
dit een foutje? 

Alexander 
Dalenoort 

Arthur 
van Dijk 

Met deze collegeperiode eindigt ook het 
programma Agenda Weerbaar Noord-
Holland. De quick scans maken deel uit van 
deze Agenda e de resultaten daarvan zullen 
dit najaar worden gepresenteerd. Eventuele 
aanleiding oor follow-up zal deel uitmaken 
van die presentatie.  

 

72 EFB D66 Kapitein 2.1.3   39 Waarom is er geen beleidsindicator voor de 
netwerkcongestie? 

Paul Lensink Edward 
Stigter 

Er is geen beleidsindicator voor 
netcongestie omdat wij niet kwanitatief 
kunnen bepalen hoeveel maatschappelijke 
impact de netcongestie heeft.  De 
netbeheerders publiceren de actuele 
netcongestie op hun webside op kaart per 
gebied 
https://www.liander.nl/grootzakelijk/trans
portschaarste/beschikbaarheid-
capaciteit/noord-
holland?cmp=kaartnoordholland. Achter 
deze kaarten met kleuren zit heel veel 
infomratie die de provincie niet bekend is 
en de netbeheerder niet met ons kan delen. 
Zo weten wij niet hoeveel bedrijvn in de 
wachtrij staan in congestiegebieden en dus 
hoeveel maatschappelijke impact de 
netcongestie heeft. Ook kan in een gebied 
van de ene op de andere dag congestie 
ontstaan als er een grote 
capaciteitsvaanvraag bij Liander wordt 
gedaan. Liander mag deze gegevens niet 
met ons delen vanwege privacy regels. 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.liander.nl%2Fgrootzakelijk%2Ftransportschaarste%2Fbeschikbaarheid-capaciteit%2Fnoord-holland%3Fcmp%3Dkaartnoordholland&data=05%7C01%7C%7Cd48ecc551b1f4567a26408da9bf912b4%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637993791302847057%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=EsFhcyt%2BsKSQikfXhKOemy%2BEN4Zr8G%2BmQ9v8pVk1cOk%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.liander.nl%2Fgrootzakelijk%2Ftransportschaarste%2Fbeschikbaarheid-capaciteit%2Fnoord-holland%3Fcmp%3Dkaartnoordholland&data=05%7C01%7C%7Cd48ecc551b1f4567a26408da9bf912b4%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637993791302847057%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=EsFhcyt%2BsKSQikfXhKOemy%2BEN4Zr8G%2BmQ9v8pVk1cOk%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.liander.nl%2Fgrootzakelijk%2Ftransportschaarste%2Fbeschikbaarheid-capaciteit%2Fnoord-holland%3Fcmp%3Dkaartnoordholland&data=05%7C01%7C%7Cd48ecc551b1f4567a26408da9bf912b4%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637993791302847057%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=EsFhcyt%2BsKSQikfXhKOemy%2BEN4Zr8G%2BmQ9v8pVk1cOk%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.liander.nl%2Fgrootzakelijk%2Ftransportschaarste%2Fbeschikbaarheid-capaciteit%2Fnoord-holland%3Fcmp%3Dkaartnoordholland&data=05%7C01%7C%7Cd48ecc551b1f4567a26408da9bf912b4%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637993791302847057%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=EsFhcyt%2BsKSQikfXhKOemy%2BEN4Zr8G%2BmQ9v8pVk1cOk%3D&reserved=0
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73 NLG D66 Kapitein 2.2.3   52 Ontbreekt bij de opgaven voor de bodem 
geen landbouw opgave? Eén van de 
speerpunten in de Voedselvisie is 
regeneratieve landbouw (bodem kwaliteit 
wordt beter in plaats van slechter) 

Han Roebers Ilse Zaal De opgaven die in 2.2.3 zijn genoemd 
betreffen taken die aan de provincie zij 
toebedeeld op het gebied van bodem en 
ondergrond. De landbouwopgave valt daar 
niet onder. Het klopt dat regeneratieve 
landbouw bijdraagt  aan verbetering van de 
bodem. 

74 RWK D66 Kapitein 3.1.1   60 Hoe is koppeling aan het DSO bij NH 
verlopen? Zijn inmiddels alle eventuele 
kinderziektes en implementatie issues 
opgelost? Wat zijn de belangrijkste 
openstaande punten, of zijn deze er eigenlijk 
niet? 

Tom Smeelen Edward 
Stigter 

PNH heeft ondertussen 2x een initiële 
verordening gepubliceerd. Hier liepen we 
beide keren tegen issues aan. Het grootste 
issue is dat we niet kunnen muteren. Dat 
betekent dat we onze verordening nog niet 
kunnen actualiseren. Er wordt momenteel 
nog steeds gewerkt aan en getest met deze 
functionaliteit.  

Daarnaast kunnen niet alle typen 
omgevingsdocument via de nieuwe 
standaard (STOP-TPOD) worden 
gepubliceerd. Hiervoor worden tijdelijke 
alternatieve maatregelen, zogenaamde 
TAM's gemaakt en getest. 

Landelijk vinden er zogenoemde 
indringende ketentesten (IKT) plaats, waar 
provincie Noord-Holland ook aan mee doet. 
Deze testen leveren nog altijd nieuwe 
bevindingen op. Deze bevindingen zijn op 
onderstaande site terug te vinden: 
https://aandeslagmetdeomgevingswet.nl/implem
entatie/voortgang-monitoring/indringend-
ketentesten/rapportages-ikt-testweken/ 

Per 1 januari 2023 verwachten we een 
werkend DSO te hebben die voldoet aan de 
minimale eisen die zijn gesteld. Na 1 
januari zal het DSO nog worden 
doorontwikkeld en uitgebouwd. 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Faandeslagmetdeomgevingswet.nl%2Fimplementatie%2Fvoortgang-monitoring%2Findringend-ketentesten%2Frapportages-ikt-testweken%2F&data=05%7C01%7C%7Cfa907716856949033f1708da9d34c09e%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637995147141536833%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=9c8pX0atVxPpWPoCC1iaDKugit2RAIhXHMfoLCll868%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Faandeslagmetdeomgevingswet.nl%2Fimplementatie%2Fvoortgang-monitoring%2Findringend-ketentesten%2Frapportages-ikt-testweken%2F&data=05%7C01%7C%7Cfa907716856949033f1708da9d34c09e%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637995147141536833%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=9c8pX0atVxPpWPoCC1iaDKugit2RAIhXHMfoLCll868%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Faandeslagmetdeomgevingswet.nl%2Fimplementatie%2Fvoortgang-monitoring%2Findringend-ketentesten%2Frapportages-ikt-testweken%2F&data=05%7C01%7C%7Cfa907716856949033f1708da9d34c09e%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637995147141536833%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=9c8pX0atVxPpWPoCC1iaDKugit2RAIhXHMfoLCll868%3D&reserved=0
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75 NLG D66 Kapitein 3.2.5 
en 
5.1.1 

72 en 
128 

(Pagina 72) De aankoop van NNN hectares is 
voor 2023- 2026 begroot op 495 hectare. Hoe 
verhoudt zich dit tot de ambities die bij OD 
5.1.1. op pagina 128 staan beschreven: ”Doel 
voor het NNN is om deze collegeperiode 
1.750 hectare NNN af te ronden en alle 
voorbereidingen te treffen voor afronding 
van het NNN in de volgende coalitieperiode.” 

En hoe tot de status beschreven op pagina 
130: Begin 2022 ligt in Noord-Holland het 
percentage ingerichte natuur op 92% van de 
totale doelstelling voor 2027. Op 1 januari 
2022 moest de Provincie Noord-Holland nog 
3.129 hectare aan gronden verwerven voor 
het NNN. 
Wat is de laatste status, is hier al wat meer 
over te melden? 

Kelvin 
Broersen 

 

 

 

 

 

John Arkes 

Esther 
Rommel 

De aankoop van NNN-gronden is slechts 
één instrument tot realisatie van de NNN-
opgave en daarmee niet in relatie te 
brengen met de NNN-reaslisatie opgave. Zo 
wordt het NNN ook gerealiseerd door 
grondaankoop door andere partijen of door 
het afsluiten van overeenkomsten met 
particuliere grondeigenaren in het kader 
van de SKNL (particulier natuurbeheer). 

In 2022 is tot 1 september ca. 45 ha NNN-
gronden verworven door de provincie. 

76 NLG D66 Kapitein 5.1.   124 Bij de doelenboom staan maar 3 van de 25 
gebiedsprogramma’s. Hebben wij geen 
doelen (passend in de doelenboom) voor de 
andere gebieden voor groen voor 2023?  

John Arkes Esther 
Rommel 

In de doelenboom van Programma 5 Groen 
worden inderdaad drie grote 
gebiedsprogramma’s benoemd: het 
programma Oostelijke Vechtplassen, het 
programma Laag Holland en het 
programma Groene Uitweg. De reden dat 
deze drie programma’s een eigen plek in de 
doelenboom hebben, heeft met hun 
financiële omvang te maken. Dit zijn 
financieel omvangrijke programma’s; dat is 
niet voor alle 24 gebieden het geval. 
Inmiddels zijn in het Programma 
Natuurnetwerk (PNN) 24 gebieden 
benoemd. In het kader van het nog uit te 
werken Provinciaal Programma Landelijk 
Gebied (PPLG, zie ook het antwoord op 
vraag 154) zal in 2023 nader worden 
uitgewerkt hoe o.a. de PPLG-doelen (o.a. 
NNN en stikstofreductie, maar ook water- 
en veenweide-/klimaatdoelen) via 
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gebiedsprocessen kunnen worden opgepakt 
en geïntegreerd. Dit zal in de Begroting 
2024 worden verwerkt. 

77 NLG D66 Kapitein 5.1.1
.  

 136 In 2023 wordt ruim 52 mio begroot voor het 
beschermen en ontwikkelen van NNN en 
N2000 gebieden. In 2022 ruim 102 miljoen. 
Om hoeveel bij bijbehorende hectares gaat 
dit? 

John Arkes Esther 
Rommel 

Deels betreft dit gelden voor concrete 
projecten die in 2023 of later tot uitvoering 
komen en deels betreft dit gelden voor de 
voorbereiding waarmee onderzoeken en het 
proces met de omgeving worden 
gefinancierd. En nadere specificatie is terug 
te vinden in het Programma natuurnetwerk 
(PNN) 2023, dat in november in uw Staten 
zal worden besproken. 

78 MB D66 Kapitein 4.1.2   107 Wat een grote verschillen tussen 2022 en 
2023, met nog veel meer dalingen in 2024 en 
verder. Wat zijn hier de redenen van? 

Frans van der 
Linden 

Jeroen 
Olthof 

Enkele grotere projecten lopen in 2022 en 
2023. In 2022 vindt de laatse betaling aan 
de Zuidas-OV terminal plaats van € 30,2 
mln, een groot deel van subsidies voor 
Fietsmaatregelen, en veilige uitwegen is in 
2022 gepland. OV SAAL subsidies voor € 
2,7 mln, mainport Logisitek € 16 mln en € 
1,9 mln fietsmaatregelen zijn in 2023 
gepland. Vanaf 2024 zijn er nog geen grote 
subsidieprojecten ingepland. 

79 NLG D66 Kapitein 5.2.4   144 Opmerking: De bedragen voor ganzenschade 
zijn hoog begroot. Verwacht GS door het 
aangepaste beleid geen lagere bedragen 
komende jaren nodig te hebben? 

John Arkes Esther 
Rommel 

De totale omvang van deze 
tegemoetkomingen is zeer variabel en deels 
niet beinvloedbaar en dus lastig te 
voorspellen, omdat weersomstandigheden 
en prijsontwikkeling van agrarische 
proucten (zoals gras) hier een belangrijke 
rol in spelen. 

80 EFB D66 Kapitein 6.1.5   164 Hier staat “Europa stelt als verplichting dat 
deze fondsen worden gefinancierd.” Wat 
wordt hier exact mee bedoeld? Dat wij mee 
moeten financieren? Voor een gedeelte? Kunt 
u hier meer over aangeven? 

Michiel de 
Graef 

Ilse Zaal We bedoelen dat de meeste grote Europese 
fondsen (bijvoorbeeld het Europees 
Landbouwfonds voor 
Plattelandsontwikkeling) als eis stellen dat 
er ook een bepaald percentage nationale 
overheidscofinanciering tegenover de 
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Europese bijdrage moet staan. Dit 
percentage varieert per fonds. 

81 NLG  

Er 
stond 
EFB 

D66 Kapitein 3.6. 
Gron
dbel
eid  

 239 Hier staat: Ons grondbeleid biedt namelijk 
voldoende ruimte om gronden strategisch 
aan te kopen, (tijdelijk) in beheer te geven 
om ze op en later moment in te zetten voor 
provinciale doelen. Vraag: bestaan deze 
doelen ook uit doelen voor natuurrealisatie, 
stikstofreductie en landbouwtransitie (naar 
natuurinclusief voor grondgebonden 
landbouw)? Zo ja, is er dan nog steeds 
voldoende ruimte? Zo nee, waar moeten wij 
die ruimte dan wel vinden en zou dit geen 
onderdeel moeten worden van ons 
grondbeleid? 

Kelvin 
Broersen 

Esther 
Rommel 

Dit citaat is primair gericht op de 
beleidsruimte die de 5e Nota Grondbeleid 
biedt. In deze Nota is ook genoemd dat 
voor concrete uitwerkingen een 
grondstrategieplan wordt opgesteld. Inzet 
van strategische aankopen, alsmede de 
financiering hiervan, is onderdeel van een 
grondstrategieplan. 

Voor genoemde thema’s is er geen 
grondstrategieplan opgesteld. Genoemde 
thema’s worden namelijk meegenomen in 
de gebiedsprocessen en de daarvoor op te 
stellen grondstrategieplannen. Het 
opstellen van een grondstrategieplan op 
thema-niveau is een politieke keuze. 

82 NLG D66 Kapitein 3.6.   239 Voor natuur is er een financieel degelijke 
oplossing gevonden voor een eventuele 
afwaardering van de waarde van aangekochte 
natuurgronden. Vanuit het stikstofbeleid 
zullen mogelijk ook boeren uitgekocht gaan 
worden en krijgen we ook te maken van 
verschillen in waardering van de 
grondprijzen. Hoe gaan wij daar financieel 
technisch mee om? 

Kelvin 
Broersen 

Esther 
Rommel 

Ten alle tijden zullen wij opereren conform 
de uitgangspunten van ons grondbeleid, 
waaronder marktconformiteit. Voor de 
aankoop van een agrarische bedrijf zal de 
prijs altijd door een onafhankelijke 
gecertificeerde taxateur bepaald worden. 

Ter info: Stikstofrechten zijn vergund aan 
een bedrijf en niet gekoppeld aan 
grond(eigendommen). De stikstofrechten 
zijn daarmee onderdeel van de waarde van 
een (agrarisch) bedrijf en niet van de 
grond(prijs) in eigendom van een bedrijf. 
Het stikstofbeleid heeft dan ook geen effect 
op de grondprijs. In een taxatie worden ook 
altijd de verschillende elementen van een 
agrarisch bedrijf (b.v. woning, stal, schuren, 
grond) apart op waarde gezet, om dit 
onderscheid te maken.   
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83 MB D66 Kapitein 4.2.1 
Meer
jaren
rami
ng 
2023
-
2026  

 255 De baten blijven ongeveer op hetzelfde 
niveau over de jaren heen, de lasten worden 
fors minder (logisch nieuwe coalitie) en de 
stortingen en onttrekkingen naar de reserves 
worden ook fors lager. Het resultaat is niet 
spectaculair groot positief. Betekent dit dat 
er voor de komende jaren eigenlijk weinig 
ruimte is om zaken te gaan doen als we niet 
meer willen gaan lenen of als we geen 
substantieel extra inkomsten krijgen? 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

Dat is een subjectieve vraag. Het positieve 
begrotingsaldo voor 2023, zoals 
weergegeven in de tabel op blz 255 
onderaan, is ingezet voor de voorstellen die 
in het Addendum staan. De positieve saldi 
van de jaren daarna zijn vrij inzetbaar als 
dekking voor nieuwe voorstellen en 
ambities. De vraag of voor de financiering 
van deze activiteiten geleend moet worden, 
staat hier los van. 

84 EFB D66 Kapitein 4.2.2
.  

 257 Gaat de grondslag voor interne rente (geen 
interne rente omdat er geen sprake is van 
een financieringstekort) komend jaar 
wijzigen? Immers, in 2023 moet de provincie 
geld gaan lenen. 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

Nee. Wanneer we gaan lenen, rekenen we 
geen interne rente toe aan specifieke 
activiteiten. Dit is vastgelegd in het 
financieringsstatuut. 

85 EFB D66 Kapitein 4.2.3 
Tabe
l 
Over
zicht  

 258 In veel programma’s is te zien dat de 
begroting van 2022 veel hoger was dan de 
rekening in 2021 en de begroting in 2023. Er 
zijn een aantal generieke verklaringen 
hiervoor gegeven, maar het verschil is wel 
opmerkelijk groot. Net alsof we niet veel 
gaan doen in 2023. Dit lijkt mij niet. Zijn er 
ook nog aanvullende verklaringen? 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

De belangrijkste verklaring van dit verschil 
betreft de onvoorspelbaarheid van 
incidentele uitgaven die gedekt worden 
vanuit de reserves. Wanneer lastig of niet is 
te voorspellen/begroten in welk jaar een 
uitgave precies plaats gaat vinden wordt 
vaak gebruik gemaakt van een reserve. Pas 
op het moment dat bekend is wanneer een 
uitgave gerealiseerd gaat worden begroten 
we zowel de last als de onttrekking aan de 
betreffende reserve.  

Gedurende het begrotingsjaar ontstaat er 
meer zicht en zekerheid op dit soort 
uitgaven en wordt de begroting bijgesteld 
via de begrotingswijzigingen. Hierdoor zijn 
meer incidentele uitgaven begroot in het 
lopende jaar dan in het komende jaar. Ter 
illustratie bij dit antwoord verwijzen we 
ook naar de totale begrote onttrekking aan 
de reserves zoals weergegeven op pagina 
255 van de begroting (tabel totaal 2023 tot 
en met 2026) waarin te zien is dat voor 
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2022 €414 mln. aan onttrekkingen is 
begroot terwijl dit bedrag voor 2023 op dit 
moment € 244 mln. bedraagt. 

 

86 MB 

Er 
stond 
EFB 

D66 Kapitein 4.2.5
.  

 265 Tabel ‘Structurele storingen in reserves’ 
Waarom geen structurele stortingen in 
reserves voor groot onderhoud wegen en 
vaarwegen? Of wordt hier nu op een andere 
manier mee om gegaan? Hoe dan? 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

Bij het beantwoorden van deze vraag is de 
classificatie van de term 
‘structureel’  bepalend. Waarbij de volgende 
2 classificaties te onderscheiden zijn: 

1 Structureel als ‘jaarlijks 
terugkomend in de begroting’  

2 Structureel als ‘de classificatie die 
aan een begrotingspost is gegeven 
in de begroting/jaarrekening’  

 

Deze 2 classificaties kunnen van elkaar 
verschillen. Dit heeft te maken met de 
voorschriften vanuit het BBV voor het 
bepalen van het structurele en het 
incidentele begrotingssaldo. Niet iedere 
begrotingspost die jaarlijks terugkomt in 
de begroting is volgens de voorschriften 
vanuit het BBV een structurele post. 

 

In de begroting is voor de reserves groot 
onderhoud wegen en groot onderhoud 
vaarwegen net als voor de reserves Groen, 
Monumenten en bedrijfsvoering (die wel in 
de tabel ‘structurele stortingen in reserves’ 
zijn opgenomen) ook structureel rekening 
gehouden met een jaarlijkse storting in 
deze reserves. Vanuit classificatie 1 kun je 
zeggen dat ook voor groot onderhoud 
wegen en vaarwegen structurele stortingen 
plaatsvinden in de reserve.  
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Echter, vanuit het BBV en de nadere duiding 
hiervan door de commissie BBV in de 
notitie materiële vaste activa (paragraaf 
7.5.3) is bepaald dat bij het egaliseren van 
uitgaven aan groot onderhoud van 
materiële vaste activa, de lasten als 
structureel dienen te worden 
geclassificeerd en de mutaties in de 
reserves als incidenteel. Vanuit classificatie 
nummer 2 is dus bepaald dat de stortingen 
in de reserve groot onderhoud incidenteel 
zijn.  

 

Dit betekent dat de structurele kosten voor 
het groot onderhoud wegen/vaarwegen dus 
in de structurele lasten zijn verwerkt en 
niet in de structurele component van de 
reserves. Voor de kosten vanuit de reserve 
groen en monumenten zijn juist de lasten 
als incidenteel aangemerkt en de stortingen 
in de reserve als structureel. 

87 EFB D66 Kapitein 4.2.5   265 Tabel ‘Structurele storingen in reserves’ 
Waarvoor dienen de structurele stortingen in 
de reserve Groen? 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

Deze stortingen voeden de Reserve Groen 
die als doel heeft: Het realiseren van het in 
het hoofdstuk ‘Beschermen’ vastgelegde 
beleid van de Agenda Groen (vastgesteld 
door Provinciale Staten d.d. 11 maart 2013) 
met betrekking tot het Natuurnetwerk 
Nederland (NNN), Natura2000 en 
Programmatische Aanpak Stikstof (PAS, 
thans N2000 Herstelmaatregelen), 
verbindend groen, natuurcompensatie en 
recreatieve verbindingen. 

88 EFB D66 Kapitein 4.3.1   268 Bij Polanenpark was er een resultaat van 102 
(BV)en 549 (CV) K, waarom moeten wij dan 1 
miljoen extra vennootschapsbelasting 
betalen voor Polanenpark? 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

Dat heeft te maken met het verschil tussen 
het fiscale resultaat enerzijds en de 
bedrijfseconomische winstberekening 
anderszijds. Er zijn specifieke fiscale 
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bepalingen, maar ook regels omtrent de 
openingsbalans die het fiscale resultaat 
beïnvloeden. Op basis van het verwachte 
fiscale resultaat ramen wij jaarlijks de af te 
dragen vennootschapsbelasting. 

89 NLG D66 Gonggri
jp 

2.1.4 41 De circulaire ambities zijn groot en de 
uitdagingen om in 2050 volledig circulair te 
gaan zijn wellicht nog groter. In de actie 
agenda zijn (financiële) kaders aangegeven, 
maar is het wel realistisch om deze kaders 
aan te houden nu we nog beter weten hoe 
groot de aanpassingen en investeringen 
zullen zijn. Circulair legt een groot ruimtelijk 
beslag en vraagt ook veel milieuruimte en 
vraagt dus ook veel van de OD’s   Is het 
realistisch om voor 2023 minder geld te 
reserveren? En ja zo waarom dan? 

Suzanne van 
den Noort 

Rosan 
Kocken 

Voor 2023 is het bedrag geraamd dat bij 
het opstellen van de begroting 2023 nog 
beschikbaar was in de reserve. Vanaf 2024 
is er nieuw budget voor de uitvoering van 
de Actieagenda Circulaire Economie 2021-
2025 dat in de Kaderbrief 2022 geregeld is.  

 

90 NLG D66 Gonggri
jp 

2.2 54 De OD’s zullen meer taken krijgen m.b.t. 
vergunningen circulariteit, transitie IJmond 
en de vergroening Tata. Hoe is bij het 
opstellen van de begroting rekening 
gehouden met deze activiteiten waarvan we 
weten dat ze veel inspanning zullen vragen. 

Tom Smeelen Jeroen 
Olthof 

Voor de transitie naar groen staal zijn bij 
de Kaderbrief 2023 extra middelen 
beschikbaar gesteld. Met de 
omgevingsdiensten stellen we ieder jaar 
een uitvoeringsprogramma voor 
vergunningverlening, toezicht en 
handhaving (VTHUP) op. In deze VTHUP’s 
wordt op basis van de beschikbare 
informatie zo goed mogelijk geraamd welke 
VTH-werkzaamheden in het komende jaar 
worden uitgevoerd. Hierover worden 
afspraken gemaakt en middelen 
beschikbaar gesteld. Gedurende het jaar 
monitoren we dit en kan waar nodig 
worden bijgesteld. De financiële 
consequenties hiervan worden voor 
besluitvorming aan Provinciale Staten 
voorgelegd. 
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91 RWK 

Er 
stond 
NLG 

D66 Gonggri
jp 

3.4.3 58 & 
87 

Afgelopen zomer was wederom zeer droog. 
Zijn deze actuele ontwikkelingen 
meegenomen in de budgetten m.b.t. 
klimaatadaptatie. En zo ja op welke manier 
en zo nee waarom dan?  

Tom Smeelen  Cees 
Loggen 

Ja, in het algemeen zijn de gevolgen van 
droogte meegenomen in de begroting bij 
het onderdeel klimaatadaptatie. De 
gevolgen van de droogte deze zomer 
moeten echter eerst nog worden 
geëvalueerd en vervolgens moet bekeken 
worden of beleid en begroting daarop 
aangepast moeten worden. 

 

92 NLG D66 Gonggri
jp 

3.5 58 & 
87 

We weten allemaal dat in N-H geen 
waterlichaam voldoet aan de KRW. Is er in de 
begroting hiermee rekening gehouden? Het is 
aannemelijk dat er nog de nodige 
investeringen gedaan zullen moeten worden 
om wel te voldoen. In de begroting lijkt dat 
niet terug te komen. Op p. 90 staat dat een 
deel van het budget bij de OD is geplaatste. 
Dat maakt vraag 1 nog relevanter 

Tom Smeelen Cees 
Loggen 

U doelt op de KRW-doelen voor het 
oppervlaktewater. Het bereiken van deze 
doelen, uiterlijk in 2027, is een 
gezamenlijke verantwoordelijkheid van 
Rijk, provincie en waterschappen, waarbij 
de laatste partij verreweg de meeste 
verbetermaatregelen hebben 
geprogrammeerd. De rol van de provincie is 
relatief beperkt. Onze maatregelen hebben 
wij geprogrammeerd in het Regionaal 
Waterprogramma Noord-Holland, 
hoofdstuk 2. De financiering van deze 
maatregelen vindt grotendeels plaats uit de 
reserve Groen, dus niet uit de lopende 
jaarbegroting. 

93 EFB  

Er 
stond 
NLG 

D66 Gonggri
jp 

6.1.3 165 Bevorderen van een veerkrachtige en 
duurzame arbeidsmarkt is een belangrijk 
sperpunt ook in het kader van de transitie 
opgaven. Er wordt in 2023 ruim 500k extra 
begroot. Percentueel een forse toename. 
Waaruit bestaat deze toename? 

Michiel de 
Graef 

Ilse Zaal Dit betreft een technische overboeking van 
het jaar 2022 naar 2023. Voorziene 
uitgaven zijn van 2022 naar 2023 
verplaatst, maar blijven binnen de 
begroting. Inhoudelijk gaat het hier om de 
overheveling van geld dat openstelling van 
de regeling campussen (UVR) mogelijk 
maakt in 2023.   

94 NLG D66 Strens 5.1 129 Kan er een uitsplitsing worden gegeven van 
de bedragen binnen het IBL die nu 
gealloceerd zijn? Wordt er ook rekening 

Marco 
Berkhout 

Esther 
Rommel 

Voor het antwoord op de eerste vraag 
verwijzen wij u naar de brief aan uw Staten 
d.d. 25 maart 2021 (kenmerk 
1591396/1591451). 
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gehouden met extra kosten qua beheer van 
deze gebiede? 

Binnen het IBL is geen budget opgenomen 
voor toekomstig beheer/onderhoud. De 
subsidieaanvrager dient in de 
subsidieaanvraag aan te geven op welke 
manier het toekomstig beheer/ onderhoud 
en daarmee de instandhouding van de 
projectresultaten, voor de lange termijn, is 
geborgd. 

95 NLG D66 Strens 5.1 134 Hoeveel agrarische ondernemingen met een 
Nbw vergunning zijn er op dit moment actief 
in noord-Holland (die dus bijdragen aan de 
uitstoot van NH3) 

John Arkes 

Kees Joustra 

Esther 
Rommel 

Helaas zijn deze gegevens bij de provincie 
niet voorhanden en is het ook niet mogelijk 
gebleken deze op kort termijn te 
achterhalen. 

96 EFB D66 Kanik 6 166 ‘Het effect van de COVID-19-maatregelen 
voor de culturele sector zal ook in 2023 
voelbaar zijn. […] Mocht COVID-19 in de 
winter van 2022/2023 weer opspelen dan 
zullen die effecten nog groter zijn.’  
Waarom is dit zo en waar is dit op 
gebaseerd? Met welk(e) scenario(s) word(t/en) 
rekening gehouden? 

Michiel de 
Graef 

Rosan 
Kocken 

Verschillende branche organisaties 
rapporteren dat de culturele sector op dit 
moment in zwaar weer verkeert als gevolg 
van de schade die men de afgelopen 2 jaar 
heeft opgelopen. Het gemiddeld aantal 
bezoekers ligt nog steeds onder het niveau 
van voor Corona en de 
ondersteuningsregelingen van het Rijk (o.a. 
NOW) zijn beeindigd. Ook zijn veel 
instellingen door hun financiële reserves 
heen. 

Indien COVID-19 weer opspeelt komende 
winter en dit wederom zou leiden tot 
(gedeeltelijke) sluiting van culturele 
instellingen, betekent dit dat de schade 
voor de sector verder oploopt. Dit zou 
kunnen leiden tot definitieve sluiting van 
instellingen. 

97 EFB D66 Kanik 6 172 In de begroting van 2022 was er nog 1.889 
begroot voor Investeren in behoud van 
archeologisch erfgoedvoor het jaar 2023. In 
de begroting van 2023 is dat gedaald naar 
1.535. Vanwaar dit verschil? 

Michiel de 
Graef 

Rosan 
Kocken 

Aan de operationele doelen wordt voor 
een deel capaciteit toegerekend (zie 
overzicht capaciteit in paragraaf 
bedrijfsvoering, blz. 218). In 2022 heeft 
een herijking plaatsgevonden van de 
toedeling van capaciteit aan de 



Nr Commi
ssie 

Fractie Naam 
vragens
teller 

OD Pagina 
begrot
ing 

Vraag Beantwoordin
g door 

Portfeuill
ehouder 
GS 

Antwoord 

operationele doelen. De doorwerking 
naar 2023 en verder hebben we nu 
verwerkt in de begroting 2023. 

Er worden dus niet minder middelen 
besteed aan dit operationeel doel, maar 
de capaciteit die besteed wordt door de 
organisatie aan dit operationeel doel is 
scherper begroot.bronnen 

 

98 NLG 

Er 
stond 
NLH 

FVD Johan 
Dessing 

 

 Algem
een 

Er wordt in de begroting 32 keer melding 

gemaakt van biodiversiteit en is duidelijk een 

ambitie van de provincie. Hoe is deze ambitie 

meetbaar? Met andere woorden; bij welke 

hoeveelheid biodiversiteit is het doel bereikt? 

-  

John Arkes Esther 
Rommel 

De doelstelling zoals verwoord in het 
Masterplan biodiversiteit is weergegeven op 
pagina 6. Daar is genoemd dat we willen 
zien dat de trend van de biodiversiteit 
zoals uitgedrukt in de Living Planet Index 
van achteruitgang en stagnatie keert naar 
groei. 

99 NLG 

Er 
stond 
NLH 

FVD Johan 
Dessing 

 

 56 Biodiversiteit wordt gezien als 
maatschappelijke opgave. Welke opgave 
dient biodiverstiteit dan? 

Tom Smeelen Cees 
Loggen 

Met maatschappelijke opgave bedoelen we 
een opgave die zowel de overheid, als de 
burgers, bedrijven  en maatschappelijke 
instellingen aangaat. Biodiversiteit 
verbeteren komt ten goede van alle 
genoemde partijen. 

100 NLG FVD Johan 
Dessing 

 125 ‘De provincie herkent de urgentie van de 

biodiversiteitsopgave.’ Is deze urgentie van 

alle tijden of is deze urgentie juist nu? Wat 

vindt er plaats / heeft er plaatsgevonden 

waardoor de biodiversiteitsopgave nu zo 

urgent is, aangezien de provincie deze 

herkent? 

 

John Arkes Esther 
Rommel 

De biodiversiteit in Nederland op dit 
moment nog ongeveer 15% ten opzichte 
van begin twintigste eeuw. Ter vergelijking; 
in de rest van Europa ligt dat gemiddeld op 
40%. De urgentie is dat er nu nog zo weinig 
over is, dat het de kern van veel functies in 
de provincies bedreigt. Niet alleen natuur, 
maar ook functies zoals de landbouw zijn 
afhankelijk van een goede biodiversiteit. 

101 NLG FVD Johan 
Dessing 

 142/1
43 

Invasieve exoten zoals de rosse stekelstaart 
en de Nijlgans worden bestreden. In welke 

John Arkes Esther 
Rommel 

De bestrijding van nijlgans en rosse 
stekelstaart  wordt zo veel mogelijk 
meegenomen in het populatiebeheer van de 
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vormen vindt deze bestrijding plaats en welk 
prijskaartje hangt eraan vast? 

ganzen, omdat de uitvoerders vaak 
dezelfde zijn, evenals het moment waarop 
zij in actie komen. Het is niet goed mogelijk 
de inzet voor de verschillende doelen 
financieel gezien uit te splitsen naar soort. 

102 RWK FVD Johan 
Dessing 

 58 ‘Klimaatadaptatie’ wordt hier in één post 

genoemd met ‘beschermen tegen 

overstromingen’. Wat wordt op dit onderdeel 

specifiek met klimaatadaptatie bedoeld? 

 

Tom Smeelen Cees 
Loggen 

Hiermee wordt bedoeld dat 
overstromingsgevoeligheid onderdeel is van 
de te maken afwegingen bij ruimtelijke 
ontwikkelingen. 

103 RWK FVD Johan 
Dessing 

 81 Een stijging van de zeespiegel correleert met 

een stijging van de kosten die gemaakt 

moeten worden aan het verbeteren van 

waterwerken (sluizen, dijkophogingen, etc.) 

om overstromingen in heel Noord-Holland 

tegen te gaan. Bestaat er een grafiek waarin is 

uitgezet de mate van zeespiegelstijging (in 

cm) tegenover de benodigde investeringen (in 

€) in Noord-Holland? Zo ja waar is deze te 

raadplegen? 

 

Tom Smeelen Cees 
Loggen 

Nee. Hier is geen grafiek voor te vinden. De 
kosten zijn afhankelijk van de strategie die 
je inzet om de zeespiegelstijging het hoofd 
te bieden. Die kunnen heel verschillende 
zijn. Je kan bijvoorbeeld meer inzetten op 
technische maatregelen, gericht op het 
tegenhouden van het water 
(dijkversterkingen) of inzetten op een 
strategie waar je binnen de ruimtelijke 
ordening probeert te sturen op de 
mogelijke gevolgen van overstromingen. 

104 NLG  

Er 
stond 
RWK 

FVD Johan 
Dessing 

 136 Hoe is het heugelijke feit te verklaren dat in 
de tabel bij 5.1.1 ‘Beschermen en 
ontwikkelen van NNN en Natura-2000 
gebieden’ vanaf 2022 de begrote kosten met 
elk opeenvolgend jaar steeds verder dalen? 

John Arkes Esther 
Rommel 

De in deze tabel opgenomen budgetten zijn 
gebaseerd op de middelen die volgens de 
huidige prognose ook daadwerkelijk 
beschikbaar zijn. Bepalend voor de daling 
is in dit geval de stand van de Reserve 
Groen die volgens de huidige prognose 
zoals opgenomen in het Programma 
natuurnetwerk (PNN) 2023 (dat in 
november in uw Staten zal worden 
besproken) medio 2025 negatief komt te 
staan. Er zijn dus voor de afronding van het 
NN meer middelen nodig dan momenteel 
beschikbaar. Omdat een reserve volgens de 
BBV-normen geen negatief saldo mag 
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hebben, zijn voor 2025 en verder alleen de 
op dat moment binnen de reserve 
beschikbare middelen opgenomen. Het 
verschil tussen 2022 en 2023 wordt 
overigens verklaard door uitgaven in het 
kader van enkele grote programma’s en 
projecten zoals het Programma Natuur en 
Natura200o Herstelmaatregelen tweede 
tranche in 2022. 

105 RWK FVD Johan 
Dessing 

 163 Bij het onderdeel 6.1.4 ‘Een duurzame 
agrosector behouden en versterken’ zien we 
‘klimaatadaptatie’ terug. Welke soort kosten 
moeten wij ons hierbij voorstellen? 

Michiel de 
Graef 

Ilse Zaal Dit gaat om de kosten van cofinanciering 
ad € 140.000,- van het Topsector kennis en 
innovatie-project zoetwaterboeren. Het 
project met akkerbouwers richt zich op het 
ondergronds opslaan van zoetwater en 
precisielandbouw voor druppelirrigatie. 

106 RWK FVD Johan 
Dessing 

 197 Er staat ‘Klimaatadaptatie - 
Nieuwbouwprojecten zijn klimaatbestendig 
en waterrobuust’. Wat wordt hiermee 
bedoeld? En hoe is dit wezenlijk anders dan 
de manier van bouwen die we vanaf de 
watersnoodramp in 1953 implementeren? 

Silvia van der 
Meij 

Cees 
Loggen 

De situatie in 1953 is niet te vergelijken 
met die van nu. Binnen de MRA is een 
intentieovereenkomst gesloten voor 
klimaatadaptieve nieuwbouw waarbij 
zoveel mogelijk rekening gehouden wordt 
met de gevolgen van klimaatverandering 
die zich nu al voordoen. Denk hierbij aan 
zoveel mogelijk voorkomen dat er schade 
wordt toegebracht aan nieuwbouw door 
extreme neerslag en rekening houden bij 
nieuwbouw met hittestress. Het Rijk heeft 
nieuwe beleidsregels bodem en water in 
voorbereiding waarbij de uitgangspunten 
van de intentieovereenkomst waarschijnlijk 
voor een groot deel worden overgenomen 
in een landelijke maatlat klimaatadaptatief 
bouwen. 

 

107 RWK FVD Johan 
Dessing 

 35 Er wordt aangegeven dat de oorlog in 
Oekraïne invloed heeft op de hoeveelheid gas 
die we tot onze beschikking hebben. Is PVNH 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

Nee, dat zijn wij niet van plan. Dit is niet de 
lijn die wij willen uitdragen en bovendien 
heeft het IPO hier geen invloed op.  
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van plan om bij het IPO erop aan te dringen 
om de Groningse gasbel weer aan te spreken 
om tijdelijk de druk van de gasmarkt en op 
de energieprijzen te verlagen voor inwoners 
van NH? 

108 EFB FVD Johan 
Dessing 

 algem
een 

Er staat in deze begroting veel in over 
duurzaamheid, circulaire economie, 
energietransitie, stikstof en andere zaken. Is 
de PVNH ook bereid te kijken naar 
verlichting van Provinciale lasten voor 
inwoners in deze tijd waarin energiearmoede 
toeneemt door de extreem gestegen 
energieprijzen? Zo ja, hoe gaat de Provincie 
hier concreet invulling aan geven? 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

Dit is een politieke afweging die aan de 
orde gensteld kan worden bij de algemene 
beschouwingen. 

 

 

 

109 EFB FVD Johan 
Dessing 

 algem
een 

Is het mogelijk gelden die komend jaar 
bestemd zijn voor de energietransitie 
incidenteel te gebruiken om 
lastenverlichtingen door te voeren?  

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

De enige mogelijkheid voor de provincie 
om direct de lasten voor haar inwoners te 
verlagen is door het opcententarief -al dan 
niet tijdelijk- naar beneden bij te stellen. 
Dit zal echter geen effect hebben op alle 
inwoners van Noord-Holland maar slechts 
op het deel dat een auto bezit.  

De middelen die bestemd zijn voor de 
energietranisitie zijn grotendeels 
vastgelegd in bestemmingsreserves en zijn 
daarmee niet geschikt om 
lastenverlichtingen door te voeren.  

110 RWK FVD Johan 
Dessing 

 2 Heeft de Provincie onderzoek gedaan naar de 

op dit moment beschikbare en goedkoopste 

energiebronnen voor onze provincie? 

 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

De provincie koopt sinds 2020 samen met 
andere provincies via een Europese 
aanbesteding haar elektriciteit en gas 
duurzaam in. De contracten, via deze 
collectieve inkoop, lopen voor elektriciteit 
tot 1 januari 2025 en voor gas tot 1 januari 
2024. 

De essentie van de contracten is dat 
gedurende de looptijd het collectief op 
verschillende momenten tarieven voor gas 
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en elektriciteit “vastklikt”, om zo voordelig 
mogelijk in te kopen op de energiemarkt.  

De provincie doet geen onderzoek naar de 
(beschikbaarheid van de) goedkoopste 
energiebronnen, anders dan de bronnen die 
nu op de markt aangeboden worden. 

111 RWK FVD Johan 
Dessing 

 2 Kan de provincie een rol spelen bij het 

(tijdelijk) overschakelen naar de goedkoopste 

energiebronnen om zo de druk op de 

energiekosten voor gebruikers zoveel 

mogelijk te verlagen? 

 

Mirjam 
Luimstra 

Rosan 
Kocken 

Nee dat is niet mogelijk. 

112 RWK FVD Johan 
Dessing 

 34 Is de provincie bereid het doel van de RES bij 
te stellen van puur ontwikkeling van een 
duurzame energie strategie naar een 
strategie om op korte en lange termijn de 
best betaalbare energie voor Noord-
Hollanders beschikbaar te maken?  

Paul Lensink Edward 
Stigter 

De provincie is naast andere partijen deel 
van de RES en kan de doelen niet eenzijdig 
aanpassen. Echter, naast de ambitie op het 
gebied van duurzame opwek, worden er 
uitgangpunten gehanteerd voor de 
realisatie van deze ambitie. De eerste twee 
uitgangspunten hebben een doelstelling die 
verband houdt met de betaalbaarheid van 
energie voor Noord-Hollanders. Dit zijn: 1) 
Zorgvuldige participatie: bij planvorming 
kunnen inwoners en belanghebbenden 
meedenken. 2. Eerlijke verdeling van de 
lusten en lasten: er wordt gestreefd naar 
minimaal 50 procent lokaal eigendom per 
project.  

Los hiervan vind er in oktober een BOT 
overleg plaats over de provinciale invulling 
van een rechtvaardige energietranistie. Hier 
kunnen uiteraard dergelijke vraagstukken 
aan de orde worden gesteld.  

113 NLG FVD Johan 
Dessing 

 2 Er wordt gesproken over transitie van de 

agrarische sector. Wanneer/bij welke 

John Arkes Esther 
Rommel 

Elk van de beleidsthema’s die u noemt kent 
zijn eigen doelen en instrumenten, soms 
afkomstig van de Rijksoverheid – vaak via 
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waarden van stikstof, biodiversiteit, 

waterkwaliteit en natuurherstel is deze 

transitie volgens de provincie geslaagd? 

 

het Nationaal Programma Landelijk Gebied 
– en soms door uw Staten vastgesteld als 
provinciaal beleid via bijvoorbeeld de 
Voedselvisie. Wij beschouwen ons beleid als 
geslaagd als deze doelen gehaald worden. 
De agrarische sector is hier een belangrijke 
speler in. 

114 NLG FVD Johan 
Dessing 

  Hoe is de provincie van plan om te gaan met 
eigenaren van agrarische grond die niet 
willen meewerken aan plannen omtrent 
biodiversiteit of stikstof- en fosfaat uitstoot 
omdat dit hun winstgevendheid schaad?  

John Arkes Esther 
Rommel 

Hiervoor verwijzen wij naar onze brief aan 
PS Werkwijze integrale gebiedsprocessen in 
het landelijk gebied. Daarin staat het 
volgende: 

Vrijwillige verwerving op onteigeningsbasis 
zodat volledige schadeloosstelling kan 
worden toegepast. Of: 

Wanneer het niet lukt om tot gezamenlijke 
afspraken te komen, kan de provincie 
indien noodzakelijk overgaan tot 
grondonteigening. De provincie volgt dan 
onderstaande stappen: 
Onteigeningsbeschikking door PS; 
Eventueel bekrachtiging door de rechtbank; 
Eventueel hoger beroep bij Raad van State; 
Betaling voorlopige schadeloosstelling; 
Inschrijving onteigeningsbeschikking bij 
notaris; Verkrijgen eigendom. 

115 NLG FVD Johan 
Dessing 

 323 Bij 5.1.1 staat een subsidiebedrag van max 
€150.000 dat in 2023 uitgegeven mag 
worden. Aan wat voor soort posten moeten 
wij denken waaraan de subsidie onder de 
noemer ‘kennisnetwerk natuurinclusief’ 
gegeven kan worden? 

John Arkes Esther 
Rommel 

Dit betreft een subsidie voor 3 jaar (2022 
tot 2024) om gemeenten te ondersteunen 
bij het versterken van biodiversiteit in 
bebouwd gebied i.s.m. Stichting Steenbreek. 
Dit door ambtelijk onderling kennis uit te 
wisselen over goede voorbeelden en 
gezamenlijke acties te organiseren. 
Gemeenten geven zelf aan welke 
onderwerpen dit betreft, onder andere 
klimaatadaptatie, aangepast bermbeheer, 
stadslandbouw of natuurinclusief bouwen. 
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Zie Toolbox voor gemeenten en inwoners - 
Groen Kapitaal 

116 NLG CDA Willemi
en 
Koning 

2.2  Adden
dum 
p.4  

Budget Groen laat in de meerjarenbegroting 
sterke daling zien. Is er de komende jaren 
voldoende geld gereserveerd voor onderhoud 
van groen?   

Wat is het beschikbare bedrag en kan 
daarvoor al het onderhoud worden 
uitgevoerd dat nodig is? 

John Arkes Esther 
Rommel 

De in deze tabel opgenomen baten en 
lasten zijn gebaseerd op de middelen die 
volgens de huidige prognose per 
programma beschikbaar zijn en betreffen 
zowel uitvoeringsbudgetten (structurele 
begrotingsposten en reserves) alsmede 
apparaatskosten. Bepalend voor de daling 
zijn met name inzet van middelen die in de 
komende jaren t.l.v. de Reserve Groen 
worden gebracht. Zie verder het antwoord 
op vraag 104. 

De kosten voor Natuur- en 
Landschapsbeheer worden gedekt uit een 
structurele begrotingspost. Op basis van de 
te verwachten kosten zal -indien nodig- via 
de daartoe geëigende begrotingsmomenten 
aan uw Staten worden voorgesteld de 
meerjarenraming aan te passen aan de te 
verwachten lasten. Een actuele 
meerjarenraming t.a.v. de voor Natuur- en 
Landschapsbeheer benodigde middelen is 
terug te vinden in het Natuurbeheerplan 
(NBP) 2023 dat op 14 november in uw 
Staten zal worden behandeld. 

 

117 NLG CDA  Willemi
en 
Koning 

2.3 Adden
dum 
p.5 en 
p.20  

Zijn er al concrete plannen voor het instellen 
van erfcoaches en de wijze waarop zij te 
werk zullen gaan? Wanneer kunnen deze 
concept-uitwerkingsplannen met PS gedeeld 
worden?   

Michiel de 
Graef 

Ilse Zaal Er wordt momenteel een afweging gemaakt 
tussen de verschillende manieren waarop 
de coaches ingezet kunnen gaan worden. 
Daarbij is het uitgangspunt dat de coaches 
onafhankelijk te werk kunnen gaan. GS 
zullen PS nader informeren over er de 
uitwerking van de motie erfcoaches (juli 
2022). 

https://platform.groenkapitaal.nl/toolbox-voor-gemeenten-en-inwoners/
https://platform.groenkapitaal.nl/toolbox-voor-gemeenten-en-inwoners/
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Zie ook het antwoord op vraag nr 15 over 
erfcoaches. 

118 EFB CDA Christa 
Kuiper 

Prog
ram
ma 3 

Adden
dum 
p.9 

Voor opdrachtverlening wordt voorgesteld 
een budget beschikbaar te stellen van  

245.00 euro. Welke voorbeelden zijn er van 
dergelijke opdrachtverleningen? 

Coby 
Riensema 

Ilse Zaal Voorbeelden van opdrachtverlening zijn het 
ondersteunen van experimenten met 
nieuwe vormen van democratische 
besluitvorming, opdrachten m.b.t. regionale 
samenwerking waarbij wij partner zijn, een 
pilot voor het delen van kennis & data. Bij 
deze laatste zou gedacht kunnen worden 
aan een Noord-Holland academy 
vergelijkbaar met de Gelderland academy 
en de Zuid-Hollandse variant ervan. Verder 
zal de uitkomst van de verkenning voor 
sterke gemeenten en sterke gemeentes 
daartoe ook aanwijzingen geven. Wij 
verwachten de uitkomsten van de 
verkenning eind 2022 met u te delen.   

119 EFB / 
RWK 

(er 
stond 
eerst 
RKW) 

CDA Niek 
Wijmen
ga 

Prog
ram
ma 2 

31 Op pagina 31 staat: “De manier waarop in de 
huidige lineaire economie producten worden 
geproduceerd, geconsumeerd en vervolgens 
vaak vernietigd, leidt tot veel ongewenste 
effecten voor natuur en milieu…. In een 
circulaire economie worden grondstoffen en 
producten steeds zoveel mogelijk opnieuw 
gebruikt.” 

Vraag: wordt met “zoveel mogelijk” bedoeld 
dat hergebruik een doel op zich is? Of kan 
met hergebruik ook bedoeld worden dat de 
(warmte) energie uit verbranding van afval 
“hergebruik” is? – bijvoorbeeld wanneer 
fysieke hergebruik van producten erg 
inefficiënt is of veel energie kost? 

 

Suzanne van 
den Noort 

Rosan 
Kocken 

Belangrijke leidraad in het circulaire beleid 
zijn de zogenaamde R strategieën. Zie p. 9 
in de Actieagenda Circulaire Economie 
2021-2025. Hergebruik (re-use) is een van 
deze strategieën. Het streven is 
grondstoffen zo hoog mogelijk op de 
ladder van circulaire strategieën te 
gebruiken. De laagste strategie op deze 
ladder is recover dat staat voor 
energieterugwinning. Dit is de minst 
gewenste oplossing voordat moet worden 
overgegaan tot verbranden of storten. 

Hergebruik is een nadrukkelijk streven: 
urgent bij kritieke (schaarse) grondstoffen 
en zeer gewenst bij andere niet-
hernieuwbare/ a-biotische grondstoffen. 
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120 RWK CDA Niek 
Wijmen
ga  

2.1.1 35 Kunt u een aantal manieren noemen hoe de 
provincie gemeenten ondersteunt voor 
ontwikkelingen met zonne-energie en voor 
meervoudig ruimtegebruik zon en wind, 
ruimtelijke samenhang en participatie.  

Paul Lensink Edward 
Stigter 

De provincie heeft voor de gemeente een 
drietal ondersteuningsregelingen gericht op 
de genoemde onderwerpen 
(https://www.noord-
holland.nl/Loket/Regelingen_uitwerking_Re
gionale_Energiestrategie ) in het leven 
geroepen, waar gemeenten(en 
initiatiefnemers een beroep op kunnen 
doen. De regelingen bieden gemeenten 
ondersteuning in de vorm van capaciteit en 
expertise (geen subsidie) bij de verdere 
uitwerking van de RES zoekgebieden  

121 EFB / 
RWK 

(er was 
hier 
niets 
ingevul
d) 

CDA Niek 
Wijmen
ga 

2.1.4 41 Waarom zijn de begrote bedragen voor 2023 
en verder zoveel lager dan in 2022? Hoe is 
dit te rijmen met de erboven omschreven 
ambities? 

Suzanne van 
den Noort 

Rosan 
Kocken 

Het verschil is € 300.000. Voor 2023 is het 
bedrag geraamd dat bij het opstellen van 
de begroting 2023 nog beschikbaar was in 
de reserve. Vanaf 2024 is er nieuw budget 
voor de uitvoering van de Actieagenda 
Circulaire Economie 2021-2025 dat in de 
Kaderbrief 2022 geregeld is.  

 

122 NLG CDA Willemi
en 
Koning 

2.2.1 43 Hoe staat het anno najaar 2022 met de 
capaciteit/ voldoende personeel voor 
toezicht en handhaving bij de 
Omgevingsdiensten? Beschreven wordt dat er 
adequate financiering nodig is. Is die er? 

Tom Smeelen Jeroen 
Olthof 

Op basis van de uitvoeringsprogramma’s 

voor vergunningverlening, toezicht en 

handhaving (VTHUP) wordt de benodigde 

capaciteit bepaald. De provincie stelt 

hiervoor middelen beschikbaar. Er is vanuit 

de provincie dus adequate financiering.  

 

Anno najaar 2022 zit de uitdaging voor de 

omgevingsdiensten veel meer in het 

behouden en werven van personeel. We 

constateren dat de samenhang tussen grote 

maatschappelijke opgaven toeneemt, 

waardoor het werk van de 

omgevingsdiensten niet alleen in omvang 

meer wordt, maar door de complexiteit ook 

andere competenties en kwaliteiten vraagt. 

https://www.noord-holland.nl/Loket/Regelingen_uitwerking_Regionale_Energiestrategie
https://www.noord-holland.nl/Loket/Regelingen_uitwerking_Regionale_Energiestrategie
https://www.noord-holland.nl/Loket/Regelingen_uitwerking_Regionale_Energiestrategie
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Daardoor is er veel behoefte, maar ook veel 

concurrentie om geschikte arbeidskrachten. 

 

Door de krapte op de arbeidsmarkt is het 

voor de omgevingsdiensten zeer lastig om 

gekwalificeerd personeel te werven, zeker 

voor specialistische functies. Ook het 

behoud van huidig personeel vraagt in deze 

context meer aandacht en inzet dan 

voorheen. Gezien het aantal grote opgaves, 

zoals de energietransitie, klimaatadaptatie, 

het stikstof dossier, de integrale 

gebiedsontwikkeling en het verder 

reduceren van zeer zorgwekkende stoffen 

(ZZS), kan dit leiden tot knelpunten in de 

uitvoering en zal het in de uitvoering een 

uitdaging worden om alle ambities van 

deze maatschappelijke opgaven waar te 

maken. De omgevingsdiensten constateren 

dat door deze krapte niet alle 

(productie)afspraken kunnen worden 

nagekomen. Bij de omgevingsdiensten is 

hier veel aandacht voor en wordt met veel 

inzet geprobeerd voldoende personeel voor 

de toekomst aan te trekken. Onder meer 

door een flexibele schil van personeel, 

extra inzet werving, innovatie op het vlak 

van digitalisering en data-analyse en 

strategische personeelsplanning 

(traineeprogramma’s, opleidingstrajecten 

voor zij-instromers en training on the job). 

123 NLG CDA Willemi
en 
Koning 

2.2.1 43 Op welke knelpunten in wet- en regelgeving 
wordt gedoeld, in relatie tot de 
uitvoeringspraktijk van toezicht en 
handhaving?  

Tom Smeelen Jeroen 
Olthof 

Op 14 april 2021 (1606307/1610498) en 

op 2 september 2021 (1665703/1694133) 

hebben we u kopieën gestuurd van onze 

brieven aan de staatssecretaris. In deze 

brieven hebben we de knelpunten die we 

ervaren in de uitvoeringspraktijk 
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beschreven. Op 1 april 2022 (11084596) 

heeft de OD NZKG een brief gestuurd aan 

het Ministerie van Infrastructuur en 

Waterstaat over hun ervaring met knellende 

wet- en regelgeving.  

Samengevat bestaan de knelpunten uit: 

• Zeer zorgwekkende stoffen 

• Luchtkwaliteitsnormen 

• Scherp vergunnen 

• Externe veiligheid 

• Emissie-begassing 

• Afval 

124 RWK CDA Wilma 
van 
Andel 

3.1 59 In wat voor plannen voor ruimtelijke 
ontwikkeling heeft de provincie onder de 
nieuwe omgevingswet een grotere rol dan op 
dit moment? Wat houdt de zorgplicht 
omgevingskwaliteit precies in?  

Tom Smeelen Cees 
Loggen 

  

De rol van de provincie wijzigt niet onder 
de Omgevingswet. Het instrumentarium 
wordt voor alle overheden meer uniform en 
ons vertrekpunt is een provinciaal belang, 
net als nu.   

De Omgevingswet bevat een algemene 
zorgplicht waarbij overheden, bedrijven én 
burgers verantwoordelijk zijn voor een 
veilige en gezonde leefomgeving. Als er 
geen specifieke decentrale regels zijn of 
rijksregels, dan is de algemene zorgplicht 
een vangnet. Als er wel specifieke 
(decentrale of rijks) regels zijn, dan geldt 
de algemene zorgplicht niet meer. De 
specifieke zorgplicht geldt voor specifieke 
activiteiten voor concreet genoemde 
belangen en zijn dus concreter dan de 
algemene zorgplicht.  

125 RWK CDA Wilma 
van 
Andel 

3.3.2 78 Hoeveel geld zit er nog in het 
Uitvoeringsprogramma Binnenstedelijk 
bouwen en versnellen woningbouw (Uvp)?  

Silvia van der 
Meij 

Cees 
Loggen 

Op 29 maart 2022 is versie 1.5 in GS 
vastgesteld en deze is op 11 april 2022 met 
de commissie RWK besproken. Het was op 
dat moment nog niet mogelijk om een 
(onderbouwd) bedrag te noemen voor het 
Masterplan Wonen, aangezien de kosten en 
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de risico's nog niet voldoende konden 
worden bepaald. In het najaar wordt de 2.0 
versie van het Masterplan aan GS en PS 
voorgelegd. In de 2.0 versie worden aan de 
hand van de instrumentenkoffer en inzet in 
grote projecten concrete voorstellen 
uitgewerkt, met financiële onderbouwing. 
Er zijn naar verwachting forse bedragen 
nodig om deze grote projecten te kunnen 
versnellen. Aan de hand van de 
onderbouwing kunnen PS besluiten om GS 
opdracht te geven om hier dekking voor te 
zoeken. 

126 RWK CDA Wilma 
van 
Andel 

3.3.2 78, 
adden
dum 
p. 15 

Is het de bedoeling dat in de 2.0 versie van 
het Masterplan Wonen tegelijkertijd een 
dekkingsvoorstel voor de grotere 
maatregelen wordt gepresenteerd, zodat PS 
kan meewegen of de dekking passend wordt 
gevonden in relatie tot de voorgestelde 
maatregelen in het Masterplan?  

Silvia van der 
Meij 

Cees 
Loggen 

Het budget is nog niet volledig uitgegeven, 
maar wel volledig toegezegd, gereserveerd, 
voor projecten en cofinanciering van inzet 
van de flexibele schil. Gemeenten werken 
aan subsidieaanvragen voor de 
gereserveerde bedragen. Dit wordt komend 
jaar uitgekeerd, daarmee is het budget 
volledig benut.  

127 NLG  CDA Willemi
en 
Koning 

Prog
ram
ma 5 

125 NH werkt aan tegengaan van stikstofuitstoot. 
Hoever moet stikstofuitstoot worden 
teruggebracht? Kan er ook een situatie 
ontstaan dat er te weinig stikstof in lucht zit?  

John Arkes Esther 
Rommel 

Dat hangt af van wat er nodig is om een 
gunstige staat van instadhouding van de 
natuur te bereiken en dat verschilt per 
habitat. Op wereldschaal brengen grote 
landbouwregio’s te veel stikstof in de 
natuur, maar het gehalte aan bruikbare 
stikstof neemt in veel ecosystemen al 
decennialang af. Ook dat is schadelijk. 

  

128 NLG CDA Willemi
en 
Koning 

5.1.1 51 Wat is momenteel nog taak van de provincie 
bij het tegengaan van fosfaatuitstoot? Klopt 
het dat de uitstoot in Nederland onder het 
fosfaatplafond zit?  

Tom Smeelen Jeroen 
Olthof 

Klopt, de fosfaatuitscheiding in Nederland 
daalde volgens het CBS in 2021 met 1,8 
miljoen kilogram naar 149,0 miljoen 
kilogram. De uitscheiding ligt daarmee 
ruim onder het plafond van 172,9 miljoen 
kilogram. Ook de fosfaatproductie van de 
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melkveesector in Nederland ligt in 2021 
met 73,7 miljoen kilogram ruim onder het 
fosfaatplafond van 84,9 miljoen kilogram. 

129 NLG CDA Willemi
en 
Koning 

5.1.1 129 Wanneer krijgt Noord-Holland het eerste 
bedrag uit transistiefonds van 25 miljard? 
Hoe ziet de tijdslijn eruit van het 
beschikbaar komen van de gelden uit het 
transitiefonds? 

Welk bedrag zal Noord-Holland ongeveer 
ontvangen uit het transistiefonds?  

John Arkes Esther 
Rommel 

Het Transitiefonds moet nog formeel bij 
wet worden ingesteld. Het ministerie van 
LNV werkt hieraan, maar gelet op de tijd 
die een wetgevingsprocedure kost zal het 
Transitiefonds vermoedelijk pas 1 januari 
2024 volledig operationeel zijn. Bedragen 
uit het Transitiefonds zullen in de jaren 
daarna uitgekeerd worden op basis van 
aanvragen door de provincie(s) en na 
toetsing door het ministerie van LNV. Het 
Transitiefonds is niet over de provincies 
verdeeld, dus er is geen ‘Noord-Hollands 
aandeel’. 

Wel heeft de minister van Natuur & Stikstof 
onlangs enkele versnellingsprojecten van 
provincies goedgekeurd met een speciale 
procedure, om ook in 2022/2023 nog enige 
besteding te kunnen doen. In Noord-
Holland is € 1,5 miljoen beschikbaar 
gekomen voor het gebiedsproces in de 
Ronde Hoep. Hoewel ons college hier 
positief over is, was de Noord-Hollandse 
inzet om een ruimer bedrag (van circa € 50 
miljoen) beschikbaar te krijgen voor de 
uitkoop van enkele piekbelasters die zich 
bij ons melden met de vraag om hun 
bedrijf te kopen. Hiervoor heeft het 
ministerie echter (nog) geen geld 
beschikbaar gesteld. Wij blijven de minister 
van Natuur & Stikstof wijzen op het belang 
om voor deze groep middelen beschikbaar 
te stellen, omdat hiermee een goede stap 
kan worden gezet in het behalen van 
verschillende NPLG-doelstellingen. 
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130 NLG  CDA  Willemi
en 
Koning 

5.1.1 133 De emmissie van NOX naar lucht in Noord-
Holland is ruim 32.000 ton en de emmissie 
van NH3 naar lucht is circa 7.000 ton. Klopt 
het dat de stikstof uitstoot vanuit industrie 
en verkeer dus veel groter is dan stikstof 
uitstoot vanuit de landbouw in Noord-
Holland? 

 

John Arkes Esther 
Rommel 

Ja. Qua uitstoot wel. Daarom worden er ook 
eisen aan de industrie gesteld. Qua 
depositie is de landbouwsector een grotere 
bijdrager dan de sectoren verkeer en 
industrie samen. Niet alle stikstof die 
Nederland uitstoot, komt in Nederland op 
de grond terecht, maar verdwijnt in de 
deken, waardoor een groot deel ook 
verwaait naar het buitenland. De 
eigenschappen van NH3 en NOx zijn 
verschillend. 

131 M&B CDA C.Kuipe
r 

4.1.2 107 Waarom dalen de lasten voor de uitvoering 
van het mobiliteitsbeleid met partners van 
63.628 milj. euro in 2022 naar 22.882 milj. 
euro in 2023 en verder naar 13.193 mil. in 
2024? 

Frans van der 
Linden 

Jeroen 
Olthof 

Zie het antwoord bij vraag 78 

132 EFB CDA C.Kuipe
r 

6.2.1 169 Waarom dalen de lasten voor de 
ondersteuning van de bovenlokale culturele 
samenwerking van 7.010 milj. euro in 2022 
naar 4.801 milj. euro in 2023? 

Michiel de 
Graef 

Rosan 
Kocken 

Dit komt doordat de middelen uit het 
Noodfonds sociale infrastructuur (Motie 41-
2020), in totaal 10 miljoen euro, ten laste 
komen van Bovenlokale culturele 
samenwerking. In 2020, 2021, 2022 en 
2023 worden de uitgaven gedaan. In 2022 
resteerde nog een groot deel van de 
middelen, in 2023 is dit slechts 850.000. 
euro. In de 4.801 miljoen euro is ook 
opgenomen de indexering van de middelen 
voor bibliotheken.   

133 EFB PvdD I. Kostic 1.1.3 18 1.1.3 Kwaliteit van beleid borgen. Activiteit 3: 
“Het monitoren van beleid ten behoeve van 
eventueel bijstellen van beleid.” Via onder 
andere de Brede Basismonitor. profieltaart 
(noord-holland.nl) 

Is er een koppeling te geven tussen 
Indicatoren die oranje en rood zijn gekleurd 
in de Basismonitor (zoals CO2-uitstoot, 
energiebesparing, stedelijke hittestress, 

A.A. Dalenoort Arthur 
van Dijk 

De Brede Basismonitor is een trendmonitor 
en geen beleidsmonitor. De thema’s uit de 
Brede Basismonitor geven dan ook inzicht 
in de grotere trends binnen onze provincie. 
Daar staan wij in vrijwel alle gevallen niet 
alleen voor aan de lat, maar dat doen wij 
samen met andere partijen binnen onze 
provincie. Welke capaciteit en middelen 
door alle partijen op deze thema’s wordt 

https://cijfers.noord-holland.nl/content/bredebasismonitor
https://cijfers.noord-holland.nl/content/bredebasismonitor
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biodiversiteit, betaalbare woningen, groen-
blauwe ruimte, kwaliteit oppervlaktewater), 
en prioriteit in Beleid, in de zin van inzet 
personeel en middelen?  

 

ingezet is niet binnen een redelijke termijn 
in beeld te brengen. 

134 EFB PvdD J. 
Hollebe
ek 

1.3.2 23 Risicokaart beheren: Zijn dieren inmiddels 
ook opgenomen in de Risicokaart, 
bijvoorbeeld evacuatie bij overstroming?   

A.A. Dalenoort Arthur 
van Dijk 

De risicokaart vloeit voort uit landelijke 
wetgeving: Wet op de Veiligheidsregio’s. 
Dierenwelzijn is daarbij geen factor. Het 
doel van de Risicokaart is dat inwoners 
beter de risico’s in hun woon- en 
leefomgeving kennen. Het tweede doel is 
dat de kaart professionals helpt bij het 
voorkomen en bestrijden van rampen en 
zware ongevallen. Instanties als 
bestuursorganen, overheidsdiensten en 
hulpverleningsdiensten gebruiken de 
gegevens bijvoorbeeld voor het ruimtelijke 
ordeningsbeleid, de vergunningverlening, 
het handhavingsbeleid en de voorbereiding 
op rampenbestrijding en crisisbeheersing.  

135 EFB PvdD I. Kostic 1.4.2 28 Voor welke Noord-Hollandse belangen is 
door het Huis nederlandse Provincies voor 
Noord-Holland 2022 gelobbyd? Ook bijv. 
Verlengen derogatie? Wat is de lobbyagenda 
2023, voor zover al bekend? 

Coby 
Riensema 

Ilse Zaal Het Huis van de Nederlandse Provincies 
(HNP) is het samenwerkingsverband van de 
12 provincies en het IPO in Brussel en 
tevens het gezamenlijke kantoor. In 2022 
richtte de samenwerking zich o.a. op de 
thema’s Klimaat & Energie, Gezonde en 
Duurzame Leefomgeving, Circulaire 
Economie en Agrofood. Verlengen van 
derogatie is daar geen onderdeel van. In 
2023 zullen de thema’s van de HNP 
samenwerking naar verwachting gelijk 
blijven. De focus binnen die thema’s zal 
mede worden bepaald door het 
werkprogramma van de Europese 
Commissie dat in het laatste kwartaal van 
dit jaar gepresenteerd zal worden. 
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136 EFB PvdD I. Kostic 1.4.2 29 In de Budgettabel is te lezen dat er in 2023 
een storting is van € 1 miljoen in de 
Reservering cofinanciering Europese 
projecten. Voor welk soort projecten is deze 
cofinanciering bedoeld?   

Coby 
Riensema 

Ilse Zaal De Reserve Cofinanciering Europese 
projecten wordt o.a. aangesproken voor de 
Noord-Hollandse technische bijdrage aan 
de Management Autoriteit Kansen voor 
West: € 1.125.601 voor de nieuwe 
programmaperiode 2021- 2027. De 
Management Autoriteit (MA) Kansen voor 
West (KVW) is verantwoordelijk voor de 
uitvoering van het programma KVW en is 
ondergebracht bij het college van B&W van 
Rotterdam. 

 

Projecten die onder Kansen voor West 
worden gesteund -dit geldt eveneens voor 
de Interreg projecten- moeten passen 
binnen de Regionale Slimme Specialisatie 
strategie West Nederland (RIS3) om in 
aanmerking te komen voor Europese 
subsidie. De thema’s in de RIS3 sluiten aan 
bij de nationale thema’s: Energie en 
Duurzaamheid, Landbouw, Water en 
Voedsel, Gezondheid en Zorg en Veiligheid. 
Samengevat leidt dit tot het volgende 
leidmotief voor de RIS3 West-Nederland: 
”West-Nederland voert een missiegedreven 
innovatiestrategie, gericht op valorisatie en 
het wegnemen van obstakels voor brede 
implementatie van innovaties nodig voor de 
maatschappelijke transities. Acceptatie door 
bedrijven en inwoners is van groot belang, 
evenals de ontwikkeling van skills op de 
arbeidsmarkt. Kernwoorden zijn circulair, 
klimaatneutraal, gezond, veilig, digitaal en 
integraal.”  
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De RIS3 is als basis voor het Operationele 
Programma Kansen voor West 2021 -2027 
door Gedeputeerde en Provinciale Staten 
besproken en als zodanig vastgesteld in het 
voorjaar van 2020. Het Operationeel 
Programma Kansen voor West 2021 – 2027 
vindt u hier : 
https://kvw3.kansenvoorwest.nl/document
en/programma-documenten/ 

137 RWK PvdD Zoon 2 30 Het beleidsprogramma klimaat (2022) gaat 
uit van het ambitieniveau “hoge reductie”, 
waardoor 60% reductie het doel van het 
kabinet wordt. Op welk ambitieniveau zit de 
provincie? En moet de provincie extra 
stappen nemen om mee te komen met het 
Rijk? 

Paul Lensink Edward 
Stigter 

De provincie draagt bij aan het behalen van 
de nationale en Europese doelen. De 
Europese Unie heeft de 55% reductie 
wettelijk geborgd in een verordening. 
Hiermee werkt deze verplichting direct 
door in het Nederlandse recht. Het Rijk 
heeft met de medeoverheden 
interbestuurlijke afspraken gemaakt over 
de taakverdeling en samenwerking binnen 
het Ontwerp Beleidsprogramma Klimaat 
van minister Jetten. Het gehele 
beleidsprogramma heeft de streefambitie 
om 60% reductie van broeikasgassen te 
realiseren. Binnen de bestaande afspraken 
en wettelijke taken en rollen dragen wij bij 
aan dit doel, zonder dat we als provincie 
zelf kwantitatieve doelen hebben 
geformuleerd. Alleen voor de RES is een 
doelstelling van 6,2 Tw in 2030 
geformuleerd.  

Uit de concept Klimaatnota die op 
Prinsjesdag is gepubliceerd blijkt dat 
aanvullende maatregelen nodig zijn voor 
het realiseren van de klimaatdoelen. Deze 
aanvullende maatregelen hebben zeer 
waarschijnlijkheid ook gevolgen voor de 
provincie. Deze moeten in de komende tijd 
blijken en goed in kaart worden gebracht.  

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fkvw3.kansenvoorwest.nl%2Fdocumenten%2Fprogramma-documenten%2F&data=05%7C01%7C%7C2f9e0a65ba5e43c34ecd08da9c856055%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637994393896039332%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=mT%2FzV0NWpmrqy1e9j7XDElRtNSEhYgmM9bv3SLItUTQ%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fkvw3.kansenvoorwest.nl%2Fdocumenten%2Fprogramma-documenten%2F&data=05%7C01%7C%7C2f9e0a65ba5e43c34ecd08da9c856055%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637994393896039332%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=mT%2FzV0NWpmrqy1e9j7XDElRtNSEhYgmM9bv3SLItUTQ%3D&reserved=0
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Binnenkort wordt de C02 Impactanalyse, 
die onlangs is opgesteld in opdracht van de 
provincie, aan u toegezonden. Hierin staat 
de voortgang van de reductie van de CO2 
uitstoot op het grondgebied van de 
provincie in kwantitatieve zin beschreven. 
Wij zullen voor het kerstreces in een BOT 
overleg met u hierover in gesprek gaan.        

138 RWK/N
LG 

PvdD I.Kostic 2.1.1
. -
2.2.3 
en 
5.1.1
. – 
5.3.3 

30-54; 
124-
148 

In de zomer is een motie aangenomen waarin 
PS extra andacht voor de klimaat- en 
biodiversiteitscrisis, ook in de communicatie 
en belangrijke beleidsstukken van de 
provincie. PS vond dat dat de urgentie van de 
twee crises onvoldoende tot uitdrukking 
kwam in belangrijke provicniale stukken, GS 
heeft tijdens de discussie toegezegd om de 
urgentie van de klimaat- en 
biodiversiteitscrisis sterker te benadrukken 
in stukken zoals de Begroting. In deze 
Begroting is dat nog niet verwerkt. Nergens 
wordt überhaupt het feit genoemd dat we 
een klimaat- én biodiversiteticrisis hebben 
(zoals uitgesproken door kadersteller PS). 
Terwijl coronacrisis meerdere malen wordt 
genoemd. Het stuk straalt geen enkele 
urgentie uit.  
 
Gaat u dat aanpassen voor de definitieve 
versie van de Begroting? 

Paul Lensink 

 

 

John Arkes 

Esther 
Rommel  

 

Edward 
Stigter 

GS onderkennen de urgentie van de aanpak 
van de klimaat- en biodiversiteitsdoelen. 
Binnen de begroting heeft dat een plek 
gekregen door binnen de operationele 
doelen hier met elkaar aan te werken. Wij 
richten ons hierbij vooral op het aanpakken 
van de twee crises. De urgentie van de 
biodiversiteitsaanpak staat benoemd in  
programma 5 (Groen). De urgentie van de 
klimaatcrisis staat benoemd in programma 
2. De begroting geeft inzicht in de wijze 
waarop de financiële middelen voor 
genoemde operationele doelen wordt 
ingezet. 

Binnenkort ontvang PS de eerste CO2 
Impactanalyse voor Noord Holland. Op 
basis daarvan zal GS in een BOT-overleg het 
gesprek met PS aangaan over de urgentie 
van het nemen van extra maatregelen ivm 
de klimaatcrisis. 

139 RWK/N
LG 

PvdD I.Kostic 2.1.1
. -
2.2.3 
en 
5.1.1
. – 
5.3.3 

30-54; 
124-
148 

VN-wetenschappers van IPCC en IPBES 
benadrukken met klem dat de 
biodiversiteitscrisis en klimaatcrisis in 
samenhang moeten worden aangepakt en dat 
we als we dat niet doen geen van beide crises 
gaan oplossen. Zij sporen overheden aan om 
zoveel mogelijk klimaatbeleid te voeren dat 
ook bijdraagt aan het oplossen van de 

Paul Lensink 

 

 

John Arkes 

Esther 
Rommel  

 

Edward 
Stigter 

a) GS onderkent de urgentie van de aanpak 
van de klimaat- en biodiversiteitsdoelen. 
Binnen de begroting heeft dat een plek 
gekregen door binnen de operationele 
doelen hier met elkaar aan te werken. Wij 
richten ons hierbij vooral op het aanpakken 
van de twee crises. Het IPBES advies is 
verwerkt in beleidsdocumenten. De 
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biodiversitietiscrisis en andersom. De aanpak 
van de ene crisis mag de andere crisis niet 
verergeren. 
 
a) Waar in de Begroting kunnen we dit 
fundamentele advies van de meest 
geronmeerde wetenschappers ter wereld 
terugzien?  
b) Welke maatregelen worden concreet 
genomen om te voorkomen dat de aanpak 
van de ene crisis niet de andere crisis 
verergert?   

begroting is niet de plaats waar dit 
uitgebreid aan de orde kan komen. Het 
IPBES advies heeft bijvoorbeeld mede aan 
de basis gelegen van het Masterplan 
biodiversiteit dat al enkele jaren geleden is 
opgesteld. Daarnaast is het ook een 
onderlegger voor de uitwerking van het 
Nationaal programma landelijk gebied. 
Voor wat betreft het klimaat: zie het 
antwoord op vraag 138. 

Vraag b is geen technische vraag bij de 
begroting. Het antwoord op een vraag als 
deze  is onder meer te vinden in de 
beleidsdocumenten; Masterplan 
biodiversiteit en straks de uitwerking van 
het nationaal programma landelijk gebied. 

140 RWK/N
LG/ 

EFB 

(Er 
stond 
RWK/N
LG)  

PvdD I.Kostic 2.1.1
. -
2.1.4 

30-41 “De ambitie is dat Noord-Holland in 2050 een 
volledige circulaire economie kent en dat in 
2030 een reductie van 50% in het gebruik van 
primaire grondstoffen is bereikt.” 
 
Hoeveel procent van deze doelstelling is 
gehaald en welke concrete maatregelen 
worden genomen om de doelen te bereiken? 

Suzanne van 
den Noort 

Rosan 
Kocken 

Noord-Holland heeft zich aangesloten bij 
de nationale ambities. De doelstelling is 
richtinggevend. Over de stand van zaken 
wordt later dit jaar, binnen de huidige 
mogelijkheden, gerapporteerd voor de 12 
provincies. Deze provinciale rapportage 
loopt vooruit op de nationale rapportage 
van het PBL in 2023: de Integrale Circulaire 
Economie Rapportage (ICER) door het 
Planbureau voor de Leefomgeving (PBL). 

Het vinden van een uniforme definitie en 
daarbij behorende data  is in ontwikkeling 
is. Het PBL beschreef dit in de ICER 2021 
als volgt: “Aanpassing van methoden, meer 
en betere data en nieuwe wetenschappelijke 
inzichten leiden de komende jaren naar 
verwachting tot een steeds beter inzicht in 
het grondstofgebruik en de effecten ervan, 
alsook in de processen die de transitie naar 
een circulaire economie binnen bereik 
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moeten brengen.”. Met de interprovinciale 
monitor wordt hieraan een bijdrage 
geleverd.  

De concrete maatregelen staan in de 
Actieagenda circulaire economie 2021-
2025. 

141 RWK/N
LG/ 

EFB 

(Er 
stond 
RWK/N
LG) 

PvdD I.Kostic 2.1.1
. -
2.1.4 

30-41 Methaan is, na CO2, verreweg het 
belangrijkste broeikasgas waarvan door 
toenemende hoeveelheid de wereldwijde 
opwarming van het klimaat wordt 
veroorzaakt. Internationaal is daarom 
gebruikelijker om te rekenen in CO2 
equivalenten in plaats van alleen CO2.  
 
De Begroting (klimaatprogramma) en Brede 
Basismonitor lijken zich weer te richten op 
CO2 ipv. op alle belangrijke broeikasgassen. 
In de Begroting staat: “In 2050 wil Noord-
Holland klimaatneutraal en circulair zijn. Het 
doel: de CO2-uitstoot en het gebruik van 
fossiele brandstoffen verminderen.”  
 
Kan dit worden gecorrigeerd? 

Paul Lensink Edward 
Stigter 

Een belangrijk deel van de CO2-uitstoot 
wordt veroorzaakt door het gebruik van 
fossiele brandstoffen. Bij deze indicator 
wordt enkel de emissie van het broeikasgas 
CO2 weergegeven die gerelateerd is aan het 
elektriciteits- en gasverbruik via openbare 
netten. Van de totale broeikasgassen is het 
aandeel CO2 ongeveer 90%. Overige 
broeikasgassen zoals F-gassen (HFK’s en 
SF6), lachgas (N2O) en Methaan (CH4) 
worden binnen deze indicator niet 
meegenomen.  Wij zijn voornemens dit te 
corrigeren. De onlangs uitgevoerde CO2 
impactanalyse, waar u binnenkort over 
geïnformeerd wordt, richt zich al op alle 
broeikasgassen. 

142 RWK/N
LG 

PvdD I.Kostic 2.1.1
. -
2.1.4 

30-41 Het kabinet heeft de klimaatdoelstelling 
verder aangescherpt om 60% CO2eq reductie 
te behalen in 2030.  
 

a) Welke concrete maatregelen gaat 
Noord-Holland nemen om ook dat 
doel van 60% te bereiken?  

Hoeveel geld is daarvoor precies gerserveerd 
in de Begroting? 

Paul Lensink Edward 
Stigter 

a) Zie antwoorden vraag 137 

 

Wij hebben nu geen zicht op het geld in de 
begroting dat is gereserveerd voor de 
reductie van broeikasgassen 
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143 NLG PvdD I.Kostic alge
mee
n 

algem
een 

a) Provincies moesten van het Rijk 
hiertoe een Regionale 
Veenweidestrategie (VWS) opstellen.  

Provincie NH moet 0,14 Mton CO2eq-reductie 

bereiken. Hoeveel geld is daarvoor 

beschikbaar gesteld?  

b) Hoever zijn met bereiken van onze 

doelen om bodemdaling te stoppen 

en waar mogelijk terug te draaien? 

Hoeveel geld is voor dit vrijgemaakt 

in de begroting en wat wordt precies 
nog gedaan om de doelen te halen? 

 

Paul Lensink Ilse Zaal Het doel voor de provincie is een reductie 
van 0,09 Mton CO2-equivalenten op de 
agrarische veenweidegronden. 

Het is onduidelijk welke maatregelen waar 
worden uitgevoerd om het doel te 
realiseren. Daarmee is het onduidelijk 
hoeveel dat gaat kosten. 

Op dit moment zijn enkel de IMPULS-gelden 
voor een bedrag van € 18,- miljoen 
beschikbaar. Aanvullend geld kan via het 
PPLG worden aangevraagd. 

In de omgevingsvisie NH2050 is het doel 
om de bodemdaling te vertragen, stoppen 
en herstellen. In de RVS gaat het vooral om 
de vermindering van de CO2 uitstoot, 
waarbij het uitgangspunt is, dat als de 
oxidatie en daarmee de CO2 uitstoot 
vermindert, automatisch de bodemaling 
vermindert. Apart beleid voor het 
tegengaan van bodemdaling ontbreekt. Dit 
zal mogelijk wel onderdeel uitmaken van 
het nog op te stellen PPLG. 

144 RWK/E
FB 

(Er 
stond 
eerst 
RWK) 

PvdD J. 
Hollebe
ek 

2.1 34 Als prioriteit is genoemd: “Stimuleren van 
energiebesparing bedrijven op 
bedrijventerreinen.” Streven: alle provinciale 
bedrijven, middelgrote en grootgebruikers 
van energie in 2025 energiebesparende 
maatregelen hebben genomen die verplicht 
zijn in het kader van de wet- en regelgeving.  
 
Hoever staat het hiermee? 

Paul Lensink Edward 
Stigter 

Hier wordt nu uitvoering aan gegeven op 
basis van het Plan van Aanpak 
“Energiebesparingsaanpak bedrijven 
provincie Noord-Holland 2022-2025”.  

Op dit moment is er al een dashboard 
energiebesparingsaanpak provinciale 
bedrijven. We verwachten vanaf 2023 via de 
OD NZKG over steeds meer informatie te 
beschikken over de stand van zaken van 
energiebesparingsaanpak bedrijven 

145 RWK PvdD Zoon 2.1.1 36 Waarom wordt er gebruik gemaakt van 
verbruiksbenadering bij CO2 uitstoot en niet 
bronbenadering?  

Paul Lensink Edward 
Stigter 

De provincie volgt hierin de landelijke 
Regionale Klimaatmonitor, waarvoor de 
verbruiksbenadering wordt gebruikt. Deze 
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houdt volgens de Regionale Klimaatmonitor 
concreet in dat: 

• We voor het bepalen van de CO2-
uitstoot het eindverbruik van fossiele 
energie volgen; 

• We voor het bepalen van de 
vermeden CO2-uitstoot het eindverbruik 
van hernieuwbare energie volgen. 

Essentieel in de keuze voor deze 
benadering is het feit dat CO2-uitstoot een 
globaal probleem is. Dit probleem wordt 
voor een groot deel veroorzaakt door het 
verbruik van fossiele energie. Door het 
verbruik van fossiele energie terug te 
dringen en de productie en het verbruik 
van hernieuwbare energie toe te laten 
nemen, dringen we de CO2-uitstoot terug. 
We pakken het probleem dan aan bij de 
oorzaak, niet op de plek waar de uitstoot 
plaatsvindt ('end of pipe'). Het is 
beleidsmatig dus relevant om: 

• Te sturen op minder verbruik van 
fossiele en meer verbruik van hernieuwbare 
energie; 

• Te sturen op de CO2-impact van 
deze veranderingen in het verbruik van 
fossiele en hernieuwbare energie. 

Daarnaast wegen we mee dat decentrale 
overheden meer invloed hebben op het 
energieverbruik van woningen, bedrijven en 
voertuigen en op de productie en het 
eindverbruik van hernieuwbare energie op 
hun grondgebied, dan op de fysieke CO2-
uitstoot van kolen- en gascentrales op hun 
grondgebied. Laat staan op de CO2-uitstoot 
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van kolen- en gascentrales aan de andere 
kant van het land. 

Op grond van bovenstaande is het voor 
decentrale overheden minder relevant waar 
de fysieke CO2-uitstoot plaatsvindt of 
vermeden wordt. 

146 RWK PvdD Zoon 2.1.1 37 Is bekend wat de top 5 aan 
energieverbruikers zijn in Noord-Holland? Zo 
ja, welke zijn dat? 

Paul Lensink Edward 
Stigter 

In Noord-Holland zijn de bedrijven met het 
grootste energieverbruik en de meeste CO2-
uitstoot te vinden in het 
Noordzeekanaalgebied (NZKG), met 
Tatasteel voorop. NZKG is één van de zes 
Nederlandse Industrieclusters die in het 
Klimaatakkoord benoemd zijn. Hier zijn de 
krachten gebundeld in een zogenoemde 
Cluster Energiestrategie (CES) om 
gezamenlijk de klimaatambities waar te 
maken en de kansen van de energietransitie 
te benutten. Het NZKG draagt proportioneel 
bij aan de sectorale doelstelling van het 
Klimaatakkoord. 

Vanwege privacy regels zijn 
verbruiksgegevens slechts op geaggregeerd 
niveau beschikbaar. Het Dashboard 
Energietransitie in Noord-Holland 
informeert u over de stand van zaken in de 
provincie waaronder het geaggregeerd 
energieverbruik van de industrie en 
bedrijfsleven 

147 RWK PvdD F. Zoon 2.1.3 39 “Bijdragen aan de waterstoftransitie”: 
hoeveel waterstof is, bij benadering, in NH 
nodig om de industrie over te laten gaan op 
waterstof?  

Paul Lensink Edward 
Stigter 

Verreweg de meeste industrie in Noord-
Holland bevindt zich in het 
Noordzeekanaalgebied. De vraag in het 
NZKG naar waterstof loopt in 2030 op naar 
250 tot 300 kton. In 2035 is zo’n 550 kton 
nodig voor het verduurzamen van de 
industrie in het Noordzeekanaalgebied 

https://cijfers.noord-holland.nl/dashboard/energietransitie
https://cijfers.noord-holland.nl/dashboard/energietransitie
https://cijfers.noord-holland.nl/dashboard/energietransitie/industrie-en-bedrijfsleven
https://cijfers.noord-holland.nl/dashboard/energietransitie/industrie-en-bedrijfsleven


Nr Commi
ssie 

Fractie Naam 
vragens
teller 

OD Pagina 
begrot
ing 

Vraag Beantwoordin
g door 

Portfeuill
ehouder 
GS 

Antwoord 

148 EFB PvdD J. 
Hollebe
ek 

2.1.4 40 De Circulaire Bouwexpert: Kan aangegeven 
worden wat de resultaten over 2022 zijn en 
wat het doel is voor 2023?  

Suzanne van 
den Noort 

Rosan 
Kocken 

De circulair bouwexpert is een nieuwe 
functie, gekoppeld aan de provinciale 
Woningbouwambassadeur. De expert is 
gestart op 1 juli jl. De beoogde resultaten 
zijn dat een nader te bepalen aantal 
(woning)bouwprojecten/plannen 
geanalyseerd is waarover advies aan de 
gemeenten wordt uitgebracht. Dit is 
inclusief opvolging over de wijze waarop 
het advies al dan niet is overgenomen. In de 
adviezen wordt de financiële 
haalbaarheid meegenomen. Daarnaast is 
een beoogd resultaat een analyse van de 
door de gemeenten ervaren belemmeringen 
en obstakels bij circulair bouwen. Tot slot 
is de bouwexpert vraagbaak en zorgt hij 
voor beantwoording van gestelde vragen 
van gemeenten over circulair bouwen en 
voert een nader te bepalen aantal 
collectieve acties uit gericht op 
kennisdeling van circulair bouwen in nauwe 
samenwerking met C-Creators. De 
bouwexpert is om te beginnen gestart met 
gesprekken met gemeenten, corporaties en 
netwerkpartners en bekendmaking van 
deze nieuwe functie via media om 
voorgaande resultaten te behalen. 

 

149 RWK PvdD F. Zoon 2.1.2 41 Wat is de reden van het teruglopen in de 
bijdragen aan de warmtetransitie richting 
2025 en 2026 (naar €72.000) ? 

Paul Lensink Edward 
Stigter 

In 2025 en 2026 zijn alleen 
capaciteitskosten. Opgenomen. Bijdrage 
aan de warmtetransitie zal door het nieuwe 
college (nieuw coalitie akkoord) moeten 
worden vastgesteld. 

150 NLG PvdD I.Kostic 2.2.1
. – 
2.2.3 

42-54 PvdD en GL intiatiefvoorstel is al een tijd 
geleden aangenomen. 
https://noordholland.partijvoordedieren.nl/i
nitiatieven/naareen-toekomst-zonder-plastic-

Suzanne van 
den Noort 

Jeroen 
Olthof 

Het betreft een pilot voor de periode 2021-
2023. De resultaten zijn nog niet bekend. 
De uitwerking van de pilot is in 
samenspraak met de gebiedsaannemers 
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zwerfafval Een van de besluitpunten uit het 
voorstel was: “provincie Noord-Holland heeft 
de ambitie uit om een afvalloze provincie te 
worden”. 
 
a) Wat is het resultaat geweest van de pilot 
bermafval? 
b) Welke extra maatregelen neemt de 
provincie om het doel van afvalloze provincie 
te bereiken? Hoeveel geld is hiervoor 
gereserveerd? 

opgepakt. Per gebied is passend binnen het 
beschikbare budget de meest kansrijke 
aanpak voor het zoveel mogelijk 
verminderen van zwerfvuil bepaald. Zo 
wordt jaarlijks extra zwerfvuil opgeruimd 
voor de maaironde uit. En er zijn extra 
voorzieningen geplaatst waarin afval kan 
worden gegooid, bekend onder de naam 
‘blikvanger’ en ‘blikmikker’. Deze aanpak 
komt bovenop de opruimacties die al 
worden uitgevoerd op basis van het 
gebiedscontract tussen provincie en 
gebiedsaannemer. Eind 2023 wordt de pilot 
geëvalueerd en kan advies worden gegeven 
over een eventueel vervolg. 
 

151 NLG PvdD F. Zoon 2.2.2 46 Is bekend wat de reden is van toename van 
geluidsbelasting in Noord-Holland? 

Tom Smeelen Jeroen 
Olthof 

Dat is op basis van de brede basismonitor 
niet bekend. In Q4 van 2022 worden nieuwe 
geluidbelastingkaarten van onze 
provinciale wegen vastgesteld door GS, op 
het moment dat er verschillen 
geconstateerd worden trachten we wel 
verklaringen mee te geven aan PS. 

152 NLG PvdD I. Kostic 2.2.2 54 Waarom halveert het budget Gezonde 
leefomgeving bevorderen in 2024, ten 
opzichte van 2023? Het betreft ook een 
afname ten opzichte van 2021.  

Tom Smeelen Jeroen 
Olthof 

Onder de paragraaf 2.2.2. “gezonde 
leefomgeving bevorderen” vallen zowel het 
budget voor de uitvoering van milieutaken 
(w.o. de gezondheidsonderzoeken in de 
IJmond) als het budget voor het 
programma Gezonde Leefomgeving. Dit 
programma heeft een looptijd van vier jaar. 
Het is gestart in 2020 en wordt afgerond in 
2023. In de budgettabel 2.2. zijn de 
stortingen opgenomen voor dit programma. 
In 2024 is een relatief klein bedrag nog 
beschikbaar voor het programma. Door de 
afbouw van het programmabudget is het 



Nr Commi
ssie 

Fractie Naam 
vragens
teller 

OD Pagina 
begrot
ing 

Vraag Beantwoordin
g door 

Portfeuill
ehouder 
GS 

Antwoord 

totale budget voor “gezonde leefomgeving 
bevorderen” in 2024 aanzienlijk lager. 

153 NLG PvdD J.P. 
Hollebe
ek 

3.?.? 56 De hoofdambitie van de Omgevingsvisie 
NH2050 is zorgen voor balans in Noord-
Holland tussen economische groei en 
leefbaarheid. Een belangrijk aspect van de 
leefbaarheid is een goede kwaliteit van de 
fysieke leefomgeving. Om deze te borgen 
hanteert de provincie basisrandvoorwaarden 
voor gezondheid, veiligheid en 
klimaatadaptatie. Daarnaast gelden generieke 
ontwikkelprincipes voor landschap, 
natuurinclusiviteit, clustering van activiteiten 
en samenhang tussen de bovengrond en de 
ondergrond. 

Vraag: is er een overzicht van deze 
ontwikkelprincipes en hoe concreet zijn ze? 

Tom Smeelen Cees 
Loggen 

De 21 ontwikkelprincipes zijn genummerd 
terug te vinden in de Omgevingsvisie 
NH2050, verdeeld over de verschillende 
bewegingen. 

154 NLG 

(er 
stond 
eerst 
RKW) 

PvdD J.P. 
Hollebe
ek 

3.1.2 60 Waar in de Begroting 2023 is de enorme 
opgave terug te vinden voor het opstellen en 
uitvoeren  van het Provinciaal Programma 
Landelijk Gebied? De extra inzet op o.a. 
waterkwaliteit (KRW), klimaat (doel die het 
Rijk de provincie dit najaar oplegt), 
landbouwtransitie?  

Marco 
Berkhout 

 

GS Het Nationaal Programma Landelijk Gebied 
(NPLG) en dus ook het Provinciaal 
Programma Landelijk Gebied (PPLG) 
bestrijkt een groot aantal beleidsdoelen op 
het gebied van water, natuur en klimaat. Dit 
beleid en de daarmee gemoeide budgetten 
zijn niet op één centrale plek in de 
begroting terug te vinden, maar bij de 
afzonderlijke begrotingsprogramma’s. De 
financiële consequenties van het NPLG en 
PPLG zijn nog niet inzichtelijk; hier zal in 
het komende jaar meer duidelijkheid over 
moeten komen. 

155 RWK PvdD J.P. 
Hollebe
ek 

3.1.2 60 Er zijn toezeggingen gedaan door GS c.q. 
moties aangenomen door PS om pilots op te 
starten voor Tiny Houses en ruimte voor 
meer dan 2 woningen bij vrijkomende 
agrarische bebouwing. Is hier ruimte voor 

Marco 
Berkhout 

 

Cees 
Loggen 

Nee, er zijn hiervoor geen middelen 
opgenomen in de begroting. 

 

Toelichting: 
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opgenomen in de begroting, en zo ja: onder 
welk operationeel doel? 

 

--> Rien 
Wezenberg 

1) Motie 146-2020 betreffende Tiny Houses. 
Bij de pilots Tiny Houses gaat het om 
initiatieven van derden. Er zijn criteria 
opgesteld voor het kunnen toepassen van 
de Experimenteer en meerwaardebepaling 
in de Omgevingsverordening NH2020 voor 
het mogelijk maken van Tiny Houses (GS 
brief aan PS 30 maart 2022 kenmerk 
1801939/1801511) 

2) Motie 147-2020 over vrijkomende 
agrarische bebouwing (VAB) is uitgevoerd 
door het opnemen van een gewijzigd artikel 
6.15 in de OVNH2022. Op 23 mei jl. hebben 
uw Staten deze OVNH2022 vastgesteld. 

156 M&B 

(hier 
stond 
EFB) 

PvdD J.P. 
Hollebe
ek 

3.2.2 63 Als prioriteit wordt genoemd: 

“Actief pleiten voor een balans tussen duurzame 
connectiviteit (ontwikkeling van 
Schiphol) in balans met een gezonde woon- en 
leefomgeving (impact van luchtvaart op de 
Schipholregio) Schiphol.” 

 

a) Gaat het hierbij alleen om stimuleren of 
ook zelf actief bijdragen? 

b) Welke factoren dragen bij aan het 
verbeteren van de leefbaarheid rond 
Schiphol? 

c) Er wordt op p.63 en elders ook gesproken 
over ‘ontwikkeling van Schiphol’. Wat wordt 
daarmee bedoeld? Houdt dat groei in? 

Silvia van der 
Meij 

Jeroen 
Olthof 

a. Waar het onze eigen bevoegdheden raakt 
sturen we hier actief op. Maar Schiphol is 
een bevoegdheid van het Rijk, daar gaan wij 
niet over. Wij proberen via de BRS lijn de 
minister te bewegen om die balans tussen 
connectiviteit en leefomgeving vorm te 
geven. 

b. Vanuit de BRS pleiten we voor het 
terugdringen van alle emissies van 
luchtvaart. Betere normering en aansluiting 
van de wet luchtvaart op de systematiek in 
de Omgevingswet. Ruimte voor vitalisering 
in belast gebied. Ruimtelijke kwaliteit in de 
openbare ruimte,  waarbij rekening wordt 
gehouden met geluid en andere zintuiglijke 
prikkels (ook wel sound- en sensescaping 
genoemd), geluidadaptief bouwen, meer 
groen (scheggenstructuur versterken met 
de Westeinderscheg), betere (reactreatieve) 
verbindingen. 

c. Niet per sé. Het gaat over de ontwikkeling 
van mobiliteit in de toekomst. Daarbij 
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kijken wij naar een geintegreerd 
mobiliteitssysteem dat mobiliteit en 
connectiviteit op de verschillende 
schaalniveaus (intercontinentaal, Europees, 
regionaal, binnenstedelijk) zo duurzaam 
mogelijk vormgeeft. De ontwikkeling van 
Schiphol moet in de context worden gezien, 
multimodale knoop, binnen de grenzen van 
de Europese Green Deal (streven naar 
emissieloos, circulair en inclusief). 

 

 

157 M&B PvdD F. Zoon 3.2.2 67 Wanneer is de evaluatie te verwachten over 
het regionale luchthaven beleid? 

Silvia van der 
Meij 

Jeroen 
Olthof 

De evaluatie wordt uitgevoerd door het 
ministerie van I&W. Wij gaan niet over de 
planning van het Rijk. Hun planning is een 
oplevering eind 2022; gegeven de discussie 
over de insteek van de evaluatie tussen 
provincies, sector en omwonden enerzijds 
en het Rijk anderzijds lijkt die planning ons 
erg optimistisch. 

158 NLG PvdD F. Zoon 3.2.5 72 Van 2022 t/m 2026 is de planning om 575 ha 
NNN aan te kopen. Echter op pagina 130 
staat dat er nog 3.129 ha aan grond 
verworven moet worden. Waar komt dit 
verschil vandaan? 

Kelvin 
Broersen 

Esther 
Rommel 

Zie antwoord vraag 75. 

Daarop aanvullend hebben wij u in februari 
2022 een brief gestuurd over de werkwijze 
van de integrale gebiedprocessen: 

https://noordholland.bestuurlijkeinformati
e.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-
44e9-b432-
37cf2b8727d2?documentId=f80ecc24-
84d4-4179-90de-
6afd09d167e9&agendaItemId=951227c5-
d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da 

 
https://noordholland.bestuurlijkeinformati
e.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-

https://noordholland.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-44e9-b432-37cf2b8727d2?documentId=f80ecc24-84d4-4179-90de-6afd09d167e9&agendaItemId=951227c5-d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da
https://noordholland.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-44e9-b432-37cf2b8727d2?documentId=f80ecc24-84d4-4179-90de-6afd09d167e9&agendaItemId=951227c5-d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da
https://noordholland.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-44e9-b432-37cf2b8727d2?documentId=f80ecc24-84d4-4179-90de-6afd09d167e9&agendaItemId=951227c5-d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da
https://noordholland.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-44e9-b432-37cf2b8727d2?documentId=f80ecc24-84d4-4179-90de-6afd09d167e9&agendaItemId=951227c5-d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da
https://noordholland.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-44e9-b432-37cf2b8727d2?documentId=f80ecc24-84d4-4179-90de-6afd09d167e9&agendaItemId=951227c5-d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da
https://noordholland.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-44e9-b432-37cf2b8727d2?documentId=f80ecc24-84d4-4179-90de-6afd09d167e9&agendaItemId=951227c5-d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da
https://noordholland.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-44e9-b432-37cf2b8727d2?documentId=f80ecc24-84d4-4179-90de-6afd09d167e9&agendaItemId=951227c5-d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da
https://noordholland.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-44e9-b432-37cf2b8727d2?documentId=fe9f91f3-72c0-407a-8abf-0c4c07945981&agendaItemId=951227c5-d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da
https://noordholland.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-44e9-b432-37cf2b8727d2?documentId=fe9f91f3-72c0-407a-8abf-0c4c07945981&agendaItemId=951227c5-d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da
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44e9-b432-
37cf2b8727d2?documentId=fe9f91f3-72c0-
407a-8abf-
0c4c07945981&agendaItemId=951227c5-
d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da 

Met deze werkwijze hebben wij “gezocht 
naar een fasering en planning waarin -
rekening houdend met de deadline van 
2027- zoveel mogelijk ruimte wordt 
geboden voor het vinden van oplossingen 
op vrijwillige basis. We zien ruimte 
ontstaan als we eventuele 
onteigeningsprocedures door laten lopen 
tot na 2027.” 

De consequenties van deze werkwijze is dat 
de eerstkomende jaren de nadruk komt te 
liggen op verkenning en planvorming en 
naar onze inschatting de nadruk op 
grondverwerving pas in de jaren daarna zal 
toenemen. 

159 NLG PvdD I.Kostic 3.5.1
-
3.5.2 

88 Samenwerkingspartners voor verbetering 
waterkwaliteit en benutten/beheren van 
water zijn volgens de provincie: 
waterschappen, Rijkswaterstaat, gemeenten 
en maatschappelijke partijen zoals LTO. 
 
a) Als LTO wordt betrokken, wordt ook aan 
Caring Farmers of biologische 
boerenverenigingen actief om input 
gevraagd?  
 
b) Wordt input gevraagd aan 
milieuorganisaties?  
 
c) Wordt input gevraagd aan 
dierenwelzijnsorganisaties (zoals 
Vissenbescherming en Dierenbescherming), 

Tom Smeelen Cees 
Loggen 

a) De vraag wordt gesteld over 
paragraaf 3.5 waarin staat dat de 
rol van de provincie is om samen 
met andere partijen ervoor te 
zorgen dat het watersysteem 
duurzaam kan worden gebruikt. 
Deze doelstelling is weer 
uitgewerkt in het Regionaal 
Waterprogramma Noord-Holland 
2022-2027 (hierna: RWP) en het 
Deltaprogramma Zoetwater 2021 -
2027. In deze inleidende paragraaf 
3.5 wordt een aantal 
samenwerkingspartners kort 
genoemd, maar dit is geen 
limitatieve opsomming. Zowel het 
RWP als het Deltaprogramma 

https://noordholland.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-44e9-b432-37cf2b8727d2?documentId=fe9f91f3-72c0-407a-8abf-0c4c07945981&agendaItemId=951227c5-d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da
https://noordholland.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-44e9-b432-37cf2b8727d2?documentId=fe9f91f3-72c0-407a-8abf-0c4c07945981&agendaItemId=951227c5-d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da
https://noordholland.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-44e9-b432-37cf2b8727d2?documentId=fe9f91f3-72c0-407a-8abf-0c4c07945981&agendaItemId=951227c5-d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da
https://noordholland.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-44e9-b432-37cf2b8727d2?documentId=fe9f91f3-72c0-407a-8abf-0c4c07945981&agendaItemId=951227c5-d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da
https://noordholland.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/95d95f0c-778a-44e9-b432-37cf2b8727d2?documentId=fe9f91f3-72c0-407a-8abf-0c4c07945981&agendaItemId=951227c5-d71a-43d2-8e9a-8ec42d0f82da
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aangezien ook dit waterbeleid vaak aan 
levens van dieren raakt? 

bevatten vele verschillende 
maatregelen die met verschillende 
partners opgepakt en uitgevoerd 
zullen gaan worden. Dit is per 
opgave anders. Als voorbeeld 
wordt in deze inleiding dan ook 
LTO genoemd, maar dit is zeker 
niet beperkt tot LTO.  

b) Zowel RWP als Deltaprogramma 
zijn vooral ook kaderscheppend. 
Dat wil zeggen dat concrete 
uitvoering nog moet plaatsvinden, 
waarvoor dan ook weer een 
(juridische) procedure geldt. In het 
RWP staan veelal 
samenwerkingsprojecten. 
Daarnaast wordt veel concrete 
uitvoering voor het RWP 
bijvoorbeeld gedaan door 
waterschappen (dit zijn projecten 
t.b.v. behalen ecologische doelen 
voor water). Bij concrete uitvoering 
van projecten zal participatie 
onderdeel uitmaken van het 
proces. Zeker onder de 
Omgevingswet kan dat ook niet 
anders. Door participatie worden 
betrokken belanghebbenden – ook 
milieuorganisaties of 
dierenwelzijnsorganisaties – 
vroegtijdig meegenomen. 
Afhankelijk van het concrete 
project zal daar invulling aan 
worden gegeven.    
Het Deltaprogramma Zoetwater 
bevat alle geprogrammeerde 
maatregelen en investeringen van 
Rijkswaterstaat, provincies en 
waterschappen.. Achterin het 
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Deltaprogramma Zoetwater is ook 
te lezen hoe de samenwerking met 
andere partijen is geregeld. Het 
Deltaprogramma Zoetwater is een 
netwerkorganisatie, waarbij ook 
vertegenwoordigers van 
watergebruikers (landbouw, natuur, 
scheepvaart en industrie) worden 
betrokken.  

c) Zie beantwoording onder a en b. 
 

160 NLG PvdD I.Kostic 3.5.1 88-89 De OD NZKG heeft naar aanleiding van het 
RRK-rapport over grondwaterbescherming 
aangegeven dat ze 5 tot 6 extra fte nodig 
hebben voor goede bescherming van 
grondwater.  
 
Wordt dat meegenomen in de begroting? 
Wordt er meer geinvesteerd in OD NZKG voor 
deze taak en zo ja, hoeveel? 

Tom Smeelen Cees 
Loggen 

Naar aanleiding van opmerkingen en vragen 
over het rekenkamerrapport zijn we met de 
OD NZKG in gesprek gegaan. Als resultaat 
van dit gesprek heeft de OD NZKG zijn 
werkzaamheden voor het onderwerp 
grondwaterbescherming specifieker 
geanalyseerd. Hieruit bleek dat de raming 
van OD NZKG niet alleen betrekking had op 
werkzaamheden in 
grondwaterbeschermingsgebieden maar 
ook op andere werkzaamheden zoals 
algemene provinciebrede VTH-taken rond 
open bodemenergiesystemen. Uit de 
analyse bleek verder dat in 2021 sprake 
was van 1 verleende ontheffing, 1 wijziging 
van een ontheffing, 1 overtreding, 19 
meldingen en 18 vragen. Binnen het budget 
en de capaciteit die we beschikbaar hebben 
gesteld, zijn geen werkzaamheden blijven 
liggen. Voor 2022 hebben we middelen 
beschikbaar gesteld voor 1.271 uur voor 
regulering en toezicht bij 
grondwaterbeschermingsgebieden. 

161 NLG PvdD I.Kostic 3.5.1
-
3.5.2 

88 - 
93 

De Nederlandse hobbyvisserij zorgt in totaal 
voor meer lood in de leefomgeving dan Tata 
Steel. Lood is een ZZS, dat zelfs in de kleinste 

Tom Smeelen Cees 
Loggen 

A) Op dit moment zijn wij nog bezig met 
het onderzoek. Wij verwachten u rond de 
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hoeveelheden gevaarlijk is en waarvoor 
beleid geldt dat het zoveel mogelijk geweerd 
moet worden.  Er is toegezegd voor de zomer 
met conclusies te komen over of een verbod 
kan worden ingeveord op gebruik van lood 
bij verhuur van visrechten door provincie. 
Dat is immers al succesvol gedaan door 
enkele andere overheidslagen, zoals 
Waterschap AGV.  
 
Wanneer krijgen we de bevestiging dat ook 
de provincie die kan doen (bij nieuwe 
contracten)?  
 
b) Hoeveel geld zal in 2023 ongeveer aan 
faciliteren van ‘sportvisserij’ gaan? 

jaarwisseling (2022-2023) antwoord te 
kunnen geven. 

 

B) Er zijn in 2023 twee regelingen die 
betrekking hebben op de sportvisserij:  

 

1. Kleine voorzieningen en diensten: 
het is mogelijk om een bijdrage aan 
te vragen voor de aanleg van een 
vissteiger binnen de regeling kleine 
voorzieningen en diensten. 
Uitgangspunt is hierbij dat een 
dergelijke steiger ook 
gecombineerd gebruik van andere 
(water)recreatie  faciliteert. In 2022 
zijn er tot op heden geen 
aanvragen geweest voor de aanleg 
van een vissteiger. De verwachting 
is dat het aantal aanvragen voor 
een dergelijke voorziening ook in 
2023 gering zullen blijven.  

 

2. Pilot loodvrij vissen: er is een 
samenwerking opgezet om in 2023 
met tenminste 3 
hengelsprotverenigingen een 
loodvrij visgebied in te richten en 
een bewustwordingscampagne te 
organiseren rondom het gevaar van 
loodverlies in het 
oppervlaktewater. Deze 
pilotlocaties zijn gelegen in 
Amsterdam, Haarlem/Spaarnwoude 
en Schagen.  In totaal is er een 
budget van € 60.000,- euro 
beschikbaar in 2023 om het 
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vervangen van vislood door 
loodalternatieven en 
bewustwording rondom dit 
onderwerp te faciliteren. Bijdrage 
van de provincie varieert per 
hengelsportvereniging en gebied, 
met een maximum van €12.500,-.  
 

 

162 NLG PvdD I. Kostic 3.5.2 90 Hoe staat het met de KRW-pilot, zoals 
genoemd in het coalitieakkoord? Hervoor 
worden in 2023 bestedingen gedaan, is te 
lezen.  

Tom Smeelen Cees 
Loggen 

De KRW pilot bestaat uit een drietal 
deelpilots die plaatsvinden in de Sloterplas, 
Uitgeester- en Heemskerkerbroek en 
Amstelveense Poel. Hiervoor worden door 
de provincie Noord-Holland kosten 
gemaakt. Voor de Sloterplas en 
Amstelveense Poel is de subsidie reeds 
toegezegd. Voor de Uitgeester- en 
Heemskerkerbroek komt er in 2023 een 
subsidieaanvraag waarvoor middelen zijn 
opgenomen in de begroting 2023. 

163 NLG PvdD I. Kostic 3.5.2 93 Schoon oppervlaktewater bevorderen: 
waarom is er een halvering in budget voor 
2023 t/m 2026, terwijl de KRW doelen in 
2027 moete zijn behaald en Noord-Holland 
nog steeds een doelbereik van 0% heeft? 

Tom Smeelen Cees 
Loggen 

Er is geen halvering voor de KRW, deze 
blijft gelijk. De financiering komt voor het 
grootste deel uit genoemde reserve Groen. 
KRW komt ook gedeeltelijk terug in post 
5.1.1. Het verschil in de begroting komt niet 
door KRW, maar omdat in de begroting 
budget is opgenomen voor de Uvr Bodem 
en Water. Dit is budget dat de provincie van 
het Rijk ontvangt. Zie ook antwoord op 
vraag 92. 

164 M&B PvdD J.P. 
Hollebe
ek 

4.1.3 106 Indien we investeringen niet kunnen 
vermijden (door bijvoorbeeld ruimtelijke 
ordening), dan kijken we vervolgens eerst 
naar het beter benutten van bestaande 
infrastructuur (bijvoorbeeld met 
netwerksturing en slimme technologie), 

Frans van der 
Linden 

Jeroen 
Olthof 

Nee, voor ontsnipperingsmaatregelen in 
infraprojecten is geen apart budget 
opgenomen in begrotingsprogramma 
Bereikbaarheid. Per infraproject wordt aan 
PS voorgelegd extra budget beschikbaar te 
stellen om de ontsnipperingsmaatregelen 
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voordat we overgaan tot verbetering of 
nieuwbouw van infrastructuur. Daarbij 
betrekken we ook de gevolgen voor de 
omgeving aan de hand van de thema's 
gezonde leefomgeving, ontsnippering van 
natuur en klimaatadaptatie. 

Vraag: Valt de uitwerking van het betrekken 
van ontsnippering van natuur geheel onder 
4.1.3 (opstellen van strategie) of is er ook 
geld voor begroot in de fysieke uitvoering 
van het mobiliteitsbeleid? 

mee te nemen in het project, indien deze 
op de betreffende locatie van meerwaarde 
zijn. Per project zal daarvoor budget in de 
begroting gevonden moeten worden. 

165 M&B PvdD F. Zoon 4.2.1 112 Hoewel de verwachting is dat kosten stijgen, 
zien we een daling in de begroting voor OV 
Concessies beheren en verlenen in 2024 en 
later. Wat is hier de verklaring van? 

Frans van der 
Linden 

Jeroen 
Olthof 

In de kosten zit ook de raming van 
eenmalige investeringen. Dus eventuele 
fluctuaties worden daardoor veroorzaakt 
en niet door het reguliere exploitatiebudget 
voor het OV (onderste regel ‘resultaat’ uit 
de budgettabel). Het exploitatiebudget blijft 
ongeveer gelijk, maar wordt wel jaarlijks 
geïndexeerd. 

166 M&B  

(er 
stond 
eerst 
RWK) 

PvdD F. Zoon 4.4.1 117 Met welke maatregelen wordt de 
Elektriciteitsverbruik voor exploitatie van 
infrastructuur meerjarig bereikt? Is dit 
plaatsing van led-verlichting of zijn het ook 
andere maatregelen?   

Han Roebers Jeroen 
Olthof 

Naast Led-verlichting zijn er ook andere 
energiebesparende maatregelen, zoals 
toepassing van energiezuinigere 
verkeerregelinstallaties bij vervanging, het 
isoleren van (civieltechnische) panden, 
aanleg van energiezuinige bruggen, 
energiebesparing bij tunnels, het dimmen 
of verminderen van verlichting, etc.  
Toepassing van Led-verlichting is hierbij de 
grootste energiebesparende maatregel. 

167 NLG PvdD F. Zoon 5.2.3 141 Artikel 1.3 lid 7 van de Wnb benoemt dat PS 
bevoegdheden kunnen overdragen aan GS. 
Heeft PS bevoegdheden Wnb overgedragen 
aan GS? Zo ja, welke? En welke  
delegatiebesluiten betreft het?  

John Arkes Esther 
Rommel 

Voor zover nu is na te gaan hebben PS in 
het kader van de Wnb artikel 1.3 lid 7, geen 
bevoegdheden aan GS overgedragen. Er zijn 
dan ook geen delegatiebesluiten gevonden. 
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168 NLG PvdD I.Kostic 5.2.3 141-
143 

Hoeveel geld is er uitgetrokken voor 
innovatie, onderzoek en uitbreiding van niet 
dodelijke middelen voor oplossen van mens-
dierconflicten (zoals bij schade en 
veiligeheid)? 

John Arkes Esther 
Rommel 

In de BIJ12 onderzoeksagenda zijn alle 
onderzoeken naar innovatie etcetera in het 
faunabeheer verzameld. Jaarlijks is 
hiervoor €560.000 beschikbaar. 

169 NLG PvdD I. Kostic 5.2.3 141-
143 

“Daarnaast hebben we opvangcentra voor 
wilde dieren ondersteund met het opstellen 
van werkprotocollen die zij nodig hebben om 
aan de regelgeving van het ministerie van 
LNV te voldoen.” 
 
a) Wanneer en hoe is dit precies gedaan? 
Hoeveel geld is daaraan besteed en wie zijn 
daarbij allemaal precies betrokken geweest 
(welke opvangcentra ook)? 
b) Er staat al lang 100.000 euro op de plank 
voor wildopvang. Kunt u garanderen dat dit 
nog voor de verkiezingen van maart 2023 
wordt besteed? 

John Arkes Ilse Zaal We hebben de protocollen nog niet kunnen 
afronden. De reden daarvoor is dat de 
beleidsregels bij het ministerie van LNV nog 
niet definitief aangepast zijn. Het is mede 
afhankelijk van de landelijke 
ontwikkelingen wanneer deze protocollen 
uitgewerkt kunnen worden. We kunnen 
garanderen dat deze opdracht zal worden 
uitgevoerd. De uiteindelijke oplevering van 
het resultaat zou, mede afhankelijk van 
landelijke ontwikkelingen, ook na de 
provinciale verkiezingen van 2023 kunnen 
liggen. 

170 NLG PvdD I. Kostic 5.2.3 141-
143 

“In onze eigen Voedselvisie 2020-2030 staan 
de kansen en uitdagingen om een duurzaam 
voedselsysteem te bewerkstelligen. 
Onderdeel hiervan is ook het bevorderen van 
dierenwelzijn (bijv. zo natuurlijk mogelijk 
houden van dieren via regeneratieve 
landbouw).” 
 
a) Op welke manier wordt dierenwelzijn 
concreet meegenomen in uitvoering van dit 
beleid? 
b) Bij de Voedelvisie is ook afgesproken om 
dierenwelzijn te integreren in het beleid voor 
kringlooplandbouw. Daar zou de provincie 
nog in gesprek over gaan met 
dierenwelzijnsorganisaties. Wanneer krijgen 
we de resultaten van de concrete uitwerking 
hiervan? 

Danielle 
Lieuwen 

Ilse Zaal a. De ontwikkeling van de Kritische 
Prestatie Indicatoren (KPI) 
kringlooplandbouw omvatten ook KPI’s 
voor dierenwelzijn en dier-en 
plantgezondheid. Daarnaast is in de 
uitvoeringsagenda 2021-2022 een 
aantal subsidieregelingen opgenomen 
waaraan agrarisch ondernemers 
kunnen deelnemen. Er is tot nu toe één 
project aangevraagd dat zich mede 
richt op de gezondheid van 
landbouwdieren: vanuit 
multifunctionele kruidenstroken op 
percelen van boeren worden additieve 
kruidenbrokken gemaakt. Om het 
effect van de kruiden op de 
diergezondheid te meten worden 
dierenartsen ingeschakeld. Dit zijn de 
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c) Hoeveel geld word concreet geinveesteerd 
in dierenwelzijn voor 2023 en waar gaat dat 
geld precies heen? 
d) Hoeveel fte is er voor 
dierenwelzijnsbeleid?  

vaste dierenartsen van de deelnemende 
veehouders. Daarnaast is er een 
samenwerking binnen het project 
Agroforestry met provincie Friesland. 
Zij onderzoeken op welke manier 
bomen in het landschap een rol kunnen 
spelen voor het schuilen van vee op 
warme dagen. Aangezien het Friese 
landschap overeenkomsten kent met 
het Noord-Hollandse open landschap 
en de veenweide zijn volgen GS de 
bevindingen van deze Publiek Private 
Samenwerking. 

b. In gesprekken met verschillende 
partijen die de Gedeputeerde voert, 
bijvoorbeeld tijdens werkbezoeken 
komt dit onderwerp aan de orde. In dit 
najaar staat er o.a.met de caring 
farmers en Urgenda een werkbezoek 
gepland. Er wordt geen aparte 
uitwerking van deze gesprekken voor 
dit onderwerp gemaakt.  

c. Concreet kan daarover op 
voorhand  niets gezegd worden. GS 
stimuleren regeneratieve 
landbouwprojecten in brede zin. De 
subsidieregeling Voedselvisie Noord-
Holland wordt in 2023 opnieuw 
opengesteld.    

d. Het Rijk is de verantwoordelijke 
overheid voor het welzijn van 
gehouden dieren. Daarom ontwikkelt 
de provincie geen eigen beleid op dit 
onderwerp. Echter de onderwerpen 
dierenwelzijn en diergezondheid 
krijgen wel aandacht vanuit het 
landbouw- en voedselbeleid, zoals 
hierboven beschreven.  
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171 RWK PvdD J.P. 
Hollebe
ek 

5.3.1 145 Ook gaat de provincie door met het 
stimuleren van het vergroenen van bebouwd 
gebied, natuurinclusief bouwen, de aanpak 
van klimaatadaptatie door het ondersteunen 
van projecten vanStichting Steenbreek/de 
Groene Stad Challenge, de Natuur- en 
Milieufederatie, gemeenten en 
waterschappen. 

Vraag: vorig jaar bleek het niet mogelijk om 
de efecten van het stimuleren van 
natuurinclusieve woonwijken en 
bedrijventerreinen te monitoren, omdat er 
geen provinciale definitie bleek te zijn van 
‘natiiurinclusiviteit’. Worden er inmiddels 
stappen gezet om te zorgen dat monitoring 
van vovengenoemde ambitie wel mogelijk 
wordt? 

John Arkes Esther 
Rommel 

Een definitie of norm voor natuurinclusief 
is er nog niet, hier wordt landelijk aan 
gewerkt op basis van de Agenda 
Natuurinclusief.  

Via de Groene stad Challenge beschikken 
15 gemeenten via provinciale financiering 
nu wel over een nulmeting hoeveel groen er 
is en waar de potentie ligt tot verbetering, 
zij krijgen ook een vervolg meting. Dit geeft 
ons als provincie ook een steekproef hoe 
het er in gemeenten voor staat en hoe het 
zich ontwikkelt. Enkele andere Noord-
Hollandse gemeenten hebben zich op eigen 
kosten ook hier voor aangemeld. Zie Home 
- De Groene Stad Challenge 

172 NLG 

(er 
stond 
eerst 
EFB) 

PvdD I. Kostic 6.1.4 162 6.1.4: Een duurzame agrosector behouden en 
versterken 
a) Wat is begroot voor de Landbouwtransitie?  
b) Een van de belangrijkste doelstellingen van de EU is 
dat tegen 2030 minstens 25% van de landbouwgrond 
in de Europese Unie biologisch moet zijn. Hoeveel 
middelen investeert de provincie om dit te bereiken 
en om welke projecten gaat het?  
c) Hoeveel % van de Noord-Hollandse landbouw is 
biologisch (opgesplitst naar verschilende sectoren)?  

 

Michiel de 
Graef 

Ilse Zaal a. De landbouwtransitie is verweven met 
verschillende provinciale opgaven zoals 
stikstof. De paragrafen 6.1.4 en 6.1.5 
hebben betrekking op de 
landbouwtransitie en een sterke en 
duurzame agrosector. Vanuit de 
Voedselvisie is voor de 
transitieopgaven regeneratieve 
landbouw, kringlooplandbouw en korte 
ketens voor de periode 2020-2024 € 6.1 
mln begroot.  

b. Het stimuleren van biologische 
landbouw maakt onderdeel uit van de 
Voedselvisie. In de uitvoeringsagenda 
Voedselvisie 2021-2022 zijn negentien 
actiepunten opgenomen waaraan ook 
de biologische bedrijven en bedrijven 
in omschakeling in Noord-Holland 
kunnen deelnemen. Het 25% EU 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fagendanatuurinclusief.nl%2F&data=05%7C01%7C%7Cfd8b559aaf5f4df3174508da9bc770c9%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637993578135950585%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=EnVa5dYUcET2ilsNTMyCGnQtbnroPLScZx8itr7O5tY%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fagendanatuurinclusief.nl%2F&data=05%7C01%7C%7Cfd8b559aaf5f4df3174508da9bc770c9%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637993578135950585%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=EnVa5dYUcET2ilsNTMyCGnQtbnroPLScZx8itr7O5tY%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fgroenestadchallenge.nl%2F&data=05%7C01%7C%7Cfd8b559aaf5f4df3174508da9bc770c9%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637993578135950585%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=O43R8QY0cV1UvVjqSpyPVZgWBI50x%2BHn5QdbLWcTRgM%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fgroenestadchallenge.nl%2F&data=05%7C01%7C%7Cfd8b559aaf5f4df3174508da9bc770c9%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637993578135950585%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=O43R8QY0cV1UvVjqSpyPVZgWBI50x%2BHn5QdbLWcTRgM%3D&reserved=0
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biologisch percentage wordt gezien als 
een gemiddeld percentage van alle lidstaten 
in Europa. Eind dit jaar presenteert het 
ministerie van LNV een nationaal plan voor 
biologische landbouw en consumptie. In de 
uitvoeringsagenda Voedselvisie 2023-2024 
sluiten we o.a. aan bij de landelijke aanpak. 
 

c. Deelsector               % NH               landelijk 
aandeel  
Akkerbouw                   2%                    3% 

Vollegrondsgroenten    1%                    8% 

Glastuinbouw                1%                    1% 

Melkveehouderij            5%                    9% 

Bloembollen                   < 1 %                1% 

 

173 NLG/R
WK 

PvdD I.Kostic 6.1.4 162- 
163 

a) Hoeveel energie verbruikt de Noord-
Hollandse sierteelt jaarlijks? Hoeveel 
procent van het totale 
energieverbruik van Noord-Holland 
is dat?  

Hoeveel energie verbruiken de Noord-

Hollandse huishoudens?   

Michiel de 
Graef 

Ilse Zaal De sierteelt in Noord-Holland verbruikt 
ongeveer 6,5 Pj.  Dat is circa 3 % van het 
totale energieverbruik. Huishoudens 
verbruiken circa 112 PJ. 

174 NLG 

(Er 
stond 
eerst 
RWK) 

PvdD I.Kostic 6.1.4 162- 
163 

a) Wat is de exacte definitie van een 
grondgebonden veehouderij en waar 
moet zo’n veehouderij dan precies 
aan voldoen?  

b) Hoeveel van deze bedrijven hebben 
we in Noord-Holland? Hoeveel dieren 
worden er daar gehouden? Hoeveel 
procent van oppervlakte van Noord-
Holland nemen deze bedrijven in, 
inclusief het totale landgebruik dat 
nodig is om de vee helemaa; te 
voeren? 

Michiel de 
Graef 

Ilse Zaal a. Grondgebonden landbouw in de 
Voedselvisie:  agrarische bedrijfsvoering die 
hoofdzakelijk niet in gebouwen plaatsvindt, 
waarbij het gebruik van agrarische gronden 
noodzakelijk is voor het functioneren van 
het bedrijf. Deze definitie is niet specifiek 
voor de veehouderij.  

b. In Noord-Holland zijn er 2.291 bedrijven 
met grasland en groenvoedergewassen. 
Totale oppervlakte 7.413.000 ha. Rundvee 
aantal dieren: 152.000 (bron CBS 2022.). Of 
dit areaal allemaal wordt ingezet voor het 
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c) Hoeveel intensieve veehouderijen 
heeft Noord-Holland en hoeveel 
dieren worden daar jaarlijks 
gehouden?  

Kunt u op een kaartje globaal aangeven waar 
deze intensieve veehoudeirjen zich precies 
bevinden en welk soort veehouderijen het 
zijn? 

rundvee in Noord-Holland, is niet uit deze 
cijfers af te leiden.   

c.  Deze gegevens zijn niet beschikbaar. Het 
CBS publiceert totalen van bedrijven en 
dieren, geen uitsplitsing intensief-niet 
intensief. Het CBS publiceert tevens 
gegevens over weidegang.  De varkens- en 
pluimveehouderij in Noord-Holland  is 
landelijk gezien beperkt in omvang.  
Er is geen kaart beschikbaar. 
 

175 NLG PvdD I.Kostic 6.1.4 162- 
163 

a) Hoeveel procent van sier/bollenteelt is 
biologisch/natuurinclusief?  
 
b) Hoeveel procent van de productie van 
sier/bollenteelt is voor de export?  
 
c) De maatschappelijke kosten (m.b.t. 
milieuvervuiling, gezondheid, etc.) van 
bollen/sierteelt zijn hoog. Welke conclusies 
trekt de provincie uit verschillende 
wetenschappelijke onderzoeken die  
daarnaar zijn gedaan in eigen beleid? Kunt u 
daarbij vermelden op welk onderzoek u zich 
dan baseert? 

Michiel de 
Graef 

Ilse Zaal a) Minder dan 1 % van de 
bollenteeltbedrijven in Noord-Holland is 
biologisch  

Het aandeel biologische glastuinbouwin 
Noord-Holland bedraagt circa 3%. Veel 
glastuinbouwbedrijven telen op substraat. 
In Nederland kunnen deze producten niet 
als biologisch product worden afgezet. In 
andere landen, zoals de Verenigde Staten, is 
dit anders. Daar kunnen producten uit de 
teelt op substraat onder voorwaarden wel 
als biologisch product (organic) worden 
afgezet. 

Het percentage natuurinclusieve bedrijven 
wordt niet bijgehouden.  

b) Export aan bloembollen is circa 60 % 
waarvan 40 % binnen Europa blijft. 
Voor de sierteelt is het percentage lastig te 
bepalen, In 2021 werd voor 12 miljard euro 
aan sierteeltproducten uitgevoerd 
(substantieel meer dan in 2020).  

c) GS achten het belangrijk dat de 
landelijke Uitvoeringsagenda van de 
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toekomstvisie gewasbescherming 2030 
wordt gerealiseerd. 

176 NLG PvdD I.Kostic 6.1.4 162- 
163 

Hoeveel oppervlakte (in hectare en %) van het 
land van Noord-Holland neemt de 
veehouderij (per soort) in beslag, inclusief de 
grond die wordt gebruikt om veevoer 
(inclusief gras) op te verbouwen? Hoeveel van 
de veevoer komt uit het buitenland en 
hoeveel hectare grond neemt dat daar in 
beslag? 

Michiel de 
Graef 

Ilse Zaal Wij hebben geen specifieke data voor het 
grondgebuik voor de verschillende 
veehouderijsectoren. Het areaal grasland in 
Noord-Holland is ook niet specifiek voor de 
veehouderij, omdat de veehouderij 
plaatselijk ook bijvoorbeeld natuur 
beheert.. Wij beschikken niet over gegevens 
over de import van veevoer uit het 
buitenland voor de veehouderij in Noord-
Holland.  In Noord-Holland is de intensiteit 
van de melkveebedrijven gemiddeld iets 
geringer dan het Nederlands gemiddelde 
waardoor er minder voer hoeft te worden 
aangekocht. Hierdoor ligt het aandeel eiwit 
van eigen land circa 5% hoger dan in de rest 
van Nederland. Het aandeel eiwit eigen land 
is zowel in Nederland als in Noord-Holland 
tussen 2015 en 2020 niet veel veranderd 
met respectievelijk 58 en 63 à 64% (bron: 
Agrimatie 2022). 

177 NLG PvdD I.Kostic 6.1.4 162- 
163 

De maatschappelijke kosten (m.b.t. 
milieuvervuiling, gezondheid, etc.) van de 
veehouderij zijn hoog. Welke conclusies trekt 
de provincie uit verschillende 
wetenschappelijke onderzoeken die  
daarnaar zijn gedaan in eigen beleid? Kunt u 
daarbij vermelden op welk onderzoek u zich 
dan baseert? 

Michiel de 
Graef 

Ilse Zaal Wij hebben geen maatschappelijke kosten-
baten analyse voor de landbouw in Noord-
Holland of voor de verschillende 
veehouderijsectoren  in het bijzonder. Wij 
leveren onze bijdrage om samen met 
andere partijen, te komen tot een transitie 
van de landbouw, via ondermeer de 
voedselvisie en het integrale beleid voor het 
landelijk gebied waar landbouw een van de 
hoofdthema’s is (PPLG). 

178 EFB PvdD F. Zoon 3.5 236 Bij 20. Stichting Voorbereiding Pallas-reactor 
staat: “Bestuurlijk belang: Benoeming leden 
Raad van Toezicht”. Hoe komt die benoeming 
van leden RvT tot stand en welke invloed 
heeft de provincie hierin? Tevens, in de 

Mirjam 
Luimstra 

Ilse Zaal 

 

De leden van de RvT worden benoemd door 
de minister van VWS en de provincie 
Noord-Holland gezamenlijk. Dat gebeurt 
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begroting van 2021 stond een ander 
bestuurlijk belang. Wanneer is dit belang 
veranderd? 

door een GS besluit op basis van art 158 
Provinciewet.  

In eerdere jaren was abusievelijk het 
maatschappelijke belang ingevuld als 
bestuurlijk belang. 

 

179 EFB PvdD I.Kostic   Voor de verkiezingen is een 
Regenboogakkoord getekend door bijna alle 
provinciale partijen. De provincie is ook een 
Regenboogprovincie. 
 
a) Kunt u schetsen wat de afgelopen 3 jaar 
precies is gedaan om o.a. de punten uit het 
Regenboogakkoord en breder provinciaal 
regenboogbeleid te realiseren? 
b) Werkloosheid en discriminatie onder met 
name trans personen is buitengewoon groot. 
Andere overheidslagen zoals gemeente 
Utrecht werken samen met in trans personen 
gespecialiseerde uitzendbureaus  

Conny Hems Rosan 
Kocken 

a. Enerzijds intern met name op het 
gebied van onze rol als werkgever (onder 
de bredere noemer van diversiteit & 
inclusie) is diversiteit en inclusiebeleid 
ontwikkeld en geïmplementeerd. Een van 
de aandachtsgebieden is LHBTIQ+. 
Anderzijds vanuit onze rol als 
Regenboogprovincie naar buiten: we 
hebben online inspiratiesessies 
georganiseerd voor regenbooggemeenten 
(sessie met jongeren, sessie over LHBTI 
beleid en sessie over monitoring). 
Daarnaast hebben we deelgenomen aan 
de Canal Parade. De regenboogvlag wordt 
gehesen op specifieke momenten.  
b. In onze raamcontracten met 
intermediairs is aandacht voor diversiteit 
en inclusie. 

 


